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Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava–Ružinov 
 

 

 

 

 

Z á p i s n i c a  

z XV. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava-Ružinov, ktoré sa konalo dňa  22. septembra 2020 

 

 

 

Zasadnutie viedol : Ing. Martin Chren – starosta 

 

Overovatelia :  Mgr. Martin Ferák, Ing. Vladimír Sirotka , PhD. 

 

Návrhová komisia:       Nikolaj Gečevský, Ing. Marcela Kulifajová, Ing. Peter Strapák 

 

Ospravedlnení: Ing. Katarína Šimončičová 

 

 

Schválený program: 

Otvorenie,  voľba  overovateľov,  schválenie  programu 

- uznesenie č. 243/XV/2020 

1a.   Návrh na zmenu rokovacieho poriadku mestskej časti Bratislava-Ružinov 

- uznesenie č. 244/XV/2020 

1b.  Návrh na odvolanie a voľbu člena Miestnej rady mestskej časti Bratislava-Ružinov 

       - uznesenie č. 245/XV/2020 

1c.  Voľba miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-Ružinov 

- uznesenie č. 246/XV/2020 

2.    Správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti  TVR a RE, s. r. o. za rok 2019 

       - uznesenie č. 247/XV/2020 

3.    Rozbor činnosti a hospodárenia Ružinovského športového klubu, p. o. za obdobie od 

01.01.2020 do 30.06.2020 

       - uznesenie č. 248/XV/2020  

4.    Rozbor činnosti a hospodárenia Ružinovského domova seniorov za 1. polrok 2020 

- uznesenie č. 249/XV/2020 

5.    Rozbor činnosti a hospodárenia Domova dôchodcov za 1. polrok 2020 

- uznesenie č. 250/XV/2020 

6.    Rozbor činnosti a hospodárenia Knižnice Ružinov, p. o. za obdobie od 01.01.2020 do 

30.06.2020 

       - uznesenie č. 251/XV/2020 

6a.  Správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti  RP VPS, a.s. za 1. polrok 2020  

        - uznesenie č. 252/XV/2020 

6b.  Informácia o stave hospodárenia CULTUS Ružinov, a. s. za I. polrok 2020 

        - uznesenie č. 253/XV/2020 

6c.   Správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti TVR a RE, s. r. o. za I. polrok 2020 

 - uznesenie č. 254/XV/2020 

7. Správa o plnení rozpočtu mestskej časti Bratislava-Ružinov za 1. polrok 2020 

- uznesenie č. 255/XV/2020 

8. Návrh na prijatie návratnej finančnej výpomoci 

- uznesenie č. 256/XV/2020 
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9. Návrh na vykonávanie verejno-prospešných služieb a ďalšieho využívania majetku mestskej 

časti Bratislava-Ružinov na výkon verejno-prospešných služieb od 01.01.2021 

- uznesenie č. 257/XV/2020 

9a.  Informácia o možnosti získania vlastníckeho práva ku nehnuteľnostiam – pozemku                      

a stavieb v lokalite Sklenárova ulica Bratislava, parcely registra „C“KN pare. č. 15303/5, 

15303/13, 15303/14, 15303/15, 15303/24, 15303/25, 15303/26, 15303/27, katastrálne územie 

Nivy, evidované na LV č. 2559 vo vlastníctve spoločnosti BETA Group, s.r.o. so sídlom 

Hattalova 12/C, 831 09 Bratislava, IČO: 35 871 377 a parcely registra „C“KN pare. č. 15303/7, 

15303/23, 15303/16, 15303/17, katastrálne územie Nivy, evidované na LV          č. 4986 vo 

vlastníctve spoločnosti RUTONA s.r.o. so sídlom Klincová 37/B, 821 02 Bratislava, IČO: 

50829 891 a hnuteľného majetku nachádzajúceho sa na vyššie uvedených pozemkoch do 

vlastníctva mestskej časti Ružinov. 

       - uznesenie č. 258/XV/2020 

10. Návrh na schválenie zmien Zakladateľskej listiny spoločnosti Ružinovská rozvojová 

spoločnosť, s. r. o., so sídlom Mierová 21, 827 05 Bratislava, identifikačné číslo 52 954 790 a 

schválenie personálnych zmien v jej orgánoch 

       - materiál stiahnutý z rokovania predkladateľom 

11. Návrh na vymenovanie riaditeľa rozpočtovej organizácie mestskej časti Bratislava-Ružinov  

Domova dôchodcov 

- uznesenie č. 259/XV/2020 

12. Návrh na uzatvorenie nájomných zmlúv v budovách zverených do správy Knižnice Ružinov, p. 

o. na ulici: 

1. Na úvrati 52, súpisné číslo 3518, v Bratislave  

2. Zimná 1, súpisné číslo 3269, v Bratislave ako prípad hodný osobitného zreteľa 

- uznesenie č. 260/XV/2020 

13. Aktualizácia Zriaďovateľskej listiny Knižnice Ružinov, príspevkovej organizácie  

  - uznesenie č. 261/XV/2020 

14. Návrh na poskytnutie zľavy z nájomného a upustenie od vymáhania sankcií za omeškanie    za 

účelom zmiernenia ekonomických dopadov COVID-19 na nájomcov v bytoch a v nebytových 

priestoroch vo vlastníctve a v správe mestskej časti 

- uznesenie č. 262/XV/2020 

15. Návrh na nájom nebytového priestoru vo výmere 197 m2 v objekte Banšelova č. 4                      

v Bratislave, súpisné číslo 3988, k.ú. Trnávka, formou obchodnej verejnej súťaže                      

a schválenie podmienok obchodnej verejnej súťaže  

 - uznesenie č. 263/XV/2020 

16. Návrh na prevod spoluvlastníckeho podielu na zastavanom pozemku prislúchajúceho k bytu č. 

11 na 2.p. bytového domu Martinčekova 22, 24 v Bratislave, súpisné číslo 785,  vo vchode 

Martinčekova 24, pre vlastníka predmetného bytu 

- uznesenie č. 264/XV/2020 

17. Návrh na prevod spoluvlastníckeho podielu na zastavanom pozemku prislúchajúceho k bytu č. 

26 na 5.p.bytového domu Martinčekova 22, 24 v Bratislave, súpisné číslo 785,    vo vchode 

Martinčekova 24, pre vlastníka predmetného  bytu 

- uznesenie č. 265/XV/2020 

18. Návrh na prevod spoluvlastníckeho podielu na zastavanom pozemku prislúchajúceho k bytu č. 

11 na 4.p. bytového domu Zvolenská 2, Liptovská 42, 44, Prievozská 19, 21    v Bratislave, vo 

vchode Zvolenská 2, súpisné číslo 1175,  pre vlastníka predmetného bytu 

- uznesenie č. 266/XV/2020 

19. Návrh na prevod vlastníckeho práva nehnuteľnosti – pozemku registra „C“ kat. úz. Trnávka 

parc. č. 14814/888 záhrada o výmere 6 m2, do vlastníctva Vladimír Šteffek a Viera Šteffeková, 

trvale pobytom Bulharská 58, 821 04 Bratislava podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR č. 
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138/1991 ZB. o majetku obcí v znení neskorších predpisov z dôvodu osobitného zreteľa 

(ďalej ako „Návrh“)  

- uznesenie č. 267/XV/2020 

20. Návrh na prevod vlastníckeho práva nehnuteľnosti – pozemku registra „C“ kat. úz. Trnávka 

parc. č. 14814/546, zastavaná plocha a nádvorie o výmere 26 m2, č. 14814/889, zastavaná 

plocha a nádvorie o výmere 58m2, parc. č. 14814/204, záhrada o výmere 180 m2, do vlastníctva 

Ing. Peter Holko , trvale bytom Holíčska 46, 851 01 Bratislava a Ing. Beáta Holková,  trvale 

pobytom Podlesná 2 , 841 03 Bratislava podľa  § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR č. 138/1991 

ZB. o majetku obcí v znení neskorších predpisov z dôvodu osobitného zreteľa (ďalej ako 

„Návrh“)  

- uznesenie č. 268/XV/2020 

21. Informácia o prevode vlastníckeho práva nehnuteľnosti stavby: ZD - Radničné námestie 7, 

Bratislava so súp. č. 2496 na parc. č. 10/2 a 11/1 a pozemkov registra „C“ KN parc. č. 10/1, 

10/2, 11/1, 11/2 a 12, kat. úz. Ružinov, evidovaných na LV č. 5463 vo vlastníctve PRO BIOS 

spol. s r.o. neštátnej polikliniky so sídlom Ružová dolina 21, 821 09 Bratislava, IČO: 

31 392 946, do vlastníctva mestskej časti Bratislava-Ružinov, pre potreby mestskej časti 

Ružinov a predložení zmluvy o prevode vlastníctva nehnuteľností ich vlastníkom -

predávajúcim, spoločnosťou PRO BIOS, spol. s r. o. neštátnou poliklinikou 

         - uznesenie č. 269/XV/2020 

22. Aktualizácia Komunitného plánu sociálnych služieb mestskej časti Bratislava-Ružinov na roky 

2017 – 2021 

- uznesenie č. 270/XV/2020 

23. Návrh na delegovanie zástupcov zriaďovateľa mestskej časti Bratislava-Ružinov do orgánov 

školskej samosprávy pri Materskej škole Bancíkovej 2, Miletičova 37, Piesočná 2, Pivonková 

9, Prešovská 28, Stálicová 2, Velehradská 24  

    – uznesenie č. 271/XV/2020 

24. Manuál manažmentu starostlivosti o zeleň v mestskej časti Bratislava-Ružinov 

- uznesenie č. 272/XV/2020 

25. Návrh  Stratégia adaptácie na nepriaznivé dôsledky zmeny klímy na území mestskej časti 

Bratislava-Ružinov 

- uznesenie č. 273/XV/2020 

26. Správa o výsledku kontroly dodržiavania všeobecne záväzných a interných predpisov, 

dodržiavania hospodárnosti, efektívnosti a účelnosti vynakladania finančných prostriedkov 

Materskej škole Miletičová 37, Bratislava 

    – uznesenie č. 274/XV/2020 

27. Návrh na začatie rokovaní so spoločnosťami zabezpečujúcimi zber drobného elektroodpadu a 

batérií za účelom zberu drobného elektroodpadu a batérií na území mestskej časti Bratislava-

Ružinov  

        - uznesenie č. 275/XV/2020 

28. Návrh na rozdelenie komisie územného plánovania a životného prostredia a zriadenie dvoch 

samostatných komisií  

 Predkladá: Mgr. Matúšek 

 - materiál stiahnutý z rokovania predkladateľom 

29. Návrh na riešenie verejného parku, verejného parkoviska a miestnej komunikácie                    

III. triedy Palkovičova v lokalite Starý Ružinov 

 Predkladá: Mgr. Matúšek, poslanec 

 - uznesenie č. 276/XV/2020 

29a. Návrh na začatie konania vo veci verejného záujmu o zamedzenia rozporu záujmov podľa  

ústavného zákona č. 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

funkcionárov v znení ústavného zákona č. 545/2005 Z. z. 

         - uznesenie č. 277/XV/2020 
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30. Kontrola plnenia uznesení 

- uznesenie č. 278/XV/2020 

31. Interpelácie 

32. Rôzne 

 

 

 PREPIS 

 

z XV. zasadnutia MZ MČ Bratislava – Ružinov, konaného dňa 22. 09. 2020 o 14:00 hod. 

v zasadacej miestnosti Miestneho zastupiteľstva 

 

 

Bod č. 0 

Otvorenie, voľba overovateľov, návrhovej komisie, schválenie programu 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, vážení 

vedúci a riaditelia našich podriadených organizácií, ctení hostia. Dovoľte mi privítať vás 

na 15. zasadnutí Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava - Ružinov. 

Ospravedlnenie z účasti na rokovaní požiadala pani poslankyňa Šimončičová. Dovoľujem 

si na úvod vás požiadať v súlade s platnými nariadeniami Regionálneho úradu verejného 

zdravotníctva, aby ste počas celého rokovania mali na sebe nasadené rúška a takým 

spôsobom, aby neboli pod nosom, ale aby prekrývali teda všetky dýchacie cesty. Bohužiaľ, 

celé rokovanie musíme viesť v takejto podobe. Ja si dovolím preto navrhnúť aj oproti iným 

našim rokovaniam, robiť častejšie kratšie prestávky, aby sme sa mohli ísť von nadýchať tí, 

ktorí to potrebujú vždy aspoň na pár minút. Dovoľte mi na úvod tiež informovať vás, že na 

webovej stránke mestskej časti nájdete od dnešného dňa elektronické zastupiteľstvo, čiže 

prehľad jednotlivých rokovaní Miestneho zastupiteľstva nášho Ružinova aj s jednotlivými 

bodmi, materiálmi a hlasovaniami a uzneseniami, ako boli prijaté na jednej modernej 

strane na stránke. Nájdete ich, keď prídete na našu webovú stránku a kliknete na tú časť 

miestna časť, tak je tam pod tým miestne zastupiteľstvo a pod tým je v testovacej verzii 

zatiaľ e-gov. Miestne zastupiteľstvo jeden nový link. Zatiaľ teda testujeme tento systém, 

ktorý v rámci vyššej transparentnosti sme zaviedli a od budúcna by sa mal stať našim 

štandardom po vychytaní všetkých múch. Dovoľujem si vás na úvod požiadať, aby ste 

dámy poslankyne a páni poslanci prejavili svoju účasť na dnešnom rokovaní Miestneho 

zastupiteľstva svojím prezenčným hlasovaním, teraz. Môžem, pánovi poslancovi 

Mačuhovi asi nefunguje hlasovacie zariadenie. Takže aj pánu poslancovi Mačuhovi už 

funguje hlasovacie zariadenie.  

Prezentácia: 23 

Konštatujem teda, že prezentovaných je dvadsaťtri poslancov. To znamená, dnešné 

rokovanie miestneho zastupiteľstva je uznášaniaschopné.  

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ako prvé musíme, ako vždy splniť formálne nároky na 

priebeh našej schôdze a zvoliť si overovateľov zápisnice a členov návrhovej komisie. Na 

základe dohody, ktorá mi bola prezentovaná našim organizačným oddelením navrhujem za 

overovateľov zápisnice z dnešného rokovania zvoliť pána poslanca Feráka a pána 

poslanca Sirotku. Chcem sa spýtať, či má niekto iný návrh?  

 

Hlasovanie: Ak nie, dámy a páni, hlasujte prosím o tomto návrhu ako bol predložený. 

hlasovanie č. 1 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

 - uzn. č. 243/XV/2020 
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Pán poslanec Ferák, pán poslanec Sirotka za overovateľov zápisnice. Ďakujem 

konštatujem, že návrh bol prijatý jednomyseľne počtom hlasov dvadsaťtri za.  

Do návrhovej komisie navrhujeme zvoliť pánov poslancov Gečovského, Strapáka a pani 

poslankyňu Kulifajovú. Pani poslankyňa Kulifajová tu v tomto momente nie je, ale mám 

informáciu, že už parkuje pred úradom a súhlasí so svojou nomináciou. Chcem sa spýtať, 

či má niekto iný návrh, než zvolenie týchto troch poslancov, teda dvoch poslancov a jednej 

poslankyne? A už je tu, výborne.  

 

Hlasovanie: Takže ak nie je žiaden iný návrh, tak dámy a páni hlasujte prosím teraz o zvolení pána 

poslanca Gečevského, pani poslankyne Kulifajovej a pána poslanca Strapáka do návrhovej 

komisie.  

hlasovanie č. 2 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

 - uzn. č. 243/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom 

hlasov dvadsaťtri za, jedna poslankyňa nehlasovala. Poprosím členov návrhovej komisie, 

aby si zobrali svoje hlasovacie karty, presunuli sa na miesto vyhradené pre návrhovú 

komisiu a zo svojho stredu si zvolili jedného predsedu svojej návrhovej komisie. Vážené 

dámy, vážení páni obdržali ste návrh programu dnešného zasadnutia, ktorý má tridsaťdva 

bodov a navyše vystúpenie občanov tak, ako býva zvykom. Mám teda vopred informáciu, 

že sa budú navrhovať nejaké zmeny a doplnenia programu. Aj my za úrad máme nejaké, 

ale v súlade so znením nového zákona o obecnom zriadení, musíme najprv hlasovať 

o schválení programu tak, ako bol navrhnutý a potom budeme hlasovať o jednotlivých 

doplňujúcich a pozmeňujúcich návrhoch. Keď návrhová komisia zaujme svoje miesto 

a dohodne sa, tak poprosím o informáciu či si zvolila svojho predsedu. Nech sa páči, 

prosím slovo pre pani poslankyňu Kulifajovú v návrhovej komisii. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Áno, tak návrhovej komisii budem 

predsedníčka ja. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a poprosím s rúškom nasadeným 

počas celej doby rokovania. Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni tým, že máme teda 

návrhovú komisiu, ktorá je už plne funkčná, poprosím vás teda, aby ste najprv hlasovali 

o návrhu programu tak, ako bol predložený, teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh programu bol schválený jednomyseľne 

počtom hlasov dvadsaťštyri za. 

hlasovanie č. 3 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

 - návrh zverejneného programu bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, dovoľujem si ako prvý navrhnúť tri malé 

zmeny v programe dnešného rokovania. Prvou zmenou je preradenie informatívneho 

materiálu pod bodom číslo osem, informácia o možnosti získania vlastníckeho práva ku 

nehnuteľnostiam FC Ružinov, Sklenárová ulica ako riadny bod pod číslom 9A, aby sme 

teda mohli podať priamo informáciu o priebehu rokovaní. Ďalej na základe dohody 

s pánom predsedom poslaneckého klubu Hercegom, navrhujem preložiť rokovanie o bode 

číslo dvadsaťjedna, to je predaj pozemku NEOPROT na budúce rokovanie miestneho 

zastupiteľstva, keďže teda už malo dôjsť k vyrokovaniu dohody, ale zmluva, ktorá by ju 

písomne potvrdila zatiaľ nebola schválená. Takže čakáme na podpis zmluvy v zmysle 
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dohody, ktorú sme mali na miestnej rade a ďalej o preloženie bodu číslo dvadsaťsedem, to 

je poslanecký návrh na vysporiadanie majetkov právnych vzťahov s majiteľmi stavieb 

garáží na Pošni a to z toho dôvodu, že do dnešného dňa rokovania nám stále nebol 

doručený predbežný súhlas primátora s realizáciu návrhu tak, ako je navrhnutý 

jednotlivými predkladateľmi za všetky poslanecké kluby a preto by nebolo v súlade so 

zákonom jeho schválenie, opäť ho musím preložiť na budúce rokovanie miestneho 

zastupiteľstva, ktoré bude tretieho novembra. Toto sú tri návrhy teda z našej strany zo 

strany úradu a otváram rozpravu k bodu program. Pýtam sa, či máte niekto doplňujúce, 

alebo pozmeňujúce návrhy k programu? Nech sa páči, pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem pán starosta. Vážení kolegovia aj na základe včerajšej 

konzultácie s pánom starostom, dovoľte mi navrhnúť doplnenie programu. Dostali ste to 

pred dvoma hodinkami do emailu, kým sme správne text dali dokopy. Je to spoločný návrh 

dvoch predsedov poslaneckých klub Tím Vallo pre Ružinov sever a juh, čiže Petra 

Strapáka a mňa a jedná sa o doplnenie bodu programu, dvoch bodov programu. Oni sú 

súvisiace. Najprv teda musí byť ale procedurálne schválený jeden a potom druhý. Najprv je 

to teda zmena rokovacieho poriadku tohto miestneho zastupiteľstva tak, aby o členoch 

miestnej rady sme mohli hlasovať v súlade s rokovacím poriadkom aj verejne teda, nielen 

tajnou voľbou, ako to rokovací poriadok uvádza. My sme takouto verejnou voľbou aj 

konštituovali túto miestnu radu a druhý bod je, zmena na poste členov miestnej rady, čiže 

odvolanie, alebo aj vzdanie sa funkcie Kataríny Šimončičovej členstva v miestnej rade. 

Potom k tomu poviem viac tie dôvody a miesto nej návrh na zvolenie nového člena 

miestnej rady Mareka Machatu. Čiže to sú dva body. Jeden je zmena rokovacieho 

poriadku, kde teda vypadne jeden bod o tajnej voľbe. Samozrejme ona vždy ešte môže byť 

našim rozhodnutím tajná a druhý bod teda, odvolanie Kataríny Šimončičovej a zvolenie 

Mareka Machatu za člena miestnej rady a aby sme to vybavili hneď, ja navrhujem tie body 

ako jedna A, jedna B a následne voľba miestneho kontrolóra by bola jedna C a už 

pokračujeme podľa programu. Čiže to je jeden návrh doplnenie programu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ak môžem, čiže ten návrh spočíva v zaradení do 

programu jedna A a jedna B a zároveň presunutie bodu jedna na bod jedna C, čiže až tretí 

v poradí a hlasujeme naraz o celom tomto návrhu. Okej, ďakujem. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem a ešte teda, druhý návrh, presun informačných 

materiálov tri, štyri a päť, to je polročné hospodárenie VPS-ky, TVR a Ružinovské echo 

s.r.o. a Cultus a.s. za rozbory činností hospodárenia našich organizácií, ktoré sú tri, štyri, 

päť, šesť. Čiže sú to tri body. Materiály tri, štyri, päť zaradiť ako riadne ako šesť A, šesť B, 

šesť C za bod šesť, čiže za rozbor činností hospodárenia knižnice Ružinov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pozerám sa, že či tu sú zástupcovia všetkých organizácií 

za VPS-ku vidím a za Cultus obávam sa, že zástupcov Cultusu tu nemáme, pretože asi 

nepočítali s tým, že tento bod bude prerokovávaný v rozprave a TV Ružinov môže asi pán 

poslanec Ferák, ktorý je riaditeľ, podať správu, okej. Takže problém môžeme mať len 

s Cultusom. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: No uvidíme, lebo teda včera sme myslím, že dali vedieť 

predstavenstvu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Skúsime ich zohnať. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: A zrušenie NEOPROT-u, to sme hovorili. Tam treba zmluvne 

to, čo sa dohodlo, dať do zmluvy a potom teda môžeme rokovať o tomto materiáli a takisto 
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garáže Borodáčova, tam je dohoda, tam sa mierne upraví ten návrh aj súhlas magistrátu už 

bolo rokovanie, ale teda nestihlo sa to sprocesovať a sprocesuje sa tam mierne upravená 

verzia. Čiže máme to pod kontrolou, ale posúvame to teda na ďalšie zastupiteľstvo na 

začiatku novembra, aby bolo všetko v poriadku. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Čiže evidujem dva návrhy, prvý sa týka bodu 

jedna a druhý sa týka bodov tri, štyri, päť informatívnych a hlasovať sa bude teda dvakrát. 

O prvom a o druhom. Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje v rozprave pán poslanec Machata. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Vážený pán starosta, komisia na 

ochranu verejného záujmu už tradične v septembri by rada predložila do programu návrh 

začatie konania vo veci o ochrane verejného záujmu. Ja som tento email poslal poslancom 

aj organizačnému oddeleniu emailom. Požiadal som organizačné oddelenie, aby ho rozdalo 

ak je to možné v tlačenej forme poslancom na stoly. Uvidíme, či sa to podarí aj z toho 

dôvodu by som ho rád zaradil až na záver zastupiteľstva pred bod kontrola plnenia 

uznesení. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Čiže dvadsaťdeväť A bude bod konanie 

komisie na ochranu verejného záujmu. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Áno, návrh na začatie konania. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrh na začatie konania. Môžem sa opýtať proti komu 

ideme konať tentokrát? 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Môžete sa opýtať, vlastne pán poslanec Mačuha 

nestihol lehotu a nový zákon je prísnejší ako bol ten predchádzajúci. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Čiže bod dvadsaťdeväť 

A zaraďujeme. Ďakujem veľmi pekne. Ďalšia v rozprave pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Dobrý deň. Ďakujem za slovo. Ja by som si dovolila 

požiadať o preradenie informatívneho bodu číslo sedem o kúpe radnice ako riadny bod 

rokovania miesto vlastne bodu číslo dvadsaťjedna, ktorý sme vyradili, aby sme nemenili 

poradie. A ešte by som si teda dovolila navrhnúť predložiť ako riadny bod rokovania návrh 

na začatie rokovaní so spoločnosti zabezpečujúcimi zber drobného elektroodpadu a batérií. 

Tento návrh bol vlastne zaslaný všetkým poslancom vopred emailom a bol teraz aj 

distribuovaný tuto na zastupiteľstve a ja by som ho navrhla tiež, aby sme nemenili poradie 

ako bod číslo dvadsaťsedem, ktorý sme teda vyradili. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ešte sme nevyradili, ale plánujeme. 

Dvadsaťsedem. Ďakujem veľmi pekne. A v rozprave ešte pán poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som si dovolil navrhnúť doplniť do 

programu návrh na podanie žiadosti o dotáciu na vybudovanie verejne prístupnej 

elektrickej nabíjacej stanice, nakoľko už to bolo na miestnej rade, tam sa o tomto 

diskutovalo, len tam sa pracovalo s neaktuálnymi informáciami, čo sme si vykomunikovali 

s magistrátom cez Peťa Hercega a vlastne táto žiadosť môže byť podaná, nakoľko nebude 

kolidovať s tým, čo plánuje magistrát v rámci mesta a Ružinova podať. Čiže kľudne to 

môže byť na konci ako dvadsaťdeväť B. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dvadsaťdeväť A. Aha, dvadsaťdeväť A je komisia, čiže 
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dvadsaťdeväť B, pravda, ospravedlňujem sa. Ďakujem veľmi pekne. A chcem sa spýtať, či 

má ešte niekto ďalšie návrhy pozmeňujúce, alebo doplňujúce? Ak nie, tak budeme 

hlasovať o troch, tri, štyri, päť, šesť, sedem, osem o deviatich pozmeňujúcich 

a doplňujúcich návrhoch, ktoré zazneli v rozprave. A trošku pomôžem asi návrhovej 

komisii a uvediem tie návrhy. Čiže prvým návrhom je preradenie informatívneho materiálu 

pod číslom osem na riadny bod deväť A, to je FC Ružinov, pozemky Sklenárova. 

Poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

o tom, či bude bod osem preradený do bodu deväť A. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod osem informatívny na bod deväť A, riadny. Dámy 

a páni, nech sa páči, hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom hlasov dvadsať za, traja sa 

zdržali, jedna poslankyňa nehlasovala. 

hlasovanie č. 4 

za: 20   proti: 0  zdržali sa: 3  nehlasovali: 1 

 - neplatné hlasovanie 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Chcete opakovať hlasovanie? Tak zopakujme hlasovanie 

prosím, nefungovalo pani viceprimátorke Štasselovej hlasovacie zariadenie. Čiže, ten istý 

bod dobrý, poprosím hlasovať znova. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťtri 

za, jeden sa zdržal. 

hlasovanie č. 5 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 0 

 - doplnenie programu bolo schválené 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ak môžem, možno trošku kvôli úspore času, keďže je to 

komplikované tie rôzne zmeny, ako sa robili. Možno by som v týchto pár hlasovaniach 

vynechal návrhovú komisiu, ak sa neurazí a priamo ich uviedol sám. Je to v poriadku? 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Áno, je to v poriadku. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Čiže druhým návrhom  je preložiť 

bod číslo dvadsaťjedna z dnešného rokovania na budúce rokovanie miestneho 

zastupiteľstva, ktoré sa bude konať tretieho novembra. Hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol prijatý jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťštyri za. 

hlasovanie č. 6 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

 - zmena programu bola schválená 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším návrhom je preložiť bod číslo dvadsaťsedem, to je 

poslanecký návrh z dnešného rokovania miestneho zastupiteľstva na najbližšie rokovanie 

zastupiteľstva, tretieho novembra. Nech sa páči dámy a páni, hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Konštatujem, že návrh bol prijatý jednomyseľne, počtom hlasov dvadsaťštyri za. 
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hlasovanie č. 7 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

 - zmena programu bola schválená 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším návrhom je návrh na zaradenie dvoch bodov. 

Zmeny rokovacieho poriadku a návrhu na zmene v miestnej rade ako bodov jedna 

A a jedna B dnešného programu a zároveň preradenie bodu jedna súčasného na bod jedna 

C, čiže tretí v poradí rokovania. Návrh pána predsedu Hercega. Dámy a páni, nech sa páči, 

hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj túto zmenu programu sme schváli jednomyseľne počtom 

hlasov dvadsaťštyri za. 

hlasovanie č. 8 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

 - doplnenie programu bolo schválené 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším návrhom je návrh na preradenie informatívnych 

materiálov pod bodmi tri, štyri a päť do riadneho programu rokovania a ako body šesť A, 

šesť B a šesť C. Dámy a páni, hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol prijatý počtom hlasov devätnásť za, päť sa 

zdržalo. 

hlasovanie č. 9 

za: 19   proti: 0  zdržali sa: 5  nehlasovali: 0 

 - doplnenie programu bolo schválené 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom je návrh pána poslanca Machatu ako 

predsedu komisie na ochranu verejného záujmu zaradiť bod číslo dvadsaťdeväť A návrh na 

začatie konania vo veci ochrany verejného záujmu a tak ďalej dvadsaťdeväť A. Nech sa 

páči, dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že tento návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťtri za, 

jeden sa zdržal. 

hlasovanie č. 10 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 0 

 - doplnenie programu bolo schválené 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším návrhom je návrh preradiť bod číslo sedem 

z informatívnych materiálov na bod číslo dvadsaťjedna riadneho programu, bod 

dvadsaťjedna sme už zrušili, takže je to v poriadku aj formálne. Dámy a páni, hlasujte 

prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj tento návrh bol schválený počtom hlasov dvadsať za, 

štyria sa zdržali. 

hlasovanie č. 11 

za: 20   proti: 0  zdržali sa: 4  nehlasovali: 0 

 - doplnenie programu bolo schválené 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom je návrh pani poslankyne Ďurajkovej na 

zaradenie riadneho bodu pod číslom dvadsaťsedem, nepamätám si ten názov, ale ide 

o umiestnenie kontajnerov na zber drobného elektroodpadu v Ružinove. Nech sa páči 

dámy a páni, hlasujte prosím o tomto návrhu. 
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Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj tento návrh sme schválili počtom hlasov sedemnásť za, 

sedem sa zdržalo z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 12 

za: 17   proti: 0  zdržali sa: 7  nehlasovali: 0 

 - doplnenie programu bolo schválené 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: No a posledným návrhom na doplnenie programu je 

návrh pána poslanca Bodnára na pridanie do programu bodu dvadsaťdeväť B, návrh na 

požiadanie o dotáciu rozvoja na výstavbu elektrických nabíjacích staníc v Ružinove. Dámy 

a páni, hlasujte o doplnení programu teraz prosím. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh nebol schválený, keďže nezískal 

nadpolovičnú väčšinu hlasov. Zahlasovalo dvanásť poslancov, zdržalo sa dvanásť 

poslancov z prítomných dvadsaťštyri. O jeden hlas. 

hlasovanie č. 13 

za: 12   proti: 0  zdržali sa: 12  nehlasovali: 0 

 - doplnenie programu nebolo schválené 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že sme teda 

schválili, pozmenili a doplnili program dnešného rokovania a aktualizovaná verzia bude 

dopracovaná kolegyňami z organizačného oddelenia. 

- uznesenie č. 243/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 1A 

Návrh na zmenu Rokovacieho poriadku mestskej časti Bratislava-Ružinov 

Bod č.  1B 

Návrh na odvolanie a voľbu člena Miestnej rady mestskej časti Bratislava-Ružinov 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ako prvé by sme mali rokovať o bodoch jedna A a jedna 

B, čo je teda návrh na zmenu rokovacieho poriadku poslanecký a návrh na voľbu, verejnú 

voľbu nového člena a odvolanie zároveň miestnej rady. Môžem sa spýtať pán Herceg, 

môžeme to v zlúčenej rozprave prerokovať? Ďakujem. Takže zlúčená rozprava, nech sa 

páči, odovzdávam slovo predkladateľovi, pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. V zlúčenej rozprave ja poviem vlastne ku obidvom 

bodom. Pani poslankyňa Katarína Šimončičová oznámila klubu, že sa vzdáva funkcie 

v miestnej rade aj z praktických dôvodov, keďže súčasná hygienická situácia a jej 

dobrovoľná izolácia aj vzhľadom na vek, rodinnú situáciu a tak ďalej, neumožňuje osobné 

rokovanie, tak sa rozhodla rezignovať z tohto postu a po dohode oboch poslaneckých 

klubov Tím Vallo pre Ružinov sever a juh sme sa dohodli, keďže naše doterajšie dva 

návrhy, aby sme upravili nominácie v miestnej rade sa nestretli s pochopením väčšiny 

zastupiteľstva, ani vyvolanie rokovania o tomto bode sa nestretli s pochopením väčšiny 

zastupiteľstva, tie návrhy neprešli na minulých zastupiteľstvách, tak aspoň takto v našej 

réžii, aj keď nie úplne percentuálne to bude korektné, ale aspoň nejako chceme, aspoň my 

na túto situáciu reagovať, ako vieme, takže miesto Katky Šimončičovej, ktorá bola 

nominantkou južného tímu, Tím Vallo pre Ružinov, tak navrhujeme zastúpenie druhého 

klubu, ktorý doteraz nemal ani žiadne zastúpenie, takže Katku Šimončičovú by sme radi 

nahradili nomináciou Mareka Machatu, ktorý by zároveň reprezentoval aj druhý 

poslanecký klub Tím Vallo pre Ružinov sever. Tí, ktorí nevedia sever a juh sa delí podľa 

Ružinovskej - Záhradníckej, to je tá os, ak by ste potrebovali geograficky nejak si 
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predstaviť. No a na to, aby sme tú voľbu nekomplikovali hlasovacími lístkami tajnou 

voľbou a sčítavaním a je to procedurálne veľmi náročné a náš rokovací poriadok uvádza 

v článku jedenásť, že voľba a odvolávanie členov miestnej rady prebieha tajne, tak 

navrhujeme ako prvý bod najprv zmeniť rokovací poriadok úplným jednoduchým 

zrušením článku jedenásť odstavec jedna písmeno A, ktorý upravuje voľbu a odvolávanie 

členov miestnej rady ako tajnú. Čiže po je o zrušení, bude voľba odvolávanie verejnou 

voľbou. Aj naďalej samozrejme zostane zachovaná možnosť článku jedenásť odstavec dva 

uznesením zastupiteľstva jednoducho túto voľbu uskutočniť v budúcnosti tajným 

hlasovaním a ostatné ustanovenia rokovacieho poriadku by ostali nedotknuté. Čiže, toto je 

návrh uznesenia, len zrušenie teda toho jedného písmena článku jedenásť odstavec jedna 

písmeno A. Zároveň druhý návrh sa týka odvolania voľbu člena Mestskej časti Bratislava - 

Ružinov, kde uznesenie znie, Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Bratislava - Ružinov 

po A/ odvoláva členku miestnej rady Mestskej časti Bratislava - Ružinov poslankyňu Ing. 

Katarínu Šimončičovú, po B/ volí za člena miestnej rady Mestskej časti Bratislava - 

Ružinov poslanca Mgr. et Mgr. Mareka Machatu. A to zdôvodnenie som vlastne už 

povedal v úvode, aby to bolo procesne správne. Čiže mali by sme mať naozaj dve 

hlasovania. Jedno o zmene rokovacieho poriadku, kde budeme môcť voliť jednoduchým 

hlasovaním a následne druhé uznesenie, kde odvolávame Katku Šimončičovú a volíme 

Mareka Machatu. Ďakujem za podporu tohto návrhu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Opýtam sa či sa chce niekto prihlásiť do rozpravy? Ak nie, končím možnosť prihlásenia sa 

do rozpravy. Bola to zlúčená rozprava k bodom jedna A, jedna B, čiže budeme mať dve 

samostatné hlasovania. Prvé hlasovanie bude o zmene rokovacieho poriadku, druhé 

hlasovanie bude potom o uznesení zmena v miestnej rade. Takže poprosím návrhovú 

komisiu, aby uviedla hlasovanie. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

o návrhu na zmenu rokovacieho poriadku. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, čiže hlasujte prosím 

o tom, že meníme rokovací poriadok nášho zastupiteľstva tak, že voľba členov miestnej 

rady môže byť, je teda defaultne verejná. 

 

Hlasovanie: Nech sa páči, hlasujte teraz prosím. Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh bol 

schválený jednomyseľne počtom hlasov dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 14 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 244/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

návrh na odvolanie a voľbu člena miestnej rady a Mestskej časti Bratislava - Ružinov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči dámy a páni, hlasujte 

teraz prosím o tom, že pán Machata nahradí pani Šimončičovú v miestnej rade. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj tento návrh bol schválený jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 
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hlasovanie č. 15 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 245/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 1C 

Voľba miestneho kontrolóra mestskej časti Bratislava-Ružinov 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, nasledujúcim bodom rokovania je voľba 

miestneho kontrolóra. Dovoľte mi v prvom rade poďakovať za šesť rokov verejnej služby 

v Ružinove nášmu doterajšiemu miestnemu kontrolórovi pánovi Güntherovi Furinovi, 

ktorý tu teda sedáva po mojej pravici na každom zastupiteľstve aj za predchádzajúceho 

starostu to tak bolo a mnohí sme si už tak nejak zvykli, že je súčasťou Ružinova a patrí tu. 

Je možné, že po dnešnej voľbe päťdesiatpercentná šanca, že získa nárok už nosiť DKP. 

Dovoľujem si vám oznámiť, že v súlade s pravidlami voľby miestneho kontrolóra komisia, 

ktorá má na starosti voľbu miestneho kontrolóra obdržala dve prihlášky kandidátov, ktorí 

splnili kritériá kandidovať na funkciu miestneho kontrolóra. Sú nimi doterajší miestny 

kontrolór pán Ing. Günther Furin a pán Ing. Marián Múdry, ktorého poznáte tiež z práce 

hlavne vo VPS a na našom úrade. Upovedomím vás o tom, že za členov volebnej komisie 

pre kontrolu priebehu voľby miestneho kontrolóra boli zvolení štyria poslanci a jedna pani 

poslankyňa. Sú to Marek Machata, Monika Ďurajková, Michal Vicáň, Michal Gašaj 

a Martin Patoprstý. Predsedom tejto komisie je pán poslanec Vicáň, ak sa nemýlim. Nie, je 

pán poslanec Machata, ospravedlňujem sa. Táto komisia zorganizovala aj verejné 

vypočutie kandidátov, ktoré sa teda uskutočnilo tu v tejto miestnosti. Obidvaja kandidáti, 

ktorí doručili prihlášky a splnili podmienky, myslím si, že všetci kandidáti, ktorí doručili 

prihlášky, tak aj splnili podmienky. Čiže nikto nebol vylúčený, prezentovali svoje názory 

a projekty a boli podrobení otázkam. Samotný priebeh voľby miestneho kontrolóra teda 

prebieha v zmysle písmena B, odseku jedna, štyri uznesenia tajnou formou vo veľkej 

zasadačke miestneho úradu a patrí už do rúk volebnej komisii a preto by som chcel 

požiadať pána poslanca Machatu, aby si prišiel prevziať slovo a ako predseda volebnej 

komisie pre voľbu miestneho kontrolóra, viedol túto voľbu. Takto, ak je vám to 

pohodlnejšie môžete hovoriť aj odtiaľ pán predseda. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne aj za udelenie slova, aj za 

úvodné slovo pána starostu. Ja by som teraz prečítal časť nášho volebného poriadku, aby 

bolo jasné, že ako budeme hlasovať. Ak by ste dovolili, takže vlastne začneme tým, že 

každému prítomnému poslancovi miestneho zastupiteľstva bude proti podpisu vydaný 

hlasovací lístok a obálka. Hlasovací lístok aj obálka musí byť označený okrúhlou červenou 

pečiatkou Mestskej časti Bratislava - Ružinov. Ak tomu tak nie je, takýto hlas je 

automaticky neplatný. Hlasovací lístok obsahuje v abecednom poradí menný zoznam 

obidvoch kandidátov a poslanec hlasuje nasledovne tak, že zakrúžkuje poradové číslo 

kandidáta. Akákoľvek iná úprava hlasovacieho lístka znamená neplatný hlas. To znamená 

označenie viacerých kandidátov, alebo nezakrúžkovanie žiadneho kandidáta. Po označení 

hlasovacieho lístka a vložení do hlasovacej obálky poslanec hodí obálku do zapečatenej 

urny, ktorá by sa mala tuto v prednej lavici pred nami nachádzať a po odovzdaní obálok do 

zapečatenej urny ju komisia tu vpredu otvorí a spočíta najprv hlasovacie lístky a potom 

hlasy pre obidvoch kandidátov. Následne bude nasledovať informácia odo mňa o vyhlásení 

výsledku voľby miestneho kontrolóra. Ďakuje pekne. Ak by boli nejaké otázky som 

k dispozícii či už jednotlivým poslancom, súkromne, alebo aj takto počas rozpravy. 

Ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda, predtým než teda 

vyzvem komisiu, aby zaujala svoje miesta, tak ešte otváram rozpravu k tomuto bodu, do 

ktorej vidím, že ako prvý sa prihlásil pán predseda poslaneckého klubu Herceg. Nech sa 

páči. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja mám procedurálny návrh predsa len pri 

vyhlásení voľby to neprešlo veľmi tesne. Napriek tomu by som chcel navrhnúť verejné 

hlasovanie o tomto bode. Myslím si, že je to znak demokracie, nech naši voliči vidia ako 

hlasujeme a môžeme rozhodnúť o tom, že hlasujeme verejne a nehanbíme sa za svoj názor. 

Čiže mám procedurálny návrh vlastne zmenu pôvodného uznesenia, kde sme si uzniesli, že 

sa hlasuje tajne. Zrušenie tohto uznesenia v danom bode a poprosil by som teda, ak tomu 

neodporuje nič, aby návrhová komisia potom dala o tomto bode hlasovať. Ďalej, keď už 

som pri tej rozprave, tak asi by som sa vyjadril aj k samotnému procesu. Dostávali sme 

počas tejto doby, hlavne počas posledných dní a týždňov, hlavne keď sa ukázalo, že teda sú 

len dvaja záujemcovia otázky a vy nemáte svojho kandidáta a prečo vy ste nedali svojho 

kandidáta? Odpoveď je, že kontrolór nemá byť kandidátom nejakej skupiny niekoho, kto 

ho tam chce dosadiť a podobne. Kontrolór má byť absolútne nezávislá osobnosť, ktorá má 

dôveru všetkých a je ochotný kontrolovať kohokoľvek zákonnosť v tejto mestskej časti. 

Preto som na jednej strane smutný, že teda sú len dvaja záujemcovia, ale je to fakt, len pre 

porovnanie v podstatne menšej Dúbravke je desať záujemcov, v Bratislave v Starom Meste 

sú štyria záujemcovia, alebo kandidáti, tiež kde sa v obidvoch mestských častiach volí. 

U nás sú len dvaja. Nejdem špekulovať prečo, možno sme mohli byť múdrejší a určite 

miestny úrad by v tom rád pomohol tak ako v Starom Meste, kde si dohodli zverejnenie 

inzerátov a publikovanie teda možnosti prihlásiť sa za kontrolóra. Paradoxne po desiatkach 

kandidátov v predošlom období kontrolóra, kde ich bolo nesmierne veľa, rátali sme opäť 

obrovské množstvo, sú len dvaja. Druhá vec, ktorú chcem povedať ku voľbe kontrolóra. 

Minulý týždeň prebehlo verejné vypočutie. Z dvoch vecí som smutný. Jedna, že vlastne 

o tom, že to verejné vypočutie bude, som sa nevedel dočítať v Ružinovskom echu, na webe 

Ružinova, na stránke kontrolóra na webe Ružinova, kde nebolo nič o tej voľbe, iba na 

úradnej tabuli teda boli zverejnené dva životopisy kandidátov. Čiže, kto bol šikovný 

a pochopil, že má hľadať aj niekde inde, tak to našiel. Čiže asi sme nerobili dostatočnú 

propagáciu tejto voľby. Bolo to naozaj ťažké zistiť. No potom aj to verejné vypočutie bolo 

nás tu, ak sa nemýlim, sedem poslancov vrátane členov komisie. Takže tiež, poprosím teda 

ešte ďalší príspevok. Čiže tiež veľmi slabý počet. Okrem toho som tu zaregistroval ešte 

dvoch mne neznámych ľudí a to bolo všetko. Bol priamy prenos v TV Ružinov, to je fajn, 

to slúži ku cti. Čiže tí, ktorí to náhodou sledovali, tak si mohli spraviť obraz o kandidátoch, 

ale toto je jedna vec, ktorá ma trochu rozosmutnila. Druhá vec, o ktorej chcem povedať 

a ma tiež trošku zaskočila, že jedným z kandidátov je zamestnanec miestneho úradu. 

Vieme, že zo zákona sa to vylučuje. Čiže akonáhle by bol zvolený, musí teda mu ukončiť 

pracovný pomer a tak ďalej. Čiže tým, že kandiduje ešte nič neporušuje a teraz hovorím 

o pánovi Múdrom, ktorý teda sa tiež prihlásil do tejto voľby a osobne proti nemu vôbec nič 

nemám. Neviem teda, či tu sedí. Určite tu niekde sedí, takže nie je to naozaj nič osobné, ale 

považujem túto kandidatúru za síce nie porušenie zákona, ale konflikt záujmov minimálne 

v morálnej rovine, pretože tak, ako priznal na verejnom vypočúvaní, tak s pánom starostom 

sa poznal a spolu si dohodli nástup, že bude pracovať pre túto mestskú časť. Čo tiež nie je 

akože porušenie zákona, ani nič zlé, všetko fajn, akože keď pán starosta pozná 

profesionálov, ktorí vedia nastavovať procesy, alebo finančnú kontrolu, alebo cenník pre 

VPS-ku fajn, ale nepríde mi vhodné, aby potom takýto zamestnanec následne o rok a pol 

prešiel na úplne inú stoličku nezávislú, kde má tvrdo kontrolovať pána starostu, úrad, 

organizácie, obchodné subjekty mestskej časti, poslancov, rokovania zastupiteľstva. Čiže 

ja v tom vidím konflikt záujmov a asi by som bol rád, keby pán Múdry možno sa k tomu 

vyjadril a možno zvážil, že či je to úplne správne, keď nad jeho voľbou bez ohľadu na 
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akékoľvek jeho kvality, ľudský profil a tak ďalej o tom vôbec nehovorím. Hovorím teraz, z 

akej pozície sa hlási na toho kontrolóra, že či by nezvážil predsa len svoju kandidatúru 

stiahnuť. Nepríde mi to vhodné a asi bude mestská časť, o ktorej sa v súvislosti 

s kontrolórom môže potom hovoriť všeličo a bol by som nerád. Čiže možno toľko k tomu 

a tí, ktorí boli na vypočutí, spravili si obraz. Úprimne pán Múdry možno má kompetencie 

vo finančnej kontrole a tak ďalej, ale to, že osem rokov bol finančným riaditeľom župy 

a počas jeho riaditeľovania finančného tam došlo k defraudácii veľkého množstva peňazí, 

ktoré vyšetruje NAKA. Netvrdím, vôbec nič s tým nemusel mať, ale hovorím, že to je jeho 

profesionálny úspech, že nastavil procesy a tie procesy napriek tomu umožnili nejakým 

spôsobom zneužitie obrovského množstva peňazí, takže príde mi to tiež trošku také na 

diskvalifikačné kritérium. Ďakujem. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pani 

predsedníčka Biharyová. 

 

JUDr. Michaela Biharyová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja by chcela poďakovať úradu, že vôbec 

bolo to online vypočutie kandidátov, lebo ja som sa nemohla zúčastniť, necítila som sa 

dobre, takže ja som si to online pozrela, za čo ďakujem. V podstate v žiadnej inej 

samospráve som nevidela, že by bolo také online vypočutie kandidátov. Takže ja to vidím 

ako dosť veľkú transparentnosť. Ďalšia vec, nemyslím si, že sa niekde zakazuje 

zamestnancom úradu, aby sa prihlásili na nejakú pozíciu. Práve keby sa im to zakazovalo, 

tak by sa to mohlo brať ako niečo negatívne. No a ešte k tomu, no čo ja viem, tak dva 

opozičné kluby sa stretli ešte pred letom so starostom a chceli mať svojho kontrolóra. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave pani viceprimátorka 

Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja som chcela len upozorniť, že 

možno sledujete, že hlavné mesto robí všetky svoje výberové konania na tieto pozície 

online. Čiže všetci, ktorí majú záujem sa môžu zapojiť do sledovania týchto výberových 

konaní. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: S faktickou poznámkou pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja vlastne chcem poďakovať tiež TV 

Ružinov, že robila ten živý prenos a my sme to navrhli. Čiže my o tom vieme, že ten živý 

prenos bol vďaka celému zastupiteľstvu to bolo schválené. Čiže to bolo podľa mňa naše 

také spoločné úsilie. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno odpoviem teda na tú pripomienku ku voľbe kontrolóra. 

Myslím si, že to, že zamestnanec kandiduje nebolo to kvalifikačné kritérium, keby ten 

zamestnanec nenastúpil ako v priamom vzťahu, ktorý mal s pánom starostom, ktorého 

potom má kontrolovať. Čiže toto považujem. To, keby to bol nejaký zamestnanec, ktorý 

nie je ani predtým, ani tým ako bol prijatý v žiadnom vzťahu s nikým z úradu, tak je to 

korektné, ale ako príde mi to naozaj neférové. Podľa mňa každý kto sa nad tým zamyslí, 

tak badá, že to nie je úplne s kostolným poriadkom. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ja len musím povedať, že som pána Múdreho 

nepoznal predtým. Bol mi odporučený zo župy, ale dobre. Ak je to koniec rozpravy, tak 
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ako prvé by sme mali hlasovať o procedurálnom návrhu o verejnej voľbe. Chcem sa ale 

najprv spýtať organizačné oddelenie a naši právnici. To, že tajná voľba to len vyplýva 

z doterajšieho uznesenia zastupiteľstva, nie je to z rokovacieho poriadku, alebo zo zákona, 

že musí byť tajná voľba? Áno, pán Kopún kýva, pani Buzášová ukazuje, jeden kýva áno, 

druhý nie, ale predpokladám tým, že to boli dve otázky, tak nie, nie je to zákona. Áno 

môžeme voliť verejne. Tak? Áno, dobre a procedurálnym návrhom sa dá zmeniť uznesenie 

zastupiteľstva? Áno, pán Kopún ukazuje, že áno. Takže poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, prosím dajte hlasovať 

o tom, či voľba miestneho kontrolóra má byť verejná? 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni, hlasujeme teda o tom, či si 

ušetríme čas a budeme verejne voliť miestneho kontrolóra? Nech sa páči, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že verejná voľba miestneho kontrolóra bola 

schválená počtom hlasov dvadsať za, štyria sa zdržali z celkových dvadsaťštyri. 

hlasovanie č. 16 

za: 20   proti: 0  zdržali sa: 4  nehlasovali: 0 

- návrh bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán predseda Méheš, zrejme technikalita, ako budeme 

hlasovať? Nech sa páči. Vyhlasujem päť minút prestávku na poradu predsedov klubov 

a nášho právneho oddelenia, nakoľko predseda poslaneckého klubu vzniesol námietku, že 

procedurálnym návrhom nemôže byť zmenené znenie schváleného uznesenia o tajnej 

voľbe. Takže prosím predsedov klubov a pána Kopúna, organizačné oddelenie, stretneme 

sa tu uprostred miestnosti. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, dovoľte mi informovať vás, že teda na 

porade predsedov poslaneckých klubov sme sa dohodli, že je akceptovateľné vykonať 

verejnú voľbu a teraz zvolávam, dávam desať minút prestávku na poradu volebnej komisie, 

ktorá musí sa zhodnúť na tom, ako bude prebiehať samotný formát hlasovania. Čiže či sa 

bude hlasovať o každom kandidátovi zvlášť hlasovacím zariadením, alebo či sa každý 

poslanec postaví a povie meno toho kandidáta, za ktorého hlasuje, alebo nejaká iná forma. 

Čiže desať minút prestávka, nech sa páči. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, poprosím všetkých, aby si naspäť nasadili 

svoje rúška a aby zaujali svoje miesta v rokovacej miestnosti. Dovolím si len tak na okraj 

upozorniť, keďže aj z dnešného rokovania zastupiteľstva je priamy prenos, aby sa náhodou 

nám nestalo, že si ho pozrie hlavný hygienik a začne rozdávať pokuty za nenosenie rúšok 

v uzavretej miestnosti. Dámy a páni, dal by som najprv slovo predsedovi volebnej komisie 

pánu poslancovi Machatovi. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ak som správne rozumel, dohode 

členov volebnej komisie ako aj predsedov klubov, tak návrh, teda respektíve voľba 

miestneho kontrolóra sa uskutoční podľa pôvodného návrhu. Čiže tajnou voľbou. Prosím, 

ak to tak nie je, tak aby ma doplnil predseda Herceg. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Poprosím udeliť slovo pánu 

predsedovi poslaneckého klubu Hercegovi. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Som tu, takže síce uznesenie je možné zmeniť a my 
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by sme ho právoplatne zmenili, ale z dôvodu efektívneho rokovania, ako vyplynulo od 

členov komisie, nemajú pripravenú alternatívu štandardného volebného poriadku pre 

verejnú voľbu, len pre tajnú voľbu, čo by znamenalo zdržanie, keďže ten volebný poriadok 

by bolo treba rýchlo napísať a schváliť komisiou, tak pre rýchlosť sme sa rozhodli a po 

dohode, že teda sťahujeme návrh, ktorý síce bol odhlasovaný, ale nie je reálne v tejto chvíli 

vykonateľný a teda navrhujem a beriem späť svoj návrh a navrhujem, aby sme hlasovali 

tajnou voľbou a ja myslím, že postoj nášho klubu a našich klubov Tím Vallo pre Ružinov 

si všetci prečítali. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pozerám na pani predsedníčku 

návrhovej komisie a aby z princípu právnej istoty, keďže sme schválili ten procedurálny 

návrh, tak vidím, že mi signalizuje, že by sme mali hlasovať teda opätovne o druhom 

procedurálnom návrhu, ktorý vy ste predložili o hlasovaní tajnou voľbou. Čiže poprosím 

pani predsedníčku návrhovej komisie, aby uviedla hlasovanie o procedurálnom návrhu, že 

sa vraciame k tajnej voľbe tak, ako boli pripravené teda hlasovací volebný poriadok 

a ďalšie dokumenty. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

o procedurálnom návrhu, že ostávame pri tajnej voľbe kontrolóra. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Takže druhý procedurálny návrh pána predsedu 

Hercega. Zostávame pri tajnej voľbe, nech sa páči, hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Návrh bol prijatý počtom hlasov dvadsaťdva za, dvaja sa zdržali. 

hlasovanie č. 17 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 2  nehlasovali: 0 

- návrh bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Videl som ešte signalizované pani Ďurajkovú, že sa chce 

prihlásiť do rozpravy. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja som len chcela povedať, že my 

sme o tomto už raz hlasovali, aby sa teda nezabudlo, že tá voľba bola verejná a vy ste boli 

proti, tak škoda, lebo už sme to mohli mať štrnásteho siedmy vlastne všetko predrokované 

a teraz sme už mohli mať tú verejnú voľbu aj reálne. Čiže škoda. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave nasleduje pán 

poslanec Vicáň. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som len za náš poslanecký klub Sme 

Ružinov doplnil to, že nemáme ani my problém, ani ostatní členovia komisie nemáme 

problém s tým, že by tá voľba bola verejná, ale vzhľadom na krátkosť času a vôbec to, aby 

sme správne vyriešili všetky písomné náležitosti, aby sa nám náhodou nestalo to, že nám 

niekto o rok bude vyčítať, že sme zvolili hlavného kontrolóra, respektíve miestneho 

kontrolóra nezákonne. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Reaguje ešte pani poslankyňa 

Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja len teda pripomeniem, že 

štrnásteho siedmy ste neboli za verejnú voľbu, tak som rada, že sa vám vlastne mení názor, 

ale škoda, že teraz až neskôr. Ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. A ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak poprosím volebnú komisiu, aby sa ujala miest, ktoré prináležia volebnej 

komisii pre tajnú voľbu a aby teda uviedla a spustila tajnú voľbu miestneho kontrolóra 

Mestskej časti Bratislava - Ružinov. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Ja vás poprosím kolegyne, kolegovia keby ste 

pristúpili k nám, k volebnej komisii a oproti podpisu si prevzali hlasovací lístok. Na ňom 

zakrúžkovali poradové číslo kandidáta a vhodili ho do hlasovacej urny. Hlasovacie lístky 

poprosíme upraviť za plentou. Ďakujeme veľmi pekne. Ďakujeme za úpravu plenty. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Vážené kolegyne, kolegovia. Dovoľte mi vás 

informovať o výsledku voľby miestneho kontrolóra Mestskej časti Bratislava - Ružinov 

prečítaním zápisnice. Zápisnica o výsledkoch hlasovania z prvého kola voľby miestneho 

kontrolóra na Mestskej časti Bratislava - Ružinov konanej dňa 22.9.2020 na základe 

vykonanej voľby miestneho kontrolóra po preverení platnosti hlasovacích lístkov komisia 

na posúdenie náležitostí prihlášok kandidátov na funkciu miestneho kontrolóra a na výkon 

dohľadu nad zákonnosťou priebehu voľby miestneho kontrolóra konštatuje nasledovné. 

Počet vydaných hlasovacích lístkov dvadsaťštyri, počet platných hlasovacích lístkov 

dvadsaťtri, počet neplatných hlasovacích lístkov jeden. Počet odovzdaných platných hlasov 

pre jednotlivých kandidátov. Pán Ing. Günther Furin dvadsaťtri hlasov. Pán Ing. Marián 

Múdry nula hlasov. Za miestneho kontrolóra Mestskej časti Bratislava - Ružinov bol na 

základe výsledkov voľby zvolený pán Ing. Günther Furin. Vzhľadom k tomu, že v prvom 

kole získal pán Furin dostatočný počet hlasov nie je nutné uskutočniť druhé kolo. 

Gratulujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, pán predseda komisie. Dovoľte mi 

tiež poblahoželať pánu staronovému miestnemu kontrolórovi Mestskej časti Bratislava - 

Ružinov. Ak môžem len jednu vetu. Ja ako starosta som dúfal, že presne sa podarí zvoliť 

miestneho kontrolóra jednomyseľne tak, aby na ňom bola zhoda naprieč všetkými klubmi, 

pretože to je dôkazom toho, že má jednak neotrasiteľnú dôveru miestneho zastupiteľstva 

takto zvolený kandidát a jednak, že ide naozaj o nestrannú a nestranícku voľbu. Ďakujem 

veľmi pekne a o pár slov vystúpenia ma požiadal pán novozvolený miestny kontrolór. 

Odovzdávam mu slovo. 

 

Ing. Günther Furin, miestny kontrolór Ružinova: Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. 

Vzhľadom na bohatý program nechcem zdržiavať nejakými príhovormi. Naozaj som 

dojatý tým množstvom hlasov a sľubujem, že ďalších šesť rokov budem sa snažiť pracovať 

aspoň tak, ako minulých šesť rokov. Ďakujem vám za dôveru. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pánu miestnemu kontrolórovi 

a týmto sme vyčerpali program bodu 1C. Chcem poďakovať aj celej volebnej komisii pod 

vedením pána predsedu Machatu za zabezpečenie nakoniec bezproblémového priebehu 

voľby aj v tajnom režime miestneho kontrolóra. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je bod číslo dva. Správa 

o výsledkoch hospodárenia spoločnosti TVR a RV s.r.o. za rok 2019. Aha, ešte pán 

predseda Machata sa hlási o slovo. Nech sa páči. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Pán starosta, ešte musíme formálne zobrať na 

vedomie výsledok voľby. Poprosím, aby ste dali slovo návrhovej komisii, aby uviedla 

návrh. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Tak poprosím návrhovú komisiu 

o uvedenie návrhu uznesenia. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dávam hlasovať o tom, 

že zastupiteľstvo berie na vedomie výsledok tajnej voľby kontrolóra Mestskej časti 

Bratislava - Ružinov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

o predloženom návrhu. 

 

Hlasovanie: Ďakujem a konštatujem, že zastupiteľstvo nežije v bezvedomí a zobralo na vedomie 

teda výsledky svojho hlasovania počtom hlasov dvadsaťtri za, jeden poslanec sa 

nezúčastnil z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 18 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

- uznesenie č. 246/XV/2020 

 

 

Bod č. 2 

Správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti TVR a RE, s.r.o. za rok 2019 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom rokovania je bod číslo dva, Správa 

o výsledkoch hospodárenia spoločnosti Televízia Ružinov a Ružinovské echo za rok 2019. 

Chcel by som o úvodné slovo poprosiť pána povereného riaditeľa tejto spoločnosti, nášho 

kolegu poslanca, Martina Feráka. Nech sa páči. 

 

Mgr. Martin Ferák, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne pán starosta. Vážené dámy poslankyne, 

vážení páni poslanci. Vzhľadom na ten náhubok čo mám, tak sa budem snažiť byť stručný, 

lebo ťažšie sa z toho rozpráva. Radšej potom nechám priestor pre vás, pre vaše otázky. 

Správu o hospodárení v roku 2019 ste dostali, alebo sme teda dostali ako prílohu, takže 

verím tomu, že ju máte naštudovanú. Pre tých ľudí, ktorí boli menej pozorní, skúsim 

zrekapitulovať tie základné jej body. Hlavný asi ten záver je výsledok hospodárenia. 

Výsledok hospodárenia po zdanení v roku 2019 bol plus deväťstodva eur. To znamená, že 

sme aj niečo zarobili. Dokonca aj štátu sme odviedli nejakú daň, takže myslím, že sme 

veľmi slušne hospodárili v porovnaní s rokom 2018. Došlo poklesu aj tržieb, ale aj sa nám 

podarilo zredukovať výdaje. Čiže v konečnom dôsledku, dá sa hovoriť, zredukovali sme 

príjmy o šesťdesiatpäť, ale výdaje o deväťdesiatpäťtisíc. Čiže zase ten balans je pomerne 

dobrý. Nebudeme sa hrať na veľkých podnikateľov a teraz si hovoriť, že sme úžasná firma, 

ktorá tu proste produkuje nádherné programy a vydáva krásny časopis a vďaka tomu všetci 

tam inzerujú. Asi vieme veľmi dobre, že sme veľmi závislí na dotácii mestskej časti, 

pretože sme stopercentná dcéra mestskej časti a plníme teda požiadavky, ktoré sú nám 

dané z mestskej časti, ako teda nášho jediného spoločníka. Zabezpečujeme vysielanie pre 

obyvateľov Ružinova, ale tým, že máme celoštátnu pôsobnosť, tak snažíme sa robiť veci, 

ktoré sú aj nadčasové a ktoré sú aj nadregionálne, to hovorím o televízii. Pokiaľ budeme 

hovoriť o ružinovskom periodiku, tak ten je jasné, že vyslovene lokálny a zameraný na 

lokálne problémy, lokálne témy. Takže k tým ekonomickým veciam, ak budete niekto 

niečo mať, tak kľudne sa treba popýtať. Nemyslím, že by bolo vhodné tu si to teraz ako 

prváčikom čítať číslo po čísle, riadok po riadku. Ešte možno nejaké také dosť zaujímavé, 

alebo jediný taký bod máme také zaujímavé zhrnutie teda. My sme vytvorili nejaký zisk, aj 

sme zaplatili daň, ale vzhľadom na určité procesy, ktoré boli jednak výsledkom 

ekonomického auditu, jednak aj personálneho, proste potom, čo sme prebrali ako nové 
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vedenie túto spoločnosť, snažili sme sa vyhovieť aj námietkam, ktoré pán kontrolór teraz 

už blahoželám, pridávam sa teda ku gratulácii aj ja, čiže pán kontrolór bývalý aj súčasný, 

budúci vytkol našej spoločnosti za predošlého vedenia. Tieto sme sa snažili odstrániť. No 

výsledkom celého tohto procesu je, že máme prakticky hotové GDPR aj mnohé iné výtky. 

Personálne, pracovnoprávne sme veci dali do poriadku, ale podstatná vec, zvýšila nám tam 

nevyčerpaná dotácia do výšky štyridsaťjedentisíctristoštyridsaťsedem eur a budeme žiadať, 

to už teraz vopred avizujem ako informáciu o to, že keď vrátime túto dotáciu mestskej časti 

ako neprečerpanú časť, tak budeme žiadať o jej zase adekvátne navýšenie presne v tejto 

výške tohoročnej dotácie. Len z toho titulu, že tie peniaze samozrejme potrebujeme a to, že 

sa neminuli v predošlom období je čisto vec technicko-administratívna, čiže budú nám 

nutné určite tým, že určité procesy obstarávania a tak ďalej, ktoré neboli realizované 

v predošlom období, budú bežať v tomto roku. Takže na to sa vás, teda s touto žiadosťou 

sa na vás ešte obrátim, keď sa bude robiť ďalšia zmena rozpočtu. Čiže toľko, asi v skratke. 

Myslím, že to pípnutie patrilo mne, že by som mal skončiť. Dobre, tak teda končím, ale 

musím povedať, že pracuje sa veľmi dobre, kolektív konateľský sme tam veľmi fajn, takže 

aj napriek rôznej politickej príslušnosti myslím, že dokážeme v konečnom dôsledku vyjsť 

nejako konsenzuálne. Takže ak niekto nejaké otázky k tejto správe. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďakujem za dobré správy 

a otváram rozpravu k tomuto bodu. Ako prvý prihlásený do rozpravy pán poslanec 

Kraszkó. 

 

Mgr. Ivan Kraszkó, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán starosta. Ja by som chcel dať návrh 

uznesenia k tomuto bodu číslo dva a síce uznesenie by znelo. Odporúčame vedeniu TVR, 

aby zriadilo redakčnú radu časopisu Ružinovské echo. Redakčná rada, jej cieľom by malo 

byť skvalitniť obsah novín. Zároveň by sme chceli dať do pozornosti, že v roku 2018 

Transparency International ako za najprínosnejšie označil noviny Mestskej časti Ružinov, 

Ružinovské echo. Takže mohli by sme pokračovať aj vo zvyšovaní kvality a teda to 

uznesenie je, odporúčame vedeniu TVR, aby zriadilo redakčnú radu časopisu Ružinovské 

echo. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem, predpokladám, že písomne návrhovej komisii 

odovzdáte návrh. Ďakujem. S faktickou poznámkou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som chcel poprosiť o podporu tohto návrhu. 

Naozaj redakčná rada zložená z odborníkov môže ešte posunúť kvalitu tohto periodika 

vyššie. Je distribuované Ružinovčanom myslím, že stále je to relevantný informačný zdroj. 

Takže ide nám o to zase, aby sme mali čo najlepší časopis, ktorý by bol zas vyhodnotený 

ako top časopisov samosprávy. Zároveň chcem ešte teda reagovať na tú správu a na 

hospodárenie. Chcem len vyjadriť poďakovanie, že ako jedna z mála akcioviek nebola tak 

zasiahnutá práve súčasnou krízou spôsobenou COVID vírusom, ale hospodári dobre a je to 

dané aj tým typom činnosti, ktoré vydáva. Vydáva sa časopis jedno číslo bolo len virtuálne, 

alebo elektronické online, ale potom články z neho boli použité v ďalšom čísle, TV 

Ružinov nám nejakým spôsobom funguje. Čiže ďakujem a som rád, že teda sme nemuseli 

dotovať a ísť do mínusu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pani 

Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som chcela poprosiť možno 

taký vklad do tej diskusie, že by tá poslanecká dvojstrana, ktorá je momentálne 

predposlednou stranou bola trošku vpred, pretože človek, kým sa prelistuje cez tie reklamy, 
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tak možno už potom zavrie ten časopis a veľakrát sú tam podľa mňa dôležité informácie. 

Čiže to je prvá vec a druhá, či tá otázka, ktorú vždy teda kladieme, by mohla byť 

z aktuálneho diania v zastupiteľstve? Pretože napríklad na zastupiteľstve v júni myslím, že 

sme mali dosť aktuálne témy a pýtali sme sa na nejaké myslím, že o školách, alebo niečo 

poslancov. Čiže tá téma, tá otázka pre tých poslancov bola vlastne akoby taká voľná téma, 

nech si kvázi povedia, čo chcú. Lebo to je zámerom zvýšenej transparentnosti, aby mohli si 

kvázi povedať čo chcú, nie to, že sa ich niekto opýta na otázku, ku ktorej možno nemajú čo 

povedať v tej danej téme. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave nasleduje pán 

Matúšek. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ďakujem pán starosta za slovo. Ja nemám problémy s tým 

navrhovaným uznesením ani s tými príspevkami, ale trošička z inej strany. Budem 

komentovať túto správu, ktorú posunula miestna rada do tohto zastupiteľstva a ja som tam 

mal zopár nepríjemných poznámok. Ja si myslím, že táto televízia ma obrovské rezervy 

a si myslím, že to, čo sa stalo v starom Ružinove dvadsiateho šiesteho augusta, ako to 

hodnotím mimoriadnu udalosť a nezachytiť takúto vec Ružinovská televízia a neinformuje 

Ružinovčanov o takejto situácii, tak si myslím, že to je obrovský prešľap. K tej správe. Ja 

keď som si porovnával správu z minulého obdobia a pozeral som na takúto istú prácu, 

ktorú predniesla Ing. Rainerová a predtým Mgr. Palenčárová, tak mi to pripadá ako keď by 

to bolo podľa kopiráku až na tie čísla urobený opis. Mne chýba v tejto správe za čo boli 

minuté tieto peniaze? V tých číslach som stratený. Čiže mi chýba analýza, rozbor, na čo 

boli minuté tie peniaze a či vôbec táto televízia v teréne zachytáva udalosti, ktoré by 

potrebovali sa Ružinovčania dozvedieť. Neberte to pán riaditeľ ako osobný útok na vás, ale 

vy ste politický nominant a zvažujte, dokonca ja nedávam uznesenie, pôvodne som chcel 

dať uznesenia dve. Do konca roka všetci zodpovední sme jeden tím dvadsiatich piatich 

poslancov a je tuná vedenie a dávame financie v takto krízovom období na niečo, čo by 

sme mohli zmysluplnejšie. Mne sa veľmi páčila taká názorová vec pána starostu na 

miestnej rade, keď povedal, že si môžeme zabezpečiť prostredníctvom bratislavskej 

televízie, čiže objednať veci a túto televíziu, ja neviem, ja žiadam už druhé volebné 

obdobie, aká je sledovanosť? Absolútne nevieme aká je sledovanosť, absolútne nevieme, 

koľko je spomínaných, že zvýšený počet rodín v Ružinove a nedostávajú mesačník 

Ružinova a tak ďalej, ale keď idete okolo v ktorejkoľvek časti tak vidíte, že tento mesačník 

je všade. Ešte jeden príspevok si poprosím. Preto by som bol rád, keby ste túto situáciu 

zvážil, pán riaditeľ a porozmýšľali o tom, že buď zefektívnite prácu, alebo odstúpite z tejto 

funkcie, pretože dostávam podnety, že tá televízia nie je tak efektívna, ako by mala byť. 

Vám chýba kontakt s verejnosťou oveľa viacej, ako to produkujete. Ale napríklad tento 

týždeň ste urobili kvalitný materiál, za čo vás musím pochváliť a mal som to v úvode 

povedať. Ide športový týždeň a tak ďalej a ten materiál je ozaj kvalitný. Takže všetci, ktorí 

ste v rade, ktorí ste konatelia a tak ďalej, dajte prosím vás pekne aj ostatní poslanci rozum 

do hrsti a rozmýšľajte na tom, ako uspokojiť viacej občanov Ružinova. To je všetko, 

ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, chcem sa spýtať či pán riaditeľ chce reagovať? Okej, krátko nech sa páči. 

 

Mgr. Martin Ferák, poslanec MZ: Dobre, ďakujem za všetky podnety. Určite môžem sľúbiť čo 

sa týka, nebudem teraz menovať z tejto pravej strany bolo zopár podnetov. Určite budem 

s pani šéfredaktorkou preberiem tieto podnety. Uvidíme, do akej miery nájdeme, ale keďže 

je to myslím opodstatnené, tak pokúsime sa vyhovieť, teda za mňa sa dá povedať. 

Prejdeme s pani šéfredaktorkou ako to vidí ona. Čo sa týka výhrady z ľavej strany, 
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ďakujeme teda za pochvalu v mene kolegov, ktorým toto určite budem tlmočiť, čo sa týka 

toho športového týždňa. Môžem ubezpečiť jednu vec, že nie je problém urobiť teda 

podrobnejšiu správu, len správa sa nazýva správou o výsledkoch hospodárenia spoločnosti 

a nie analýza jej činností. Možno preto, keď sa niekde dávajú analýzy, rozbory 

príspevkových organizácií je to trošíčku iné. Ja sa tiež priznám v tých číslach niekedy 

stratím a musím ich konzultovať s ekonómkou, ktorá to vypracováva, či je kontrol C, 

kontrol V a menia sa čísla. Je fakt, pretože je to strohá ekonomická správa, nie správa 

o činnosti. Ak si povieme, že chceme predkladať, alebo mali by sme predkladať správu 

o činnosti nie je problém ísť proste po jednotlivých veciach, koľko nám zhltne peňazí 

spravodajstvo, ako sa robí a tak ďalej. Nie je to problém, len nebolo takéto zadanie. Čo sa 

týka tých vecí, ktoré pán Matúšek spomínate, áno už sa pripravuje momentálne, ako čo sa 

robilo v predošlý rok, ešte to tu budeme počuť, lebo je presunutý do normálneho 

informačného materiálu polrok 2020, ale načrtnem asi toľko, že robí sa tam dosť, robí sa 

dosť na to, aby sme zmodernizovali túto televíziu aj časopis. Časopis bol taký nejaký prvý 

krok. Myslím väčší počet výtlačkov, lepšiu distribúciu má. Samozrejme niekde môže 

chýbať, každopádne má väčší rozsah, čiže po tejto stránke naozaj došlo ku skvalitneniu aj 

obsahu, aj dizajnu, aj distribúcie. Máme nové weby, máme nový web televízie Ružinov, 

máme nový web Echa spustený, myslím si, že kvalitný, zodpovedajúci dvadsiatemu 

prvému storočiu. Pokiaľ ide v otázke sledovanosti, akurát dnes som mal stretnutie 

s agentúrou, ktorá tieto veci zabezpečuje. Dohadovali sme veci, ako to odsledovať, lebo nie 

je to tak jednoduché ako sa zdá, ale nejde to všetko naraz. Sledovanosť televízie, ale takisto 

aj dopyt potenciálneho klienta, potenciálneho diváka v Ružinove ideme mapovať, takže je 

to na programe dňa a k tým reportážam. Chystáme nový formát, minimálne zatiaľ mám ja 

v hlave niečo, čo chcem predložiť na konateľskom stretnutí najbližšom, obohatiť nový 

formát, ktorý televízia bude vysielať. Čiže nebudú to len strohé spravodajstvá, strohé 

správy, ale budú to reportáže, ktoré budú dlhšie a možno presne tieto by mohli pokrývať 

témy, ktoré vy spomínate. To znamená, či už spomínané parkovisko na Palkovičovej, alebo 

proste iné pálčivé témy ako je parkovanie, kde sa môže ísť vyslovene do hĺbky a dá sa 

povedať rýpavo, alebo proste komplexne pokryť nejakú problematiku, alebo nejakú tému. 

Čiže určite toto pripravujeme a verím tomu, že sa toho dočkáme vrátane, nechcem tu už 

moc kecať, ale pripravujeme aj obnovu štúdia aj v podstate bude úplne nová televízia na 

budúci rok. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší do rozpravy 

nehlási, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy a poprosím návrhovú komisiu 

o prednesenie uznesenia. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, prosím dajte hlasovať 

k zmene uznesenia, k bodu dva, ktorú podal pán Kraszkó, kde odporúča vedeniu TVR 

zriadenie redakčnej rady časopisu Ružinovské echo. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte 

o doplňujúcom návrhu pána poslanca Kraszka. 

 

Hlasovanie: Konštatujem, že odporúčací doplňujúci návrh bol schválený počtom hlasov sedemnásť 

za, sedem sa zdržalo. 

hlasovanie č. 19 

za: 17   proti: 0  zdržali sa: 7  nehlasovali: 0 

- doplnenie návrhu uznesenia bolo schválené 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia. 
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Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta dajte hlasovať o bode 

číslo dva ako celku. Správa o výsledkoch hospodárenia TVR, že ju zastupiteľstvo berie na 

vedomie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Hlasujte teda prosím o návrhu 

uznesenia v znení schválených doplňujúcich návrhov ako celku. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie bolo schválené jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 20 

za: 20   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 247/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 3 

Rozbor činnosti a hospodárenia Ružinovského športového klubu, p. o. za obdobie od 

01.01.2020 do 30.06.2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nechcem strašiť, ale po dvoch hodinách rokovaniach 

prechádzame k bodu tri. Ak by sme rokovali ďalej týmto tempom, tak budeme končiť, som 

si to teraz počítal, o deviatej ráno. Bod číslo tri je rozbor činností a hospodárenia 

Ružinovského športového klubu príspevkovej organizácie za prvý polrok roka 2020 

a poprosím pána riaditeľa RŠK pána Ing. Lenára o prednesenie úvodného slova. 

 

Ľubomír Lenár, riaditeľ RŠK: Ďakujem, pán starosta. Vážené dámy, vážení páni predkladám 

vám rozbor činností a hospodárenia Ružinovského športového klubu za prvý polrok roku 

2020. Tento materiál bol prerokovaný v miestnej rade, v komisii školstva, kultúry a športu, 

v komisii finančných činností a podnikania s tým, že výsledkom bolo odporúčanie tento 

materiál prijať. Pokiaľ máte nejaké otázky, som pripravený vám zodpovedať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo. Otváram 

rozpravu k tomuto bodu programu. Ak sa nikto do rozpravy nehlási, končím možnosť 

prihlásiť sa do rozpravy a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu číslo tri, rozbor činností hospodárenia RŠK, že poslanci schvaľujú tento rozbor 

činností. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom hlasov dvadsaťdva 

z dvadsaťtri prítomných, jeden nehlasoval. 

hlasovanie č. 21 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

- uznesenie č. 248/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, pán riaditeľ. Poprosím 

organizačné oddelenie, pánu Mehéšovi vyberte kartičku, keď odišiel z miestnosti. 
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Bod č. 4 

Rozbor činnosti a hospodárenia Ružinovského domova seniorov za I. polrok 2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo štyri programu je rozbor činností 

a hospodárenia RDS za prvý polrok 2020. Poprosím pani riaditeľku Mattovič Strakovú 

o predloženie úvodného slova. 

 

PhDr. Mária Mattovič Straková, MPH, riaditeľka RDS: Ďakujem. Vážený pán starosta, vážení 

prítomní. Dovoľujem si predložiť rozbor činností a hospodárenia Ružinovského domova 

seniorov za prvý polrok 2020. Naša organizácia pracovala na základe schváleného 

rozpočtu a aj napriek ťažkej situácii sme sa snažili hospodáriť ekonomicky a efektívne, 

teda o tom svedčí dobrý hospodársky výsledok. V predloženom materiáli, ktorý ste mali 

všetci možnosť teda vidieť a preštudovať si ho, bolo kompletne rozobraté hospodárenie aj 

naša činnosť. Nebudem ďalej zdržovať podrobnosťami, prípadne vám rada zodpoviem 

ďalšie otázky, ak teda nejaké sú. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, pani riaditeľka. Otváram rozpravu 

k tomuto bodu programu. Ako prvá prihlásená pani poslankyňa Bacigalová, nech sa páči. 

 

Mgr. Eva Bacigalová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne, pani riaditeľka, aj vám by som sa 

chcela veľmi veľmi poďakovať za to, čo všetko robíte pre klientov vášho zariadenia 

v tomto veľmi ťažkom období. Viem, že v domove ťažké obdobie je, je aj pred nami. 

Chcela by som sa len na jeden detail spýtať, pretože v tých rozboroch bolo uvedené, ale oni 

sa končili v júni tohto roka, že ste sfunkčnili objednávací systém, rezervačný systém pre 

ľudí, ktorí chcú navštíviť svojich príbuzných vo vašom zariadení. Predpokladám, že teraz 

je obmedzená činnosť tohto. 

 

PhDr. Mária Mattovič Straková, MPH, riaditeľka RDS: Hovoríme o online rezervačnom 

systéme pre návštevníkov. 

 

Mgr. Eva Bacigalová, poslankyňa MZ: Áno. 

 

PhDr. Mária Mattovič Straková, MPH, riaditeľka RDS: Áno teraz je pozastavená ďalším 

opatrením a v zásade návštevy sú v zariadení zakázané. Sú povolené v exteriéri. Nad rámec 

tohto nariadenia vlastne ako štatutár mám právo vydať opatrenie navyše, vydali sme ho. 

Návštevy v exteriéri sú povolené len teda pre obyvateľov garsóniek, pre návštevníkov 

lôžka nie a dočasne je online systém pozastavený rezervačný až do odvolania. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pýtam sa či sa ešte niekto ďalší 

chce prihlásiť do rozpravy? Ak nie, ďakujem veľmi pekne pani riaditeľka. Končím 

možnosť prihlásiť sa do rozpravy a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta dajte prosím hlasovať, 

že zastupiteľstvo schvaľuje Rozbor činností a hospodárenia Ružinovského domova 

seniorov za prvý polrok 2020. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem konštatujem, že správu sme vzali na vedomie jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťdva z dvadsaťdva prítomných. 
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hlasovanie č. 22 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 249/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem ešte raz veľmi pekne, pani riaditeľka. 

 

 

 

Bod č. 5 

Rozbor činnosti a hospodárenia Domova dôchodcov za I. polrok 2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je rozbor činností hospodárenia 

Domova dôchodcov za prvý polrok 2020 a poprosím pani riaditeľku Renátu Kňezovič 

o prednesenie úvodného slova. 

 

PhDr. Mgr. Renáta Knezović PhD, riaditeľka Domova dôchodcov Pažítkova, Bratislava: 

Dobrý deň. Vážený pán starosta a vážené dámy a páni, dovoľte mi predložiť správu 

rozboru činností Domova dôchodcov na Pažítkovej v Bratislave. Čo sa týka organizačných 

organizácií, všetko sa spracovávalo v súlade so zákonom o rozpočtových pravidlách. 

V rozbore sú vlastne rozobraté všetky aspekty hospodárenia, plus práce na sociálnom 

úseku, plus zdravotný úsek s tým, že sú vyčíslené presne finančné prostriedky, aj ktoré boli 

použité v rámci COVID-u a čo je teraz ešte dôležité, že od júna sa snažíme všetky 

v podstate objednávky ísť cez elektronické verejné obstarávanie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, pani riaditeľka, za úvodné slovo 

a otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Skoro, ale riadnym príspevkom. Áno, ale 

riadnym príspevkom, nie faktickou, nie je na čo dávať faktickú. Pani poslankyňa 

Bacigalová, nech sa páči. 

 

Mgr. Eva Bacigalová, poslankyňa MZ: Ospravedlňujem sa. Aj vám pani riaditeľka patrí veľká 

vďaka za to, s akým nasadením sa staráte o klientov vášho zariadenia. Viete, že sme mali 

veľmi podrobnú debatu o tom, ako sa vám darí počas tohto ťažkého obdobia aj na komisii 

sociálnych služieb. Takisto by som mala jednu otázku, ku ktorej sme sa na tom našom 

stretnutí nedostali. Všimla som si, že nám narástol počet žiadateľov o poskytovanie 

sociálnej služby aj počet žiadateľov o opatrovateľské služby v domácnosti. To, že im 

nevieme zrejme vyhovieť súvisí práve s tým, že je obdobie korony, alebo to súvisí aj 

s demografickým vývojom v Ružinove? Ďakujem. 

 

PhDr. Mgr. Renáta Knezović PhD, riaditeľka Domova dôchodcov Pažítkova, Bratislava: Áno. 

Čo sa týka zoznamu do zaradenia domova dôchodcov, tam nám vlastne stúpa ten počet, 

pretože vlastne my aj keď nám volajú z rôznych mestských častí. Čiže či je to Ružinov, či 

je to Petržalka, či je to Staré Mesto im odporúčame, aby si v podstate práve aj u nás dali 

žiadosť preto, aby mali, bola väčšia šanca zaradenia toho klienta do toho domova seniorov, 

alebo teda do zariadenia. Čo sa týka opatrovateľskej služby v domácnosti, áno COVID to 

trošku posunul, pretože nie úplne všetci vedeli, že existuje niečo takéto v Ružinove a preto 

v podstate nám takisto stúpa nárast opatrovania v domácnosti. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľka. Ak sa nikto ďalší 

nehlási do rozpravy, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy a poprosím návrhovú 

komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta dajte prosím hlasovať 
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k bodu číslo päť, že miestne zastupiteľstvo schvaľuje Rozbor činností o hospodárení 

domova dôchodcov za prvý polrok 2020. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem, nech sa páči dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že správu sme vzali na vedomie počtom hlasov 

dvadsaťtri z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 23 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 250/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne aj pani riaditeľke. 

 

 

Bod č. 6 

Rozbor činnosti a hospodárenia Knižnice Ružinov, p. o. za obdobie od 01.01.2020 do 

30.06.2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nasledujúcim bodom je rozbor činností a hospodárenia 

Knižnice Ružinov, príspevkovej organizácie za prvý polrok 2020 a poprosím pani 

riaditeľku, aby predniesla úvodné slovo. 

 

Mgr. Eva Pindjáková, riaditeľka Knižnice Ružinov: Dobrý deň. Predkladám materiál rozbor 

činností a hospodárenia Knižnice Ružinov za prvý polrok 2020. Materiál bol prerokovaný 

na miestnej rade, rovnako v komisiách, ktoré odporúčali tento materiál schváliť. V prípade 

nejakých otázok som vám k dispozícii, nech sa páči. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľke Pindjákovej 

a otváram rozpravu k tomuto bodu. Ako prvá prihlásená pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem pani riaditeľke. Vy to vždy tak skrátite. Ja sa 

chcem spýtať, ale nejde mi to teraz otvoriť. Ja som si tam na konci všimla, že vlastne je 

päť, alebo šesť tých pobočiek tej knižnice, teraz neviem presne, ale vy tam teda píšete, že 

sú nemoderné a že nemôžu akoby zápasiť s tými modernými buď barmi, alebo 

reštauráciami, alebo proste tými čítarničkami, alebo tými zariadeniami, ktoré už majú 

akoby tú knižnicu, že ako z toho von? Lebo nie je tam riešenie. Čiže ja viem, že na to je 

riešenie, že investície, ale teda tie asi nemáme, alebo sa tam o tom nepíše, že či nejaká 

cesta nie je zracionalizovať tie pobočky a urobiť proste tri vlajkové lode miesto piatich, 

alebo koľko je tých pobočiek? 

 

Mgr. Eva Pindjáková, riaditeľka Knižnice Ružinov: Musím povedať, ak teda môžem, musím 

povedať, že už sa na tom začalo pracovať vďaka teda vedeniu mestskej časti a investičného 

oddelenia. Miletička nám ide kompletne do interiérovej rekonštrukcie. Čiže tam už 

zohľadňujeme aj tie moderné prvky dvadsiateho prvého storočia v knižniciach, ktoré sa 

používajú. Takisto sa sčasti bude rekonštruovať interiér aj na Bachovej a teda my ako 

riaditeľstvo by sme sa mali sťahovať taktiež na Bachovu, ale na Bachovu 9. Čiže tieto 

investície sú naplánované, pracuje sa na nich. Zatiaľ sa síce až tak veľmi verejne o nich 

nerozpráva i keď viem, že svojim spôsobom i áno, ale určite to potom vyhodnotíme až 

v nasledujúci rozbor činností. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne za odpoveď. V rozprave nasleduje 

pán predseda poslaneckého klubu Herceg. 
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Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Vážená pani riaditeľka, ja môžem pre vás mám také 

dva podnety aj nadviažem na moju predrečníčku, pani poslankyňu. Tým, že vlastne sa 

sťahujete na Bachovu a tá sa ide rekonštruovať, my ju máme v informatívnom materiáli 

uvedenú ako investičnú činnosť, ktorá je pripravovaná a plánovaná. Čiže samozrejme 

vieme o tom, aj o tej Miletičke, ale možno aj tak sa zamyslieť, že aby sme tie knižnice 

neuzatvárali do seba, ich zateplíme, pekná fasáda, uzavretá kamenná organizácia, ale tým, 

že napríklad na Bachovej sme pri navštevovanom veľkom detskom ihrisku, kde je veľký 

pohyb ľudí, že čo takto vyjsť medzi tých ľudí. Miletička, sme pri kúpalisku Delfín 

neďaleko, čo takto v lete použiť a vyjsť medzi tých ľudí a skúsiť to spraviť aj naopak, že 

tie knihy a to čítanie príde medzi ľudí. Možno aj tak, ako sa robia čítania čo mávate 

v programe so známymi hercami, alebo spisovateľmi, autorské čítania a neviem, čo všetko. 

Kľudne si viem predstaviť, že to bude organizované na ihrisku mestskej časti, na mestskom 

kúpalisku a podobne. Čiže to je len taká inšpirácia, že je skvelé, ja som nie za redukciu 

tých pobočiek, lebo však kedysi ich bolo možno dvanásť, alebo koľko a za tie roky 

postupne sa zredukovali už na tento nízky počet, ale aj vyjsť medzi tých ľudí a takto 

propagovať túto skvelú kultúrnu činnosť a čítanie. Ďakujem. 

 

Mgr. Eva Pindjáková, riaditeľka Knižnice Ružinov: No k tomuto môžem povedať len toľko, že 

Knižnica Ružinov v podstate zriadila za pomoci Ružinovského športového klubu Letnú 

čitáreň. Čiže my sme eventuálne vyšli do priestoru, alebo z priestorov knižnice. Boli sme 

situovaní pri Štrkoveckom jazere a tam sme vlastne celé dva mesiace fungovali takým 

spôsobom zrejme, aký máte na mysli a určite to budeme rozvíjať aj ďalej takýmto 

spôsobom. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. V rozprave nasleduje pani 

poslankyňa Pilková. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja veľmi oceňujem pani 

riaditeľka, ako ste sa flexibilne a promptne ujali tejto úlohy po bývalej pani riaditeľke 

Horákovej, ktorá to už mala celkom fajn rozbehnuté a musím povedať, že ste zaviedli veľa 

nových vecí a sú s vami spokojné nielen deti, ale aj vaši zamestnanci, s ktorými sa 

stretávam hlavne v teda knižnici na Zimnej a Na úvrati. Zároveň by som chcela poďakovať 

flexibilite knižnici Na úvrati, pretože okrem toho, že vydávajú knižky, teda požičiavajú, 

robia všelijaké kultúrne programy, tak zároveň pomáhajú aj pri vydávaní tých sociálne 

motivovaných obedov pre seniorov a musím povedať, že pani Betka z knižnice je úplne 

úžasná žena a veľmi pekne o vás rozpráva, že nastavili ste to úplne ideálne. Taktiež chcem 

pochváliť letnú čitáreň na Štrkovci. Počula som veľmi dobré ohlasy od rodičov, ktorí tam 

chodili aj s deťmi, ale aj od dospelých, ktorí išli okolo a vypočuli si to a veľmi by som vás 

chcela poprosiť, či by sa takéto niečo, presne ako povedal pán Herceg, aby sa robilo na 

viacerých miestach. Ja som to už diskutovala s pani Betkou, že napríklad na Trnávke by sa 

to v čase kvitnutia líp na Vietnamskej v parku mohlo robiť čítanie pod lipami nejako 

tematicky zamerané, čo by bol podľa mňa taký ťahák pre tie detičky. Niektoré mamy sa ich 

boja púšťať do knižnice kvôli korone a niektoré nemajú k tomu taký ten vzťah, že idú do 

uzavretej miestnosti hľadať knižku, ale možno keby to bolo nejakou formou zábavnou 

a v prírode, tak že by to malo úspech. Takže taký iba môj nápad. Ďakujem pekne. 

 

Mgr. Eva Pindjáková, riaditeľka Knižnice Ružinov: Ďakujem pekne aj za pochvalu, určite 

budem tlmočiť svojim kolegyniam. Čo sa týka týchto vonkajších podujatí, my sme ich mali 

naplánovaných viac, ale ako všetci dobre vieme, ten koronavírus nás v podstate nejakým 

spôsobom zastavil. My sme dokonca rozbehli aj rokovanie s magistrátom v projekte tie 

červené stoličky Sadni si, sa tuším volá ten projekt. Čiže aj s nimi máme rozbehnutú 
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spoluprácu, len bohužiaľ čas je taký neúprosný a plus do toho ten koronavírus, sa to všetko 

tak nejak brzdí, ale robíme, čo je v našich silách a možnostiach, samozrejme. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľka. Posledný 

prihlásený v rozprave pán vicestarosta Gašaj. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Pán starosta, ďakujem za slovo. Ja som sa 

nechcel k jednotlivým organizáciám vyjadrovať individuálne a nechal som si také zhrnutie 

nakoniec. V podstate budem len veľmi kratučko. Chcel by som z tohto miesta poďakovať 

všetkým riaditeľom dotknutých organizácií, pretože sa jedná o to, že sa tu bavíme dneska 

o rozbore prvého pol roka, ktorý bol teda naozaj náročný a z tohto miesta za mestskú časť, 

aj keď už tu bolo individuálne povedané, ale ďakujem za to, ako ste zvládli tú situáciu, 

ktorá teda nielen mestskú časť postihla, no a samozrejme je pred nami určite aj tá výzva, 

lebo situácia, ktorá je spojená s COVID-om bude trvať pravdepodobne, takže spoločne 

vám držím palce, aby sme to dobre zvládli aj naďalej. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy a pani riaditeľka zodpovedala všetky otázky, tak uzatváram možnosť hlásiť sa do 

rozpravy a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta dajte prosím hlasovať 

o bode číslo šesť, že zastupiteľstvo schvaľuje Rozbor činností a hospodárenia Knižnice 

Ružinov za obdobie január až jún 2020. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, počuli ste, hlasujte 

prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že uznesenie sme prijali jednomyseľne počtom 

hlasov dvadsaťdva za z dvadsaťdva prítomných. 

hlasovanie č. 24 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 251/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 6A 

Správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti RPV-PS, a.s. za 1. polrok 2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom rokovania na základe schváleného 

programu je bod šesť A, Správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti Ružinovský 

podnik verejnoprospešných služieb za prvý polrok 2020 a vidím, že k stolíku už kráča pán 

Leščinský, ktorý vedie ekonomiku vo VPS. Je tu k dispozícii aj pán riaditeľ Orsovics, keby 

bolo treba zodpovedať ďalšie otázky. Čiže poprosím o stručné úvodné slovo. My sa ešte 

bodu VPS budeme samozrejme intenzívne venovať v bode číslo deväť tohto zastupiteľstva. 

 

Ing. Viktor Leščinský, odbor ekonomiky, VPS Ružinov: Ďakujem veľmi pekne, pán starosta, za 

slovo. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci do materiálu sme predložili rozbor 

činností, respektíve správu o výsledkoch hospodárenia spoločnosti Ružinovský podnik 

verejnoprospešných služieb ku dňu 30.6.2020. Vo veľkej stručnosti, chýba nám zhruba 

tristotisíc tržieb, z toho štvrť milióna za výpadok tržieb na trhovisku a sedemdesiattisíc za 

zimnú údržbu z dôvodu slabej zimy a tento výpadok tržieb sa prejavil na hospodárskom 

výsledku, ktorý predstavuje stratu okolo stoosemdesiattritisíc k 30.6. aj napriek rôznym 
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opatreniam, ktoré táto spoločnosť prijala ku dňu 30.6. naďalej pretrváva krízový stav tejto 

spoločnosti, ktorý bol v následnom období potom riešený, dostaneme k tomu ďalšiemu 

bodu. Nejdem to zdržiavať číslami, v zásade spoločnosť má existenčné problémy ku dňu 

30.6. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo. Veľmi podrobne 

budeme rozoberať aj to, čo sa stalo po 30.6. v bode číslo deväť rokovania. Otváram teraz 

rozpravu teda k správe o stave k tridsiatemu júnu vo VPS. Ako prvý prihlásený v rozprave 

pán predseda poslaneckého klubu Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Možno len k tomu hospodáreniu pán 

Leščinský. Hovorili ste, že teda vás zaskočila teplá zima a výpadok sedemdesiattisíc, asi je 

to niečo napriek tomu teda, že VPS-ka je momentálne v konkurze, ale tieto činnosti ďalej 

bude mestská časť vykonávať. Bolo by vhodné možno aj keby teda pán Múdry, keďže 

nebude kontrolórom predpokladám, že bude pokračovať v analytickej práci. Bolo by dobré 

a vhodné nastaviť ten mód fungovania verejnoprospešných služieb už v inom 

podnikateľskom móde, ale stále tie isté činnosti tak, aby nás teplá zima neprekvapila, lebo 

sa to stáva faktom. Čiže možno nastaviť aj to fungovanie tak, aby sme zas neplánovali 

niečo, z čoho zrazu nás prekvapí výpadok sedemdesiattisíc. Čiže to je naozaj poučenie 

z toho prvého polroka, že asi to tak bude a teda aj, či už cenník zimnej údržby 

v pohotovosti, ale aj ten rozsah objednávania a tak ďalej treba asi tak inak flexibilnejšie 

plánovať a teda poučiť sa z toho prvého polroka. Ako nechcem nikoho obviňovať, že niečo 

sa zanedbalo a tie ceny asi neboli zatiaľ na túto činnosť úplne flexibilne nastavené, ale toto 

treba brať do úvahy. Tie zimy nás môžu prekvapiť dvoma dňami, keď bude totálne veľa 

snehu, alebo bude všetko zmrznuté, ale potom dva mesiace zase nič. Čiže aj toto 

hospodárenie v tom prvom polroku by malo byť poučenie. No a druhá vec, ktorú by som 

chcel poprosiť aj pána starostu o súčinnosť, kde VPS-ka, ktorá stále funguje ako právnický 

subjekt bola dohoda v decembri januári o odstránení billboardov. Ja teda doplním, že 

podanie na stavebný úrad o odstránenie nakoniec podal iný člen predstavenstva, ako sme 

očakávali, ale teda legálne tie billboardy tam už nie sú a chcem doplniť informáciu, lebo sa 

ku mne dostalo, že teda naše kluby sú za odstránenie a neponúkajú alternatívu. My sme tú 

alternatívu ponúkli na zastupiteľstve a sú poslanecké priority troch našich členov, ktorí 

pätnásťtisíc eur ponúkajú ako alternatívne zelené riešenie po odstránení billboardov a to je 

zelená stena z brečtanu a podobne. Čiže dokonca aj financie sme na to poskytli. Čiže bolo 

by dobré, keby VPS-ka naďalej aktívne konala a myslím, že ten podnet na stavebnom 

úrade už aktívne robia. Pán starosta mi potvrdil, že sa mu začali aktívne venovať. Čiže sa 

nejakým spôsobom bude dopĺňať, tak v tomto aby tá spolupráca išla, aby toto postupovalo, 

aby to nebol nekončený príbeh s odstraňovaním billboardov, ale aby to bola realita. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán vicestarosta 

Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja iba 

fakticky zareagujem ohľadne toho podnetu na stavebný úrad. Ten podnet bol zle podaný, 

podávalo ho síce predstavenstvo verejnoprospešných služieb, ale ten podnet bol podaný nie 

tak, aby bol vykonateľný a stavebný úrad už mal napísané rozhodnutie, ktorým chcel tento 

podnet odmietnuť a behali sme okolo toho s pánom starostom a s odborným právnym 

zástupcom, ktorý to celé naformuloval tak, aby to mohlo byť vykonateľné. Čiže preto to 

stálo, nie kvôli stavebnému úradu, alebo kvôli inej činnosti, ale kvôli tomu, že to 

predstavenstvo verejnoprospešných služieb zle naformulovalo. Ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán predseda Herceg s faktickou poznámkou. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja len zareagujem, že členovia predstavenstva, ktorí 

ten podnet podali, tak oni vlastne hasili situáciu. Mali sme dohodu Martin s tebou, že teda 

v januári sa začne konanie na stavebnom úrade a druhá vec, ku stavebnému úradu sa 

nechcem vyjadrovať, ale pokiaľ je podnet neúplný, tak stavebný úrad to nemá zmietnuť zo 

stola, ale vyžiadať doplnenie podkladov, alebo upresnenie, alebo nápravu podkladov. Čiže 

ja verím, že to práve teda deje a nič nestojí v ceste aby sme pokračovali. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som si len dovolila upozorniť, 

že sa nedodržiava uznesenie miestneho zastupiteľstva, lebo zápisy z rokovaní 

predstavenstva sa nezverejňujú už od mája. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán poslanec Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja mám otázku na pána Leščinského. 

Vieme, že je v strate tá spoločnosť. Keby ste vy mohli rozhodnúť o tom, že či si 

predstavenstvo zaslúži odmenu pri ukončení práce VPS, tak boli by ste za to, aby 

predstavenstvo si zobralo odmeny? Pretože už aj holuby na streche tam všade čvirikajú, že 

predstavenstvo si chce schváliť odmeny pri ukončení činnosti VPS a pri tejto strate, ja 

neviem teda, či je to správny krok. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ešte by som asi dal poslednú otázku, pán 

vicestarosta Patoprstý a potom naraz by sme odpovedali. Nech sa páči pán vicestarosta. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem ešte raz. Zareagujem riadnym 

príspevkom, lebo faktickou už som nestihol. Problém toho podnetu bol, že informácie, 

ktoré tam predstavenstvo vyplnilo, boli nepravdivé. Predstavenstvo tam zaškrtlo, že 

verejnoprospešné služby sú vlastníkom tých stavieb a vlastníctvo týchto stavieb nevedeli 

zdokladovať. My sme to upravili celé tak, aby to bolo zdokladovateľné, aby to mohlo byť 

odstránené, ako hovorí pán sudca. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou na pána vicestarostu 

pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Nie na pána vicestarostu, ale k tej 

mojej predotázke, že prečo sa teda nezverejňujú tie zápisnice od mája? Jediný člen 

predstavenstva, teda pokiaľ sa dobre pozerám, je tu pán poslanec Vicáň. Čiže možno mi dá 

práve on odpoveď. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Áno, zbierame otázky a odpovie pán Leščinský. Ešte 

faktickou na faktickú autor príspevku pôvodného, čiže môže pán vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo. Možno pán Vicáň povie 

viac, ale ja som sa na to dopytoval minulý týždeň, lebo mne to prišlo do emailu, že prečo 

nie sú zverejnené? Údajne nie sú zverejnené kvôli tomu, že jeden z členov predstavenstva 

za nemenovaný tím, nechcem ho menovať, aby si to zase nezobrali osobne, nezadal tie 

zápisnice a preto nemohli byť zverejnené. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pánovi vicestarostovi a poprosím 
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pána Leščinského, aby reagoval na otázky, ktoré padli v rozprave. 

 

Ing. Viktor Leščinský, odbor ekonomiky, VPS Ružinov: Čo sa týka zápisníc, odpoveď bola 

daná. Čo sa týka, keby to bola moja firma, či predstavenstvo si môže nárokovať odmenu, 

alebo nejak tak podobne formulované, prosím neverte všetkému čo čvirikajú vrabce. Ja 

neviem o žiadnej požiadavke predstavenstva na nejaké odmeny, mimoriadne odmeny. 

Takisto, ak dovolíte zareagujem na pána predsedu klubu, nie spoločnosť Ružinovský 

podnik verejnoprospešných služieb nie je v konkurze ku dnešnému dňu. To, že sme podali 

návrh, áno podali, ale tá spoločnosť naďalej normálne funguje, plní svoje verejnoprospešné 

práce, napĺňa takisto svoju činnosť a tak ďalej a tak ďalej. To, že niekedy je to lepšie, 

niekedy je to horšie, konkrétne tu máme správu k 30.6. Za siedmy mesiac tá spoločnosť 

urobila deväťdesiatdeväťtisíc päťstosedemdesiatšesť eur zisku. Čiže tá spoločnosť nie je 

neživota schopná, ale prosím predbiehame, sme v bode šesť A, predbiehame, dostaneme sa 

k tomu v bode deväť, respektíve deväť A alebo už neviem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy k tomuto bodu, keďže nebol 

podaný žiaden doplňujúci pozmeňujúci návrh, ďakujem pánu Leščinskému a poprosím 

návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta dajte prosím hlasovať, 

že zastupiteľstvo berie na vedomie správu o výsledkoch hospodárenia RPVPS za prvý 

polrok 2020. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. Ďakujem. 

 

Hlasovanie: Konštatujem, že správu sme vzali na vedomie jednomyseľne počtom hlasov dvadsaťtri 

z dvadsaťtri prítomných. Ďakujem. 

hlasovanie č. 25 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 252/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 6B 

Informácia o stave hospodárenia CULTUS Ružinov, a.s. za 1. polrok 2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je bod šesť B/ Informácia 

o stave hospodárenia Cultus Ružinov akciová spoločnosť za prvý polrok 2020. Poprosím 

pani riaditeľku akciovej spoločnosti Cultus, Kozákovú aby predniesla stručné úvodné 

slovo. 

 

Andrea Kozáková, riaditeľka Cultus Ružinov: Dobrý deň, ďakujem za slovo. Takže predkladám 

informácie o stave hospodárenia spoločnosti Cultus Ružinov za prvý polrok 2020. 

Spoločnosť skončila v strate dvadsaťdvatisíc eur aj to hlavne z dôvodu, že od trinásteho 

marca boli zatvorené všetky kultúrne domy, ktoré sa vlastne postupne ako sa opatrenia 

uvoľňovali začali otvárať. Znamenalo to samozrejme pokles spoločenských, kultúrnych 

podujatí a hlavne aj nájmov, z ktorého má spoločnosť tridsať percent približne zo svojich 

príjmov. Takže ak máte otázky, rada vám ich zodpoviem, pokiaľ budem vedieť 

samozrejme. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľka. Otváram rozpravu 

k tomuto bodu programu. Ako prvý prihlásený pán predseda poslaneckého klubu Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja mám za náš klub možno jednu takú otázku, ale 

teda bolo by to dobré, aby tá informácia odznela verejne aj pre všetkých poslancov. My 

sme pri schvaľovaní rozpočtu začiatkom tohto roka sa snažili lobovať za opravu tých 

urgentných vecí, ktoré bolo tam treba elektroinštalácia a podobne a dostať do rozpočtu tie 

peniaze pre Cultus, ale teda podľa mojich informácií, tá rekonštrukcia neprebehla a teda čo 

je s tými peniazmi? Či čakajú teda na tú rekonštrukciu, alebo ako budú použité? Lebo 

vlastne nebola navýšená o tieto peniaze dotácia, alebo transfer z mestskej časti. Ako vieme, 

že Cultus je v ťažšej situácii napríklad oproti TVR a Ružinovskému echu, lebo má 

vykonávať kultúrnu činnosť pre masy a tie masy v tejto situácii nemôžu byť. Ale napriek 

tomu, tá strata je pochopiteľná, ale ako to teda je s tými peniazmi na rekonštrukciu, či sa 

teda odložila, či sa plánuje, alebo už to nie je kritický stav? Ďakujem za informáciu. 

 

Andrea Kozáková, riaditeľka Cultus Ružinov: Takže dobrou správou vlastne je, že nie je 

potrebné, aby sme zrekonštruovali, respektíve urobili elektroinštaláciu obidvoch 

spoločenských domov, keďže my sme si dali urobiť posudok od TÚV sa volajú, je to 

vlastne takzvaná technická inšpekcia, ktorá nám nariadila, že máme urobiť kompletnú 

rekonštrukciu, ale počas toho ako sme sa snažili či už kontaktovať ministerstvo vnútra, 

požiarne oddelenie a tak ďalej sme zistili, že nepotrebujeme mať EPS, čiže 

elektroinštalačný teda prenosný, respektíve signalizáciu a tak sme nejakým logickým 

spôsobom prišli aj k tomu, že keď ideme podľa nariadení, respektíve zákonov, ktoré boli 

platné v dobe, keď sa staval kultúrny dom, tak takisto by mali byť platné aj na 

rekonštrukciu elektroinštalácií. Potom sme si dali urobiť od technickej inšpekcie nový 

posudok a ten nám tento náš názor potvrdil, preto naši kolegovia zamestnanci v rámci 

svojich možností prerobili elektroinštaláciu, opravili, čo mohli a to, čo sme museli vlastne 

objednať na to sme urobili verejnú súťaž na dodanie materiálu do Spoločenského domu 

Nivy. Takže nám klesli náklady miesto stoosemdesiattisíc nám klesli približne na tridsať až 

štyridsaťtisíc, ešte presné vyčíslenie nevieme a preto sme vlastne požiadali mestskú časť, 

aby nám stotisíc eur z týchto investícií previedla späť na prevádzkové náklady, aby sme 

z toho mohli uhradiť tieto investície, ktoré neboli kapitálovými výdavkami. To znamená, 

že každú jednu položku by sme si mohli uhradiť z nášho rozpočtu, pretože spoločnosť 

naozaj bojuje každý mesiac s tým, aby malo na výplaty, keďže nám neplatia ani 

nájomcovia a nemáme ani krátkodobé nájmy. Zároveň do tých stotisíc eur sme zahrnuli aj 

ďalšie drobné opravy aj väčšie opravy ako je rekonštrukcia terasy Spoločenského domu 

Trávniky a oplotenie napríklad v Spoločenskom dome Prievoz. Neviem, či som vám 

dostatočne odpovedala na vašu otázku, ale je to vlastne, ušetrili sme približne stotisíc eur. 

Takže vlastne mestská časť nám tých stotisíc eur, ktoré sme ušetrili, prevedie na 

prevádzkové náklady, aby sme mohli v podstate vykryť aj časť straty a mohli sme vykryť 

aj ďalšie investície, ktoré ešte potrebujeme nutne urobiť a ktoré sme už urobili. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čo nebude až tak úplne jednoduché. Pán Herceg, nech sa 

páči. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno, ďakujem za informáciu. Ako boli to podľa mňa podstatné 

informácie, lebo naozaj my sme sa snažili do rozpočtu dostať nutnú záchranu. Je fajn, že sa 

to teda podarilo za lacnejšie. Verím teda, že tú elektroinštaláciu nebude treba prerábať 

v tak rozsiahlej miere, ako sa pôvodne uvažovalo a že teda už nám nehrozí požiar ani nič 

iné, ani teda konštatovanie nejakého nášho porušenia. Napriek tomu je dobré kolegovia, 

aby ste vedeli, že tých stodvadsaťtisíc ušetrilo sa a časť z nich, to čo odznelo ide na tie 

bežné náklady Cultusu a teda ja to chápem tak, že je to sanácia tých výpadkov a mzdových 
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nákladov a podobne, áno? 

 

Andrea Kozáková, riaditeľka Cultus Ružinov: Áno je to časť vlastne aj výpadkov 

z krátkodobých nájmov, ktoré vlastne si nemôžeme už nejakým spôsobom uplatniť 

a vlastne čo je najdôležitejšie, treba naozaj povedať, že sme vďaka nejakej prezieravosti 

vlastne ušetrili naozaj, že sme nemuseli zadávať firme, aby nám prerobila celú 

elektroinštaláciu a mohli sme si to urobiť svojpomocne, čo samozrejme budeme potom 

v neskoršej fáze sa dopytovať spoločnosti, ktorá nám nariadila takúto elektroinštaláciu, ako 

nutnosť tejto elektroinštalácie, ale v prvom kroku chceme, aby sme dostali tie osvedčenia 

o štátnej skúške na obidve tieto sály. Už jednu máme a vlastne miesto šesťdesiat, 

sedemdesiattisíc, ktorá mala stáť oprava elektroinštalácie nás to vyšlo približne tisíc eur, čo 

naši kolegovia svojpomocne opravili iba za materiál a vlastne preto to potrebujeme dať do 

prevádzkových nákladov, aby tento materiál sme si potom mohli uplatniť, lebo pokiaľ to 

bude v položke investícií, tak nám to mestská časť nepreplatí. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Technicky možno dodám, 

kolegyne z finančného odboru pracujú na zmene rozpočtu tretej, ktorá bude schvaľovaná 

v novembri a samozrejme tak, ako sa má a chcel by som naozaj osobne poďakovať tak 

pánovi predsedovi predstavenstva ako aj pani riaditeľke, lebo to bolo z ich vlastnej osobnej 

iniciatívy. Napriek tomu, že odborne spôsobilá osoba povedala, že treba investovať tie 

stovky tisíc, tak pátrali ďalej a len vďaka tomu ich pátraniu sa zistilo, že to v skutočnosti 

bola nepravdivá informácia a podarilo sa ušetriť tie pomerne veľké peniaze. Pán poslanec 

Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja sa chcem pýtať na názor pani 

riaditeľky. Pozrel som si zápisnicu z predstavenstva z dvadsiateho júla a prvý bod tam bolo 

prenájom Sme rodina. Píše sa tam, že pán Zvara ukončil nájom za dve kancelárie, teda 

miestnosti, za ktoré platil päťsto eur, teda päťstopäťdesiat eur plus energie, čo je zhruba tak 

strelím šesťstopäťdesiat eur môže byť? Šesťstopäťdesiat. 

 

Andrea Kozáková, riaditeľka Cultus Ružinov: Zmluvy sú zverejnené, takže presne vám sumu 

neviem takto povedať, ale tak to približne môže byť. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Čiže platil plus mínus šesťstopäťdesiat eur. Potom sa to 

prenajalo strane Sme rodina a platí iba päťsto eur, o stopäťdesiat eur menej. Píše sa tam aj 

v zápise, že nebol záujem bla, bla, bla, ale naša pani kolegyňa Ďurajková navrhla, aby tam 

bola predsa len vyhlásená súťaž nejaká, čo vlastne bolo odmietnuté zvyšnými členmi 

predstavenstva a najvtipnejšia pointa je v tom, že pán Fabián, teraz budem citovať zo 

zápisnice. Pán Fabián dostal informáciu, že ponúkaných päťsto eur vychádza z dotácie na 

priestor, ktorú má potenciálny prenajímateľ k dispozícii práve v tejto výške. Čiže ja keby 

som došiel skôr a poviem, že mám iba stovku, dáte mi za stovku ten nájom, teda iba toľko 

som dostal od manželky. 

 

Andrea Kozáková, riaditeľka Cultus Ružinov: No pokiaľ by vám to predstavenstvo odsúhlasilo, 

tak potom asi áno. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: No a presne o to ide, že to je konflikt záujmov ako Brno, lebo 

je to Sme rodina a proste oni prišli, že máme päťsto eur a toľko vám dáme, viac vám 

nedáme. Presne na to sú tie súťaže. Treba spraviť súťaž, nech sa prihlásia a možno by ste 

dostali šesťstopäťdesiat dajme tomu, ale nie za to, že je to Sme tak dám im za päťsto. 

Vybavené. 
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Andrea Kozáková, riaditeľka Cultus Ružinov: Áno. Čo sa týka prenájmov priestorov je to 

priestor po bývalej SDKÚ, takže je to relatívne na taký pomerne veľký priestor, ktorý sme 

ponúkali pravidelne a stále na všetkých inzertných stránkach, čo sa takisto považuje za 

formu súťaže a ten priestor naozaj nebol niekoľko rokov proste prenajatý a preto bol 

prenajatý aj pánovi Zvarovi, ktorý tam mal teda predtým nájom, ktorý ho ukončil, pretože 

je v platovej neschopnosti. Takže toto bolo rozhodnutie predstavenstva, aby sme teda 

neboli v ešte väčšej strate ako sme a viem, že kolegyňa chodila ukazovala priestory, lebo 

nebol to jediný záujemca, ale nikto to potom v konečnom dôsledku ten priestor nezobral. 

Takže keď prišla ponuka, že by to niekto reálne zobral, tak sme si povedali, že teda 

respektíve predstavenstvo rozhodlo, že ten priestor  zoberie a okrem iného zmluvy sa 

uzatvárajú do konca roka. Takže vždy je ten priestor na zmenu buď výšky, alebo zmenu 

nájomcu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pani 

poslankyňa Pilková. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Dovolím si zareagovať. Určite zajtra na 

Facebooku zase bude o mne, že ma platí Sme rodina na to, aby som ich obhajovala, ale nie 

je to tak. Chcem k tomu povedať len to, že predstavenstvo, traja členovia sme sa na tomto 

zhodli a to z dôvodu toho, že ten nájom bol ťažko predajný. Nevedeli sme proste nájsť 

človeka, ktorý by si to vzal do podnájmu s tým, že začal COVID a v podstate všetci nám 

odchádzali a nechceli platiť. Máme nejaké dlhy tiež na nájomnom od ostatných nájomcov. 

Čiže, keď sa našiel niekto a je mi úplne jedno, že to bol Sme rodina, alebo hocikto 

a ponúkol nám päťsto eur s tým, že teda začne od septembra, tak sme s tým súhlasili. My 

sme samozrejme chceli tú vyššiu sumu, ale keď nám bolo povedané, že má len ten budget, 

tak sme s tým súhlasili a boli sme radi, že vôbec vykryjeme niečo, čo vyzeralo byť, že 

pôjde do mínusu. Takže, pán Bodnár, vôbec to nie je o tom, čo vy hľadáte zase, tak my 

zachraňujeme situáciu ako sa dá v tej chvíli a nie je situácia na to, aby sme si mohli 

vyberať z ľudí, ktorí by tam chceli mať nájom. Ďakujem pekne. 

 

Andrea Kozáková, riaditeľka Cultus Ružinov: Ako hovorím, kolegyňa ten priestor ešte počas 

toho nájmu, ako sme vedeli, že odchádza nájomca, ukazovala viacerým pretože inzercia je 

na každom webovom portáli, priestory, ktoré máme voľné a nebol záujemca a to hlavne 

teda všetci vieme, že prečo. Pretože naozaj situácia je taká, že nám odchádzajú 

nájomcovia, žiadajú o zľavy a to, že je hospodársky výsledok taký, aký je v spoločnosti 

Cultus ešte neznamená, že je reálne naozaj taký, pretože polovica z tých nájomcov nám 

vôbec neplatí a preto je spoločnosť neustále nútená zháňať prostriedky na výplaty. Takže 

naozaj situácia je veľmi kritická. Takže aj tento nájom sme brali taký, aký je. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľka. Ak sa nikto ďalší 

nehlási do rozpravy, končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy a poprosím návrhovú 

komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta ja len chcem povedať, 

že k tomuto nemáme žiadne uznesenie aj k tomu materiálu predtým, pretože to bolo 

v informatívnych a ten, kto to zaradil do štandardného bodu nedal k tomu uznesenie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Myslím si, že by sme mali odhlasovať, že berieme na 

vedomie teda tak, ako pri všetkých takýchto materiáloch. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Dobre, tak dajte prosím hlasovať, že 

zastupiteľstvo berie na vedomie Informáciu o stave hospodárenia Cultusu za prvý polrok 
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2020. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem konštatujem, že materiál sme vzali na vedomie jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 26 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 253/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 6C 

Správa o výsledkoch hospodárenia spoločnosti TVR a RE, s. r. o. za I. polrok 2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je bod šesť C, správa 

o výsledkoch hospodárenia spoločnosti TVR a RE s.r.o. za prvý polrok 2020. Poprosím 

druhýkrát nášho kolegu, pána poslanca Feráka, aby krátko úvodným slovom tento materiál 

uviedol. 

 

Mgr. Martin Ferák, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo pán starosta. Keďže to nemá 

byť one man show, som tu druhýkrát, tak naozaj stručne. Polovica roka 2020 je za nami, 

v zásade tak, ako som uvádzal v celoročnej správe k minulému roku, čerpáme dotáciu 

podľa plánu, vyrábame podľa plánu, čiže všetko ide tak ako má. Pokiaľ ide o produkciu 

pre mestskú časť. Čo sa týka našej samostatnej hospodárskej aktivity, ktorú zabezpečujeme 

a snažíme sa teda získať zákazky aj mimo mestskej časti, tak sa nám bohužiaľ po 

niekoľkých rokoch nepodarilo obnoviť zmluvu s magistrátom, ktorý bol naším klientom 

a niekoľko rokov sme pre nich vyrábali reláciu, robili si prieskum, tvrdia, že sa im to nejak 

nateraz neoplatí pokračovať v spolupráci, čiže nám neostáva nič iné než akceptovať, takže 

dá sa povedať, že prichádzame o nejaké prostriedky, ktoré sme používali v predošlom 

období. Aj napriek tomu pokračujeme v modernizácii, čo nebudem zase otravovať číslami 

v zásade sme tam, kde máme byť čiže okolo nuly, čo sa týka čerpania a čo sa týka výdajov 

a príjmov k ukončeniu polroku. Čiže radšej tak, keďže tu bola taká požiadavka na tie 

praktické informácie viac než tie ekonomické. Zopakujem, máme nový web aj Echo, aj 

televíziu. Máme nový dizajn časopisu, máme väčší náklad, máme väčší rozsah. 

Samozrejme, sú to veci drahšie. Mierne sme upravili mzdy samozrejme smerom nahor 

zamestnancom, ktorých máme štyroch na plný úväzok, ktorým inak ďakujem, že aj tu sedia 

a starajú sa jednak o realizáciu tohto zastupiteľstva, ale tiež aj o jeho priamy prenos, čo je 

taká novinka. Snažíme sa tiež priamy prenos, čo ďakujeme teda za pochvalu, lebo som ju 

postrehol v úvode tohto zastupiteľstva často, že sme priamym prenosom zabezpečili aj 

vypočutie kandidátov na kontrolóra mestskej časti. Čiže hovorím, čo sa týka 

administratívy, my všetky tieto veci máme za sebou za prvý rok modernizáciu. Jediná vec, 

ktorá je pred nami a na ktorej teraz pracujeme je, zatraktívnenie a modernizácia 

televízneho vysielania a programovej štruktúry. Čiže budú nejaké nové relácie, na ktorých 

pracujeme, samozrejme tak, aby nás pustil budget, aby boli tematicky zamerané na náš 

región a tým je teda hlavne Ružinov, ale  budeme sa snažiť trošku v kontexte aj so 

susednými mestskými časťami. V pláne máme ich osloviť, či by náhodou oni nemali 

záujem o nejaký ten vysielací čas a nejakú produkciu relácií pre nich. Takže toľko nejak 

v stručnosti. Ak má niekto nejakú otázku či už k číslam, alebo aj k týmto praktickým 

veciam, tak nech sa páči. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pán riaditeľ. Nech sa páči, otváram 

rozpravu k tomuto bodu programu. Pani poslankyňa Barancová sa chce prihlásiť riadnym 

príspevkom, nie faktickou poznámkou. Ďakujem, nech sa páči, pani poslankyňa. 

 

PaedDr. Mária Barancová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne pán starosta. Ja som len 

k tomu chcela povedať toľko, že čo sa týka aj tej televízie, veľakrát tu bolo teda 

spomínané, že na čo televízia, prečo televízia je tam nejaký problém a podobne. My teda 

nemáme takéto nejaké informácie. Ja teda môžem poďakovať aj zamestnancom televízie, 

že ozaj sa snažia vždy byť všade prví na každom mieste. Také mám informácie, takže aj vo 

vzťahu k pánu poslancovi Matúšekovi i keď sa stalo niečo. Viem, že v júli a v auguste 

nevysielajú, takže možno aj tým sa stalo, ale myslím že spracovali určitý materiál, čo sa 

týka tejto témy. Ale ak máte prosím nejaké nové návrhy, námety na skvalitnenie budeme 

veľmi radi, keď nám ich predostriete. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy. Ďakujem aj pánu poslancovi 

Ferákovi a poprosím návrhovú komisiu, opäť berieme na vedomie. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta dajte prosím hlasovať, 

že zastupiteľstvo berie na vedomie správu o výsledkoch hospodárenia TVR a RE za prvý 

polrok 2020. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že správu sme vzali na vedomie jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťjedna za z dvadsaťjedna prítomných. 

hlasovanie č. 27 

za: 21   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 254/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, chcem sa spýtať, o piatej budeme mať 

vystúpenie občanov. Keďže tu sedíme celý čas v rúškach je nejaký záujem, aby sme si 

urobili prestávku predtým, alebo radšej potom? Potom. Dobre. 

 

 

 

Bod č. 7 

Správa o plnení rozpočtu mestskej časti Bratislava-Ružinov za 1. polrok 2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Takže ďalším bodom programu je bod číslo sedem, 

Správa o plnení rozpočtu Mestskej časti Bratislava - Ružinov za prvý polrok 2020. 

Poprosím pani Lehotayovú, vedúcu nášho finančného odboru, aby predniesla úvodné 

slovo. 

 

Alena Lehotayová, vedúca odboru ekonomického: Dobrý deň. Na základe zákona o obecnom 

zriadení, podľa ktorého má obecné zastupiteľstvo vykonávať kontrolu čerpania rozpočtu 

predkladáme miestnemu zastupiteľstvu Mestskej časti Bratislava - Ružinov Správu 

o plnení rozpočtu mestskej časti k tridsiatemu šiesty 2020. Rozpočet bol schválený vo 

februári miestnym zastupiteľstvom, následne prvá zmena rozpočtu bola v máji, kde boli 

vyčlenené finančné prostriedky na materiálne zabezpečenie v rámci vyhlásenia 

pandemickej situácie na Slovensku, čiže tu ste mali v správe vyčíslené finančné 
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prostriedky, ktoré sme potrebovali na zastrešenie zabezpečenia dezinfekcie ako 

obyvateľstva v našich domovoch seniorov, našich základných materských školách. Druhá 

zmena rozpočtu následne bola upravovaná na základe podkladov z magistrátu Hlavného 

mesta, kde boli upravené podielové a nie podielové dane, ale výška podielových daní, 

ktoré budú prerozdeľované pre jednotlivé mestské časti. Tu bol výpadok asi desať percent, 

desať až dvanásť percent ako bolo v materiáli zo zastupiteľstva mesta. Následne na to my 

sme upravovali túto príjmovú časť rozpočtu a vlastne tá odrážala túto druhú zmenu 

rozpočtu. Celkové plnenie k 30.6. je teda ovplyvnené touto situáciou z dôvodu pandémie 

COVID, následne, ako som hovorila na každej komisii, v ktorej bol tento materiál 

predložený, finalizácia a následná fakturácia všetkých prác, ktoré sa zabezpečili mestskou 

časťou, sú realizované v druhom polroku a mzdové výdavky za celý jún, za mesiac jún sú 

následne vyplácané v mesiaci júli a to znamená, že tieto sa nedostali do výdavkovej časti 

rozpočtu. Čiže mzdy základných škôl, materských škôl, miestneho úradu aj príspevky, 

ktoré išli našim príspevkovým organizáciám a rozpočtovej organizácii, ktoré boli vlastne 

vyplácané v júli, tak tie už nie sú v tomto čerpaní k tridsiatemu šiesty. Nerovnomerné 

čerpanie aj kapitálových výdavkov je v dôsledku potreby obstarať všetky finančné, 

investičné aktivity v súlade so zákonom o verejnom obstarávaní. Je to tradične tak, ako to 

býva vždy pri tomto čerpaní k tridsiatemu šiesty, že kapitálové výdavky, čerpanie je veľmi 

nízke, pretože vlastne zapojenie do rozpočtu môže byť až po ukončení všetkých prác, 

prebratí ich prác a následne je fakturácia a až pri platbe sa vlastne dostávajú tieto výdavky 

do rozpočtu. Oproti tomu máme finančné operácie, ktoré sú v nízkom plnení ako 

v príjmovej, tak aj vo výdavkovej časti, nakoľko vlastne tieto kapitálové výdavky sú 

zastrešované čerpaním z fondov mestskej časti a vlastne vo výdavkovej časti finančných 

operácií dnes splátka úveru. Nech sa páči, ak máte nejaké otázky. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. A dovoľte mi ešte ako 

predkladateľovi dodať k tým kapitálovým výdavkom. Do veľkej miery je to spôsobené 

najmä tým, že my keď chceme už vôbec môcť niečo obstarávať, musíme to mať 

rozpočtovo kryté. Čiže my do rozpočtu kapitálové výdavky na investície musíme dať ešte 

kým nemáme nič hotové v podstate a až následne, keď sú v rozpočte schválené môžeme 

začať chystať verejné obstarávanie a začať obstarávať. Preto je úplne bežné aj na 

magistráte aj u nás, aj vo všetkých mestských častiach, že sa prenášajú z roka na rok, lebo 

v tom prvom roku, keď sa vôbec dajú do rozpočtu, nemusíme dobehnúť verejné 

obstarávanie. Niekde aj reálne meškáme. Ak budeme dobiehať pristúpili sme teraz aj 

k rôznym krokom, aby sme zamedzili takýmto meškaniam. Niektoré práce napríklad pri 

opravách ciest súťažíme síce transparentnejšou a väčšou súťažou, veľkým tendrom cez 

vestník, ale už na trojročnú zmluvu na sumu päť miliónov eur. Čiže napríklad opravy ciest 

už v budúcich rokoch by nemali meškať, lebo tá súťaž je síce oveľa komplikovanejšia, 

náročnejšia a dlhšia, ale keď nám ju ÚVO potvrdí čo by, pokiaľ mám informáciu, by sa 

malo udiať v najbližších dňoch, tak už nebudeme musieť v najbližších dvoch rokoch 

obstarávať a už budeme môcť rovno opravovať a rekonštruovať ulice. Čiže niekedy sa 

oplatí stratiť pol roka času, aby potom ďalšie dva roky sme už nestrácali žiaden ďalší čas. 

Touto cestou sme sa rozhodli ísť. Pán prednosta by vedel určite k tomuto povedať viac. 

Takže toľko za úvodné slovo a otváram rozpravu k tomuto bodu. Ako prvý pán predseda 

poslaneckého klubu Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja vystúpim vlastne s príspevkom pani poslankyne 

Šimončičovej, ktorá tu teda osobne nemohla byť, ale sleduje priamy prenos a poprosila 

o prednesenie tohto príspevku v tomto bode a ja som teda aj písomne to preposlal pani 

Lehotayovej. Neviem či ste stihli si pozrieť, teda na čo sa pýta, aby ste vedeli odpovedať. 

Jedná sa o bod položka šesť tri päť nula nula údržba verejnej zelene, kde v rozpočte sme 

mali jeden a pol milióna pôvodne, ktorá bola zaradená k nakladaniu s odpadom. V správe 
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o plnení nie je o tejto položke ani zmienka. Pamätám si, že z tejto položky sa na jar zobralo 

na nákup strojov od VPS s odhadom tristotisíc eur, kde sú teda ďalšie peniaze a koľko sa 

z toho minulo? Lebo v správe sa orezy spomínajú v inej položke nula päť šesť nula. 

Ochrana životného prostredia, inde neklasifikovaná. Tam zase ale neboli plánované. 

V rozpočte nenachádzam položku odpadové hospodárstvo, iba položku nula päť jedna 

nula, nakladanie s odpadmi. V správe na strane štrnásť je odpadové hospodárstvo, dokonca 

aj rozpísané po činnostiach napríklad odstránenie neriadených skládok, čo v rozpočte nie je 

plánované. Hádam to teda nie je letná údržba. Teda pani poslankyňa tomu nerozumie, ale 

teda hlavne chce mať to vysvetlenie tých jeden a pol milióna na čo a koľko sa z nich 

v prvom polroku minulo a teda prečo v tej správe nie je aj kúpa strojov od VPS, teda ak to 

bolo realizované ešte pred tridsiatym šiesty. Takže toľko pani poslankyňa s otázkami. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Možno necháme všetky otázky 

naraz, či budeme reagovať? Dobre, takže pán poslanec Čechvala. Nech sa páči. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ďakujem. Ja sa ospravedlňujem, ak nie som celkom doma 

v týchto ekonomických veciach, ale využívam túto príležitosť a chcem sa opýtať. V roku 

2018 bola v rozpočte rekonštrukcia vnútrobloku Palkovičova, Stodolová, Trnavská stotisíc. 

Toto sa potom prenieslo do rozpočtu 2019, to už sme schvaľovali my. Ja som sa o to začal 

zaujímať, keďže je to môj rajón aj s kolegom sme oslovili pani Szökeovú, ktorá to vtedy 

mala v správe. Mali sme pracovné stretnutie na úrade, na oddelení na jar 2019. Dohodli 

sme, že áno, že teda prezentovali nám projekt, že je hotový. Dohodli sme sa, že zvoláme 

občanov a vysvetlíme im čo sa tam ide diať, aby vedeli čo sa im pred domami ide 

rozkopávať. Na to konto prišla informácia, že zvolávať občanov netreba, pretože magistrát 

zaujal nejaké zamietavé stanovisko, kde kritizuje hlavne, že v tom projekte vybudovanie 

štyridsaťjeden parkovacích miest stojísk namiesto súčasných trinásť, pri tom je reč 

o vnútrobloku, ktorý je vyhradený pre pešie obyvateľstvo. Potom v januári, keď som sa 

dožadoval ďalších informácií, tak mi bolo povedané, že to prešlo na investičné oddelenie. 

Pán Gašperák mi to potvrdil. Povedal, že oslovil magistrát respektíve, že sa nič nedeje, že 

sa s tým nedá hýbať, tak ja som napísal niekoľkokrát na magistrát na príslušné oddelenie, 

som žiadal informáciu. Nedostal som žiadnu odpoveď, takže takáto je asi situácia, že bolo 

niekde niečo plánované o dva, tri roky a niekde sa to skončilo a ja netuším kde. Vopred 

ďakujem za informáciu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, pán poslanec 

Kraszkó. 

 

Mgr. Ivan Kraszkó, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som len chcel k tomu rozpočtu 

dodať, že my sme aj bavili na finančnej komisii, že aký vlastne bude ten odhad toho 

koncoročného príjmu, pretože vlastne prvýkrát máme negatívny dopad na výšku príjmu, že 

či sa s tým už nejakým spôsobom kalkuluje a druhá vec je v podstate čaká nás obdobie 

podobné ako bola prvá vlna COVID-u, kde bolo treba alokovať určité finančné zdroje, tak 

či rátate aj s tým, že môže tá situácia byť rovnako vážna, alebo ešte vážnejšia aj v dôsledku 

koencidencie chrípkovej epidémie, ktorá určite príde s COVID-om, čo môže mať zásadne 

negatívny dopad napríklad na školy, škôlky. Či rátate s nejakým rozpočtom, nejakou 

rezervou, ktorá by potom bola vyčlenená na nejakú prevenciu, alebo na tie veci, ktoré ste 

riešili aj vlastne v tej prvej vlne? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. A ešte s otázkou pán Herceg 

druhým príspevkom v diskusii. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Teraz za mňa jedna otázka. Možno to je skôr potom 
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aj na nastavenie zmeny rozpočtu, ktorá bude a možno to je aj viac na pána prednostu. 

Súvisí asi s čerpaním peňazí. Ružinov je zatiaľ, čo mám skúsenosť, takmer posledná 

mestská časť v Bratislave, kde so schránkami a s občanmi, ktorí majú elektronickú 

schránku, zatiaľ nekomunikujeme elektronicky. Mne všetky, aj tam kde som účastníkom 

konania, všetky podania aj zo stavebného úradu napríklad chodia stále papierovo, hoci 

napríklad zo Starého Mesta automaticky už chodia elektronicky, z ministerstva životného 

prostredia a podobne. Čiže asi ak sa to dá chcel by som poprosiť, nemáme ani také 

čerpanie v IT za prvý polrok, ale bola to moja téma. My sme sa o tom minulý rok dosť 

bavili. Asi by bolo dobré, keby v tomto sme naozaj pokročili a keby to Slovensko.sk 

a doručovanie sme naozaj už rozchodili. Bude to nakoniec úspora aj peňazí, lebo 

nemusíme míňať papier, toner, známky, doporučenky a podobne. Úspora času 

zamestnancov, ak sa dobre nastavia procesy a je to ekologické a úspora času možno aj pre 

nás, ktorí nebudeme chodiť na poštu, ale nájdeme si to v počítači tie správy. Čiže asi trošku 

zamerať čerpanie aj týmto smerom a navyše je to jedno z COVID opatrení, kde nemusíme 

chodiť na poštu a riešiť to s poštármi. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Poprosím teda pani Lehotayovú 

a potom pána prednostu, aby, aha ešte pán poslanec Matúšek. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ďakujem, pán starosta, za slovo. Prepáčte, že na poslednú 

chvíľu, ale ja k rozpočtu nebudem rozprávať konkrétne, pretože sme to na rade miestnej 

prebrali a nemal som žiadne pripomienky, ale chcem povedať jeden taký názor, na čo mám 

nárok, že bol by som rád, keby som sa v tejto poslaneckej lavici dožil takého, by som 

povedal ústretového konania v rámci rozpočtu, že máme deväť mestských častí a že by 

poslanci prebrali určitú zodpovednosť, aby starosta nemal toľko starostí, lebo z toho to 

vychádza to slovo starosta, aby Ing. Lehotayová tiež nemala toľko starostí, tak by bol jeden 

zamestnanec ekonomického úseku vyčlenený pre každú mestskú časť a určitú 

zodpovednosť by mali poslanci. Je to logický dá sa povedať názor na to, že ja by som bol 

veľmi rád, koľko peňazí sa dáva do starého Ružinova a veľmi rád by som prispel na to, aby 

sa tie financie z celkového rozpočtu aj zmysluplne nejakým spôsobom mohli kontrolovať 

a mohli realizovať. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a pani Lehotayovú poprosím. 

 

Alena Lehotayová, vedúca odboru ekonomického: Pán Herceg na vašu otázku. Ja som, kým som 

išla na zastupiteľstvo, ja som si ten email nenašla. Takže, žiaľ, nie som teda úplne 

pripravená na túto vašu otázku. Môžem vám len povedať toľko, že áno v schválenom 

rozpočte sme mali jeden a pol milióna na údržbu verejnej zelene. Z tejto údržby verejnej 

zelene bolo čerpanie na stroje, ktoré išli pre Ružinovský podnik VPS. K tridsiatemu šiesty 

však tento predaj nebol, toto čerpanie nebolo vykonané, pretože bolo urobené v júli. Čiže 

aj preto v čerpaní rozpočtu tieto financie nie sú zahrnuté. Tam muselo prejsť nejakými 

preberacími protokolmi a všetkými tými skladovými listami a kontrolami, takže to nebolo 

do tridsiateho šiesty zrealizované. Takže preto ani v čerpaní v kapitálových výdavkoch 

tieto financie nie sú. Ak by ste dovolili, ja by som vám tú odpoveď v súčinnosti s pani 

Szökeovou aj s pani Pagáčovou, nakoľko ony sú gesčne zodpovedné za túto sekciu, tak by 

sme to vypracovali a mohli by sme vám potom podrobnú odpoveď, keďže som ten email 

nedostala. Aj pani Šimončičovej, samozrejme. Čo sa týka toho vnútrobloku Palkovičova, 

Jégeho, Stodolová. Pán poslanec, my sme tieto financie dávali do rozpočtu s cieľom tým, 

že sa tento vnútroblok bude realizovať. Avšak po negatívnom stanovisku magistrátu určite 

uznáte, že by to bolo príliš odvážne od mestskej časti, aby išla proti rozhodnutiu magistrátu 

a proti primátorovi. Takže ja by som vám navrhla, keby ste odkomunikovali odpoveď na 

túto otázku na magistráte a potom ďalej v rozpočte, alebo vôbec v zabezpečení všetkých 
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týchto prác, aby boli všetky v súlade so zákonom. A čo sa týka ešte pán Kraszkó, vy ste sa 

ma pýtali na ten výpadok toho príjmu. Druhý materiál, ktorý tu máme, tak bude hovoriť 

o prijatí návratnej finančnej výpomoci, ktoré sme dostali v ponuke od ministerstva financií. 

Čiže toto je jeden zdroj, ak príde, samozrejme sa s tým ráta, že by tento výpadok mohol 

byť v týchto daňových príjmoch. Po vašom odsúhlasení pôjde toto uznesenie, súhlasné 

stanovisko na Finančnú správu, kde vlastne budú zrealizované tieto financie, ktoré by nám 

mohli byť posunuté, ktoré môžeme vlastne použiť do konca roka na všetky tieto výdavky, 

ktoré my máme v rozpočte. Mestská časť zaujme prefinancovania všetkých strát, ktoré my 

máme, čo sa týka aj v príjmoch od našich materských škôl, od ŠKD, detských jaslí, 

školských družín, tak je tam možnosť žiadať si nejaké vyrovnanie prostredníctvom dotácií, 

ktoré teraz štát ponúka na záchranu obcí aj vôbec financovania obcí. My sa všetkých týchto 

výziev zúčastňujeme a myslím, že ku koncu roku budeme vidieť, ako sa štát vlastne k celej 

tejto situácii postaví. Tak potom bude zjavné, že koľko peňazí k nám do rozpočtu z týchto 

výpomocí pritieklo a koľko nie. Na druhej strane rozpočet je o tom, že vlastne my môžeme 

realizovať práce do výšky príjmu. Čiže ak mestská časť má príjem, tak môže zrealizovať 

nejakú činnosť. Ak tento príjem nebude, tak samozrejme, tieto práce nemôžu byť tento rok 

zabezpečené. Okrem toho v zmysle zákona šesťdesiatsedem, ktorý bol z roku 2020 teraz 

nám štát dáva možnosť, že môžeme zapojiť na bežné výdavky aj tie naše všetky fondy, 

ktoré máme. Takže toto je možnosť, ktorá môže byť na prekrytie celého výpadku, ktorý 

nás teda tento rok čaká. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy. V záverečnom slove mi len  

dovoľte upresniť vnútroblok Jégeho, Stodolová, magistrát vydal negatívne záväzné 

stanovisko na rekonštrukciu, čím pádom nie je možné ju povoliť. My sme presvedčení, že 

v rozpore so zákonom ho vydal, pretože je to zóna stojedna, kde parkovacie miesta sú 

prípustné podľa územného plánu a oni tvrdili, že nie. Boli sme aj na osobnom rokovaní aj 

ja, vysvetľovali sme im to. Neboli ochotní počúvať a trvali na svojom stanovisku, 

bohužiaľ. Čiže tú investíciu nie je možné zrealizovať aktuálne a preto ju ani nenájdete 

v rozpočte. Ak sa samozrejme zmení stanovisko magistrátu, tak ju tam doplníme. Dá sa aj 

na záverečné slovo reagovať faktickou. Takže nech sa páči, pán poslanec. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Mňa by len zaujímalo, že čo vlastne ďalej? 

Lebo tu bol nejaký dobrý zámer, niekde skončil, na niečom zastal a teraz čo ďalej? 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: No nič, pokiaľ sa nezmení záväzné stanovisko magistrátu, 

my nemôžeme nič robiť. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Nemôže miestny úrad prerobiť projekt, dať nejaký prijateľný 

návrh? 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: No nie, pretože bolo odmietnutý celkový, vieme bez toho, 

aby tam boli akékoľvek parkovacie miesta pritom tam tie autá dnes parkujú. Čiže 

v podstate by sme išli úplne v neprospech obyvateľov. Ten návrh, ktorý bol pripravený 

a prezentovaný, bol odsúhlasený aj obyvateľmi po verejných stretnutiach a bol odmietnutý 

v konaní. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ja naozaj nikoho z ničoho neobviňujem, len sa na to 

pozerám, že ten vnútroblok je zdevastovaný autami, naozaj by potreboval trošku ošetriť 

a zaviesť tam nejaké pravidlá a teraz sa to stoplo a bude to zrejme pokračovať tak, že tie 

autá tam budú ako dominovať a nič sa nezmení. Ďakujem pekne. 

 



40 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Presne, môžeme aj osobne si to potom vysvetliť. 

Ďakujem veľmi pekne. A poprosím teda návrhovú komisiu predniesť uznesenie. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta dajte prosím hlasovať 

o bode číslo sedem o Správe o plnení rozpočtu Mestskej časti Bratislava - Ružinov za prvý 

polrok 2020. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že uznesenie sme schválili počtom hlasov 

dvadsaťdva za, jeden sa zdržal z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 28 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 255/XV/2020 

 

 

Bod  

Vystúpenie občanov 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, prešla už sedemnásta hodina. Sedemnásta 

hodina je tradične venovaná vystúpeniu občanov na našom miestnom zastupiteľstve. 

Konštatujem, že do bodu vystúpenia občanov sme obdržali tri prihlášky. Ako prvý sa 

prihlásil náš kolega, pán poslanec Jozef Matúšek, ktorý chce vystúpiť ako občan. Nie je to 

úplne obvyklé a pán kontrolór ma upozornil, že to ani nemusí byť v súlade s pravidlami, 

ale keďže máme len tri prihlášky navrhujem, aby sme vyhoveli tejto požiadavke. 

Upozorňujem, že dĺžka vystúpenia je maximálne tri minúty a nemôže byť predĺžená 

v tomto prípade podľa rokovacieho poriadku. Takže poprosím pána Matúšeka. Ako druhý 

sa pripraví pán Ing. Salus a ako tretia je prihlásená pani Emília Harmathová. Nech sa páči. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ja by som dámy, páni na začiatok poskytol vám všetkým 

prítomným. Prebieha petícia a či nás podporíte v petičnom programe, ktorý dám hneď za 

sebou pánovi starostovi a kolovať v celej zasadacej miestnosti. K tomu pridám srdečné 

pozvanie na výročnú členskú schôdzu, ktorá bude zajtra v priestoroch Radošinského 

naivného divadla so začiatkom o osemnástej hodine. Budete vítaní. Dostali ste to osobne aj 

pozvánkami. Nech sa páči, pán starosta. A teraz by som chcel pár slov povedať. Mám ešte 

dve minúty. Odstavná plocha, ktorá v podstate je tak veľká, že má tri a pol tisíca metrov 

štvorcových, nám bola jednoducho zobratá. To je verejný priestor a nepoznám zákon, ktorý 

by zakazoval takýto verejný priestor uzatvoriť. Pozná to celé Slovensko ako odstavnú 

plochu kvôli tomu, že neďaleko je zimný štadión, neďaleko je Tehelné pole, neďaleko je 

hala športová všeúčelová. Proste roky rokúce sa tam parkovalo. V dnešnej dobe zobrať 

stosedem parkovacích miest, tak to je sila. A neoznámiť to vopred. Či si niekto uvedomuje, 

že ako sa cítia títo občania, ktorí tam bývajú, čiže rezidenti? Ja si dovolím povedať, že 

pripomínam z tohto miesta pánovi starostovi, aby v mene verejnom prostredníctvom 

prenesenej štátnej správy razantne pristúpil ku konaniu, ktoré realizuje firma, alebo 

akciová spoločnosť Zelenka. Totiž si dovolím prečítať, že porušuje zákon číslo 66 z roku 

2009 Zbierky zákonov o majetkovom usporiadaní pozemkov pod stavbou, cestný zákon 

číslo 135 z roku 1961 Zbierky zákonov, stavebný zákon číslo 50 z roku 1976 v paragrafe 

103, cestnú vyhlášku 35. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Bohužiaľ, tri minúty uplynuli. 
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Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Uplynuli, nedočítal som... 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ja možno aj pre obyvateľov len vysvetlím, že podľa 

rokovacieho poriadku nemám právo teraz zasahovať, vystupovať a vysvetľovať, ale zajtra 

je stretnutie Združenia občanov na Palkovičovej a plánujem prísť ako hosť a dať všetky 

informácie k tomuto aj vysvetliť a aj podať návrh, ako by sme konali ďalej. Teraz 

nemôžeme my zasahovať do tejto diskusie. Sú to vaše vystúpenia. Ďakujem veľmi pekne. 

Ďalší v rozprave prihlásený pán Ing. Salus, nech sa páči. Pán Ing. Salus je prítomný? 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Pán starosta telefonoval mi, že je na ceste a poprosil ma, aby 

som ho prihlásil a nech vystúpi ďalší diskutujúci. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Posledná prihlásená je pani Emília Harmatová. Tak 

skúsime, stratí poradie pán Ing. Salus. Vystúpi pani Harmathová a ak dovtedy príde, môže 

ísť ako tretí, ak nie tak bohužiaľ, nebude môcť vystúpiť. Čiže vítam pani Harmathovú, ak 

si dobre pamätám z Páleniska. Výborne, nech sa páči. Dobrý večer. 

 

Pani Harmathová, občianka Ružinova: Dobrý večer, ja som Harmathová a zastupujem občanov 

Páleniska a je to v našej veľmi boľavej téme, ktorá sa už s nami ťahá roky a dnes sme tu 

práve preto, síce len s tromi ďalšími zástupcami a je to téma kanalizácia. Ja by som sa 

chcela tu na tejto pôde opýtať naozaj len z takého ľudského hľadiska. Aký je aktuálny stav 

v tejto veci, či sa niečo pokročilo? Ja už som tu raz bola, vtedy mi bolo vysvetlené, že sa 

budú tomu venovať. Naozaj môžem povedať, že som rozprávala aj so zástupcami mestskej 

časti. Hovorili, že sa venujú tejto téme, ale naozaj by sme to chceli takto počuť, alebo mať 

napísané, že aký je aktuálny stav a či ja napríklad vo svojom veku sa ešte toho dožijem, 

alebo sa už možno toho ani nedožijem. Takže rada by som tlmočila svojim spoluobčanom, 

že či sa môžeme pripraviť na to, či už sa pracuje na projekte, pretože tam je to veľmi 

dôležité, aby začiatok celého tohto vybudovania kanalizácie začínal od toho projektu 

a tento projekt musí byť vypracovaný ako celok, pretože ak sa to bude len čiastočne robiť 

len kvôli tomu, že sa tam síce veľmi pekne, bola som sa tam osobne pozrieť, rozprávala 

som aj s projektovou manažérkou. Naozaj nádherné sídlisko, určite nám to zveľadí aj to 

naše prostredie. Vedľa nás je kruhový objazd, veľmi super moderný s cyklistickou dráhou, 

ale keby naozaj nejaký nezainteresovaný, alebo zahraničný hosť hneď spoza rieky Dunaj 

nejaký Rakúšan prišiel pozrieť a videl by, že v dvadsiatom prvom storočí tam žijú ešte 

veľmi moderní ľudia v moderných domčekoch, ale žijú teda bez kanalizácie, všetko sa 

vypúšťa do zeme, garantujem vám keby ste to, tam sa to vypúšťa do zeme, pretože tam už 

nie ani možné, to boli trativody, to je popredávané v zemi, to je katastrofa čo sa v tých 

záhradách deje. Tak ja poprosím pekne, kto do toho môže za Ružinov, alebo tak, ale veľmi 

pekne odtiaľto aj pána starostu, vicestarostov, všetkých, pani poslankyne, ktoré majú na 

starosti Pálenisko, by sme boli veľmi radi, keby ste to naozaj už tejto téme venovali 

pozornosť. Sľuboval pán Pellegrini, že chce, že musí byť na celom Slovensku vybudovaná 

kanalizácia a takisto sa hovorí, že aj teraz nová vláda tvrdí, že musí byť vybudovaná 

kanalizácia. Chceli by sme a boli by sme radi, keby sme na toto dostali odpoveď. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pani Harmathová. Ťažko sa nám 

dáva odpoveď, keď nemôžeme vystúpiť. Poviem len teda, že áno intenzívne sa to rieši 

v skvelej spolupráci s magistrátom a prosím pekne, keď sa na mňa pozriete, vzadu v bielej 

košeli v tmavomodrom saku sedí pán Szabo, ktorý má tento projekt u nás na starosti. 

Veľmi sa to teraz pohlo aj v pondelok je rokovanie. Dá vám všetky podrobnosti 

a informácie. Dobre? Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa spýtať, či pán Ing. Salus 

medzičasom dorazil? 
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Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Nedorazil. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ak nie, stráca nárok na vystúpenie. Tým končí bod 

programu Vystúpenie občanov a chcem sa spýtať, či máte kolegovia, kolegyne teraz 

záujem o prestávku, alebo máme pokračovať v rokovaní? Prestávka. Tak toto neviem úplne 

sľúbiť, že či sa dá, ale teda dáme teda, čo poviete dvadsaťpäť minút prestávku? Do 

sedemnásť štyridsať? Tak do sedemnásť tridsať. Sedemnásťminútová prestávka, aby ste sa 

mali čas osviežiť a skúsime nejakým spôsobom vyvetrať. Ďakujem veľmi pekne. 

 

 

Bod č. 8 

Návrh na prijatie návratnej finančnej výpomoci 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je bod číslo osem, Návrh na 

prijatie návratnej finančnej výpomoci na rok 2020. Pani vedúca ekonomického odboru 

Lehotayová požiadala o skorší odchod zo zastupiteľstva z rodinných dôvodov, preto mi ho 

dovoľte uviesť samotnému. Vláda Slovenskej republiky schválila materiál na základe 

analýz ministerstva financií a jeho analytického odboru pre všetky samosprávy na celom 

Slovensku, čiže všetkých takmer tritisíc obcí, kde vypočítali odhad výpadku príjmov 

zdanenia príjmov, príjmov fyzických osôb pre jednotlivé samosprávy a všetkým 

samosprávam na celom Slovensku ponúkli návratnú pôžičku, ktorá je bezúročná na 

prekrytie a kompenzáciu straty týchto príjmov. Pre Ružinov ide konkrétne o sumu vo 

výške sedemstošesťdesiatjedentisíc osemstodeväťdesiatpäť eur, pričom odklad splátok je 

až do roku 2024. Zatiaľ sa nehovorí nič o tom, že takáto pôžička by mala byť odpustená, 

ale vieme, že v minulosti sa aj podobné veci stávali. Pre Ružinov je prijatie takejto 

návratnej finančnej výpomoci oveľa výhodnejšie než prijatie akéhokoľvek komerčného 

úveru, pretože každý jeden komerčný úver by bol úročený, nebol by bezúročný, preto sme 

podobne ako mnohé iné mestské časti v rámci Bratislavy, rovnako aj Hlavné mesto 

Bratislavy pristúpili k tomu, že sme pripravení akceptovať takúto návratnú finančnú 

výpomoc. Nie je to úplne priamo spojené, ale možno by som vám aj chcel takto povedať 

takto, že ako rozmýšľame. Samotný Ružinov aj má úver vo výške veľmi podobnej vo 

výške približne osemstotisíc eur z minulosti zo zatepľovania základných škôl, ktorý je 

úročený. Prijatie tejto návratnej finančnej výpomoci nám umožní prefinancovať niektoré 

činnosti z tohto roka a zároveň vznikne úspora našich vlastných zdrojov, ktorá nám umožní 

úročený úver. Čiže aj keby sme takúto návratnú finančnú výpomoc vôbec nepotrebovali 

prijať, čo v zásade aj chcem povedať, že zatiaľ to v tom hospodárení vyzerá, že nie sme na 

to odkázaní, stále je to výhodné, pretože prinajmenšom nám to pomôže akumulovať 

dostatok vlastných zdrojov na vyplatenie iného úveru, ktorý už máme v obdobnej výške 

a ktorý je úročený. Čiže ušetrili by sme niekoľko tisíc až desaťtisíc eur v hospodárení našej 

mestskej časti. Preto si vás dovoľujem požiadať o podporu tohto materiálu. Zároveň chcem 

ešte odovzdať slovo aj pánu miestnemu kontrolórovi, ktorý sa zo zákona musí vyjadriť 

k takémuto typu predkladaného materiálu. 

 

Ing. Günther Furin, miestny kontrolór: Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci v zmysle 

ustanovenia paragrafu sedemnásť zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, 

dodržanie podmienok pre prijatie návratných zdrojov financovania musí preveriť pred ich 

prijatím hlavný kontrolór obce. V tejto súvislosti by som chcel povedať, že v apríli tohto 

roku miestny úrad spracoval analytický materiál, z ktorého vyplýva, že miestna časť je 

jeden z najmenej zadĺžených obcí na Slovensku a že jeho úverová kapacita je zhruba 

dvadsaťjedna miliónov. To znamená, že i po potenciálnom čerpaní pätnásťmiliónového 

úveru, ktorý bol schválený v máji tohto roku s rezervou podmienky spĺňame a preto 

odporúčam návratnú finančnú výpomoc prijať. Ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. A otváram rozpravu k tomuto 

bodu. Ďakujem, ak sa nikto nehlási do rozpravy končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy 

a poprosím návrhovú komisiu o uvedenie hlasovania. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu číslo osem k návrhu na prijatie návratnej finančnej výpomoci. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte teda prosím o tom, že 

schvaľujeme návrh na prijatie návratnej finančnej výpomoci tak, ako bol predložený. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov sedemnásť za, sedem 

prítomných nehlasovalo z dvadsaťštyri prítomných poslankýň a poslancov. 

hlasovanie č. 29 

za: 17   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 7 

- uznesenie č. 256/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 9 

Návrh na vykonávanie verejnoprospešných služieb a ďalšieho využívania majetku mestskej 

časti Bratislava-Ružinov na vykonávanie verejnoprospešných služieb od 01.01.2021 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslo deväť rokovania je návrh na vykonávanie 

verejnoprospešných služieb ďalšieho využívania majetku Mestskej časti Bratislava - 

Ružinov od prvého januára 2021. Poviem zjednodušene, priamo ide teda o proces 

reštrukturalizácie našej VPS, kde kolegovia z predstavenstva boli nútení podať návrh na 

vyhlásenie konkurzu voči VPS. Bez dlhých rečí by som poprosil pána Leščinského, ktorý 

dozoruje zo zmocnenia predstavenstvom celý tento proces, aby vám podal vyčerpávajúcu 

správu o tom, čo sa deje, prečo sa to tak deje a čo sa navrhuje urobiť ako riešenie 

dlhotrvajúce a udržateľné riešenie s našim Ružinovským podnikom verejnoprospešných 

služieb. Nech sa páči úvodné slovo pán Leščinský. 

 

Ing. Viktor Leščinský, odbor ekonomiky, VPS Ružinov:  Ďakujem veľmi pekne pán starosta za 

slovo. Pán kolega, poslanec povedal, že je to one man show, neni to one man show, je to 

two man show. Takže ešte raz pekný deň. Keď som prvýkrát stál pred miestnym 

zastupiteľstvom, písal sa myslím rok 2016, kde sme sa snažili nejakým spôsobom 

Ružinovský podnik verejnoprospešných služieb, IČO: 36828064 postaviť na nohy, 

zachrániť a nejakým spôsobom oddlžiť tak, aby mohli byť v Ružinove naďalej vykonávané 

verejnoprospešné práce. Čiastočne sa to podarilo predovšetkým na úkor vlastnej matky, to 

znamená Mestskej časti Bratislava - Ružinov, ktorá odpísala väčšiu časť dlhov a napriek 

úspešnému procesu reštrukturalizácie tento reštrukturalizačný projekt nemožno hodnotiť 

ako úspešný. Spoločnosť v rokoch 2017, 2018, 2019 nahonobila také straty, ktoré 

znamenali pre spoločnosť naďalej existenčnú krízu a takzvaný právny stav predĺženia 

spoločnosti. Preto po ukončení prác na ročnej účtovnej závierke za rok 2019, ktorá 

skonštatovala predĺženie spoločnosti predstavenstvo dňa dvanásteho ôsmy rozhodlo 

o podaní návrhu na vyhlásenie konkurzu tejto spoločnosti a tento návrh bol dňa myslím 

desiateho deviaty, alebo deviateho deviaty podaný na Okresný súd Bratislava I. Na túto 

spoločnosť Mestská časť Bratislava - Ružinov zmluvou o komplexnom prenájme majetku 

prenajala majetok, ktorý má za úlohu VPS-ka sa starať a táto zmluva expiruje dňom 

tridsiateho prvého dvanásty. Preto navrhujeme, aby Mestská časť Bratislava - Ružinov pre 

ďalší výkon týchto verejnoprospešných prác zriadila svoju príspevkovú organizáciu, ktorá 

bude mať trošku iné parametre ako mala spoločnosť Ružinovský podnik 
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verejnoprospešných služieb. Základná zmena, ktorá sa má, alebo ktorú by sme veľmi radi, 

aby sa zmenila je, že táto spoločnosť ako príspevková organizácia by nemala byť platcom 

DPH. Na rozdiel od akciovej spoločnosti, ktorá je platcom DPH, dneska je platcom DPH, 

to znamená predpokladaný rozpočet vo výške dva celá dva až dva celé štyri milióna podľa 

výšky konkrétne vykonávaných prác je predmetom zdaňovania DPH a teda vo VPS-ke je 

možné použiť len sumu bez DPH, čo je cirka o štyristotisíc pri dvoch miliónoch 

o štyristotisíc menšia suma. Príspevková organizácia bude mať možnosť čerpať komplet 

celý rozpočet, ktorý je súčasťou toho rozpočtu, o ktorom hovorila pani Ing. Lehotayová 

v celej výške. Materiál, ktorý máte predložený, komplexne analyzuje prečo je to tak. Ja sa 

nechcem venovať teraz presne paragrafovému zneniu a odôvodneniu prečo nová 

príspevková organizácia by nemala byť platcom DPH. Čo sa týka druhej činnosti, hlavnej 

činnosti spoločnosti, navrhujeme, aby mestská časť namiesto vykonávania správ trhovísk 

v Ružinove, to znamená ako na Miletičovej, tak na Bachovej, ako aj na Herlianskej, 

vytvorila samostatnú spoločnosť s ručením obmedzeným, už platcu DPH, ktorá by takýmto 

spôsobom mohla naďalej spravovať tento majetok a ktorá by vykonávala formou nájmu 

správu týchto trhovísk za čo by mestská časť dostávala svoje finančné prostriedky. Ten 

základný zmysel tohto celého je, aby sme efektívnejšie na rozdiel od minulosti od roku 

2021 oveľa efektívnejšie využívali prostriedky, ktoré sú tvorené rozpočtom mestskej časti 

a takisto efektívnejšie prenajímali lukratívny trhový majetok, hovoríme o trhovisku 

Miletičova tak, aby sme jednak znížili výdavky a jednak zvýšili príjmy mestskej časti, 

ktoré by znamenali kvalitnejšie služby čo sa týka verejnoprospešných prác a takisto 

nejakým spôsobom sanovali ten finančný dlh, ktorý ten priestor tých trhovísk nejakým 

spôsobom za posledných desať, pätnásť, možno až dvadsať rokov nahonobil. Jednoducho 

tam je potrebné takisto, ako spomínala pani riaditeľka, myslím, že to bol Domov 

dôchodcov, alebo ktorý to bol, vzniká tam istý investičný dlh, ktorý je potrebné splniť. 

Myslím si, že takto predložený návrh, takto predložený materiál, tieto parametre spĺňa 

a preto navrhujeme, aby sme jednak takto predstavené nové dve spoločnosti, jedna 

príspevková organizácia, jedna komerčná eseročka zriadili. Jednak, aby sme ich vytvárali 

už dnes tak, aby vznikali v priebehu do konca mesiaca september, respektíve od začiatku 

mesiaca október tak, aby tieto spoločnosti mali možnosť za mesiace október, november 

a december 2020 pripraviť svoju plnú funkčnú silu, urobiť výberové konania na miesta 

zamestnancov, na miesta, alebo na obsadenie dodávateľských pozícií, dodávateľskej sféry 

a celkovo si pripravili svoju existenciu tak, aby od 1.1.2021 mohli plynulo nejakou formou 

prevzatia časti majetku, ktorá je do 31.12. viazaná v Ružinovskom podniku 

verejnoprospešných služieb prevziať a pokračovať ďalej v už trošku rozumnejšom 

rozložení tak ako tomu bolo doteraz. Konkrétne detaily budú ešte predmetom ďalších 

schvaľovaní. Hovoríme o výške nájmu a tak ďalej. Čiže nevidíme sa posledný raz k tomuto 

materiálu, ale dneska je nejaký taký nazval by som to kick-off, alebo teda výkop toho 

základného smerovania. Jednak nakladania s majetkom mestskej časti, ktoré má zverené od 

Magistrátu hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislava a jednak na výkon tých 

samotných činností, ktoré by od roku 2021 mohli nejakým spôsobom byť vykonávané 

efektnejšie a efektívnejšie. Pre krátkosť času asi toľko k základnej predstave. Samozrejme 

som pripravený na akékoľvek otázky. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte mi ešte doplniť úvodné 

slovo. Pán Leščinský ho teda prezentovať z takého ekonomicko-právneho pohľadu. Ja by 

som možno tak ľudsky chcel dovysvetliť. Viete, že Ružinovský podnik 

verejnoprospešných služieb sa celé roky potáca v problémoch, potáca sa 

v reštrukturalizačnom konaní. My sme naozaj boli presvedčení, že to môže byť príklad 

jednej z mála úspešných reštrukturalizácií na Slovensku podnikov, avšak potom čo sa 

celkom darilo stabilizovať podnik aj za cenu teda nalievania peňazí zo strany mestskej 

časti v minulosti, tak nohy nám podrazila najmä koronakríza tento rok, ktorá znamenala 
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veľký výpadok tržieb. Zdravý podnik, ktorý by nemal ten problém historický dlh 

reštrukturalizácie, by sa z toho možno dokázal dostať, ale chorý podnik, ktorý už teda sám 

každý rok ešte musel na tie dlhy z reštrukturalizácie zarábať extra, jednoducho treba 

povedať, napriek úpornej snahe a veľmi dobrej práci predstavenstva za nominantov 

všetkých poslaneckých klubov, čo chcem naozaj zdôrazniť, že veľmi pekne ďakujem za to, 

nepodarilo sa tohto pacienta jednoducho dostať do situácie, kde by to bolo dlhodobo 

udržateľné. Ono by sa to dať dalo, len prosím treba si uvedomiť, že Mestská časť 

Bratislava - Ružinov do VPS-ky za posledné roky naliala zhruba dva milióny eur, ako do 

čiernej diery a my sme si povedali aj v spolupráci s vami všetkými, že už nechceme 

nalievať peniaze do čiernej diery. Viete, že už dvakrát sme tu tento rok rokovali a že náš 

prístup nášho zastupiteľstva oproti všetkým tým minulým bol rozdielny v tom, že sme 

povedali, že nebudeme už do VPS len tak nalievať peniaze, koľko si vždy povedia, ale 

riešili sme to tým, že keď bolo treba aby sme po sebe nezanechali dlhy, tak finančnú 

injekciu VPS sme podmienili tým, že nedáme ju len tak zadarmo, ale že ju zameníme za 

niečo iné, konkrétne peniaze sme dali za odkúpenie aktív, ktoré sú vo VPS. Tým sme sa 

v podstate aj pripravili na to, že ak sa teda tá situácia s predĺžením spoločnosti nezlepší, čo 

sa nezlepšila, tak sme pripravení aj na to, že bude teda vyhlásený konkurz tým, že všetky 

aktíva sme odkúpili za relevantné trhové ceny na základe znaleckých posudkov. Bolo to 

všetko v súlade so zákonom a chcem jednoznačne zdôrazniť aj keď teda predstavenstvo 

bolo zo zákona povinné dať návrh na vyhlásenie konkurzu VPS, všetky aktivity VPS sú 

vykonávané. Všetky verejnoprospešné služby sú dnes vykonávané, nie sú nejakým 

spôsobom ohrozené a zároveň riziko, že by Mestská časť Ružinov prišla o nejaké aktuálne 

finančné prostriedky v rámci toho konkurzu, je blízke nule, pretože v zásade všetky 

hodnotné aktíva sme už počas tohto roka za férové trhové ceny bez poškodzovania veriteľa 

odkúpili v prospech mestskej časti. Otázka je, ako ďalej? Pretože vieme, že ak VPS padne 

do konkurzu ona ešte do konca roka služby dokáže poskytovať, dokáže zametať, 

upratovať, odhŕňať sneh, avšak nie je úplne správne takýmto spôsobom asi pokračovať. 

Ukázalo sa, že aj ten model obchodnej spoločnosti na základe vykonaných analýz zďaleka 

nie je teda najvhodnejší. No a v komisiách som započul jednu takú poznámku, že 

príspevková organizácia to už bolo za Kuboviča a je to naozaj pravda, ale rád by som 

zdôraznil, že kým bola VPS v minulosti príspevkovou organizáciou, nikto ju nevykradol, 

až keď došlo k jej transformácii na akciovú spoločnosť, tak sa dostala do tých problémov 

a všetci vieme prečo a všetci vieme ako. Navrhovaný teda model je v zásade, my vieme, že 

aj iné mestské časti riešia teda problémy so svojimi podnikmi technických služieb veľmi 

podobne ako my a že dosť veľa očí sa upiera na Ružinov, že aké riešenie prijmeme, ako si 

s tým dokážeme poradiť, pretože aj iné mestské časti chcú sa nami potom inšpirovať. My 

sme zvolili model veľmi podobný tomu, ktorý sa deje na magistráte a to znamená, že 

nechceme outsourcovať, nechceme privatizovať VPS, ale za najvhodnejšie považujeme 

stiahnuť ju k nám pod úrad. Za mňa najlepšie riešenie by bolo naozaj komunálny podnik, 

ktorý by bol priamo na úrade avšak z rôznych praktických dôvodov to nie je úplne možné. 

Ten taký najzákladnejší dôvod pre ktorý to nie je možné je, že by sme prišli o veľkú časť 

zamestnancov, keďže práca vo verejnej službe si vyžaduje okrem iného napríklad čistý 

register trestov, kde otvorene poviem, že mnohí z takých rádových bežných zamestnancov 

VPS jednoducho, netvrdím, že tam zamestnávame nejakých vrahov, ale majú povedzme 

nejaký šrám vo svojej minulosti a tým pádom by sme o veľmi ťažko získateľných 

zamestnancov prišli, ak by sme ich chceli mať priamo pod úradom. Najvhodnejšie 

a najbližšie riešenie preto je založenie príspevkovej organizácie, ktorá by vykonávala 

všetky činnosti tej takej bežnej údržby verejnoprospešných činností zametanie, kosenie, 

starostlivosť o zeleň a podobne. Čiže rovnaká právna forma ako majú napríklad naše 

domovy dôchodcov, alebo naša knižnica. Zároveň komerčné aktivity, ktoré príspevková 

organizácia vykonávať by nemala a to teda konkrétne prevádzka troch trhovísk by mali byť 

presunutú do novej čistej obchodnej spoločnosti Trhoviska Ružinov, spoločnosť s ručením 
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obmedzeným. To má dva dôvody. Po prvé, ide o komerčné činnosti a tie má ako jediné 

vykonávať obchodná spoločnosť a po druhé, je to aj dôvod zazmluvňovania teda 

zmluvných vzťahov hlavne prenájmu stánkov. Ak by to bolo v príspevkovej organizácii, 

alebo na úrade, muselo by zastupiteľstvo schvaľovať každý jeden prenájom čo napríklad 

na trhovisku Miletičova nie je objektívne možné, pretože tam ráno proste príde nejaký 

predajca so zeleninou, ktorú vypestoval a hovorí, chcem si tu prenajať miesto za pár 

desiatok eur a dneska predávať tú zeleninu. A ak by musel byť každý takýto nájom 

schvaľovaný na zastupiteľstve, tak by sa v podstate úplne paralyzovalo fungovanie 

trhoviska Miletičova. Preto v tomto prípade správnou cestou je stanoviť pravidlá a teda 

tieto komerčné činnosti prevádzkovať cez komerčnú spoločnosť. Zároveň takýmto 

rozdelením príde k jednej zásadnej úspore. My dnes strácame zhruba štyristotisíc eur ročne 

ako miestny úrad mestská časť len na tom, že obchodná spoločnosť VPS dnes je platiteľ 

DPH. Veľmi zjednodušene, ak mzdové náklady vo VPS-ke sú dva milióny eur, oni teda 

zaplatia dva milióny eur na mzdách zamestnancom, ale nám ich už fakturujú s DPH ako 

dve celá štyri milióna a miestny úrad za dva milióny mzdových nákladov platí dva celá 

štyri kvôli tomu, že my nie sme platiteľ DPH, lebo samosprávy nie sú zo zákona platiteľmi 

DPH. Pri príspevkovej organizácii tento problém odpadá. Takisto odpadá ďalší problém 

typický pre taký dodávateľsko-odberateľský zmluvný vzťah a to je niečo o čom hovoril 

pán poslanec Kraszkó, keď spomínal teplú zimu. Jednoducho keď je VPS obchodná 

spoločnosť, tak to funguje tak, že odhŕňa sneh a podľa toho, koľko snehu odhrnie za takú 

nám pošle faktúru a my ju zaplatíme. No a keď sne nie je, tak nám nemôže poslať faktúru 

a tým pádom má nízke príjmy a tým pádom je v strate, lebo je to obchodná spoločnosť 

komerčný subjekt a my sa k nemu musíme správať ako ku komerčnému subjektu. Keď je 

to naša príspevková organizácia, tak tento problém odpadá, pretože ona dostáva príspevok 

na naše fungovanie, tie mzdy jednoducho platí a aj keď je teplá zima no tak jednoducho 

povedia zamestnancom budete robiť iné činnosti. Napríklad pri teplej zime sa jednoducho 

dajú, ja neviem, orezávať stromy namiesto toho, alebo robiť niečo iné a tie peniaze sú 

využité a nehrozí, že by tá príspevková organizácia teda išla do straty. Toto je presne, keby 

VPS bola naozaj komerčný subjekt, ktorý poskytuje aj trhové komerčné služby niekomu 

inému, má zmysel, aby mala formu obchodnej spoločnosti. Pokiaľ je to subjekt, ktorý 

vykonáva činnosti len pre mestskú časť, čo je dneska pravda, lebo deväťdesiatdeväť celá 

myslím tri percentá tržieb pochádza od nás, od mestskej časti, nemá zmysel aby mala 

formu obchodnej spoločnosti, pretože je to kvázi naša servisná organizácia. No a teraz 

všetky tieto veci by sme normálne schvaľovali asi s novembri, avšak aj sa za to 

ospravedlňujem kvôli aktuálnej situácii, ktorá je u nás na Slovensku, sme sa rozhodli a aj 

keď tak narýchlo, že dva kroky musíme urobiť hneď. To je to založenie tej príspevkovej 

organizácie a tej novej obchodnej spoločnosti Trhoviska Ružinov, pretože vieme, že 

registrové súdy nespĺňajú tú podmienku, že do mesiaca musia dneska zaregistrovať firmu 

a trvá ten proces aj pol roka. My nemusíme schvaľovať žiadne nejaké rozviazanie zmlúv 

s VPS, pretože zhodou okolností všetky zmluvy platia do tridsiateho prvého dvanásty tohto 

roka a automaticky uplynú. Čiže budeme musieť v novembri, alebo v decembri schvaľovať 

nové zmluvy s novými subjektami, ale na to, aby od prvého januára, ale na to, aby sme ich 

mohli v novembri, alebo v decembri schvaľovať už tie nové subjekty musia byť založené 

a preto, aby sme získali čas, tak navrhujeme už dnes, aby zastupiteľstvo schválilo založenie 

tých nových dvoch subjektov príspevkovej organizácie a novej eseročky. Priznávam úplne 

na rovinu, že aj tie stanovy, ktoré sú tam sú jednoducho také provizórne, aby sme mali čo 

zavkladovať do obchodného registra, aby sme mali čo zaregistrovať na ministerstve vnútra, 

aby sme získali IČO, aby tie firmy boli teda zaregistrované s tým, že samozrejme 

v novembri predpokladám, že prinesieme plnú verziu stanov a plnú verziu aktualizovanej 

zriaďovacej listiny príspevkovej organizácie, kde prebehnú aj všetky ostatné zmeny. 

Napríklad medzičasom dohodneme obsadenia orgánov týchto spoločností. Ak bude treba 

výberové konania a opäť tí štatutári, ktorí sú tam v materiáli napriamo nominovaní 
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a navrhnutí. Ide o to, že musí byť niekto ako štatutár, ktorý bude registrovať tú spoločnosť, 

ale samozrejme predtým, ako prvého prvý začnú tie spoločnosti natvrdo fungovať 

uskutočníme všetky kroky, ktoré je potrebné uskutočniť aby aj tie nominácie, aby celé 

fungovanie bolo v súlade so zákonom. Hlavne teda budeme musieť priniesť aj návrhy 

kompletne nových zmluvných vzťahov s týmito novými spoločnosťami, na základe 

ktorých budú plynulo fungovať od prvého januára 2021. Toľko teda z mojej strany úvodné 

slovo. Ďakujem vám veľmi pekne za pozornosť a otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech 

sa páči, pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem, veľmi stručne. My tieto kroky samozrejme 

podporujeme a podporíme. Je to asi záver, ktorý sme očakávali už pred rokom, keď sme sa 

o tom bavili. Možno sme mohli byť rýchlejší v tých analýzach a v tomto riešení, ale teda 

nemá zmysel sa obzerať už dozadu, čo sme mohli spraviť rýchlejšie, nespravili, ale už teda 

nestrácajme čas a poďme týmto smerom. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči pán poslanec 

Kraszkó. 

 

Mgr. Ivan Kraszkó, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som teda len k tomu dodal 

toľko, že je dôležitý a správny tento krok, naozaj, má to ten vnútorný zmysel. Na druhej 

strane firma je o ľuďoch bez ohľadu na to ako sa volá, akú má príspevkovú, alebo 

obchodnú formu. Firma je o ľuďoch a firmu riadia ľudia a na to si treba dať pozor naozaj 

pri tom, aby sa opäť nezopakovali nejaké problémy, pretože ako by som to povedal, proste 

darmo vymeníte kabát, keď pod ním nastanú procesy nastavenia firmy rovnaké, tak 

s veľkou pravdepodobnosťou tá firma nemusí byť efektívna. Takže možnože aj na to sa 

treba upriamiť, na tie vnútorné procesy a na to nastavenie riadenia tej firmy, aby tam 

zodpovedali nejakým reálnym parametrom, ktoré sa očakávajú. Takže toľko by som 

k tomu, ale samozrejme súhlasím s tým, že toto je jediný možný krok v tejto dobe. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, chcem sa ešte spýtať čo som mal predtým, či som nepovedal niečo zle, či ma 

nechce opraviť pán Leščinský? Nie, ďakujem veľmi pekne. Končím teda možnosť prihlásiť 

sa do rozpravy a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte hlasovať k bodu 

deväť, Návrh na vykonávanie verejnoprospešných služieb a ďalšieho využívania majetku 

Mestskej časti Bratislava - Ružinov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. 

hlasovanie č. 30 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- neplatné hlasovanie 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Chcem sa spýtať, pánovi Bolgáčovi či nefungovalo? 

Chcete opakovať hlasovanie? Ak môžem pekne poprosiť technikov pozrieť sa na 

zariadenie pána Bolgáča, lebo nefungovalo, už ide? Áno, tak prosím o opakovanie tohto 

hlasovania ešte raz. Nech sa páči hlasujte dámy a páni. 
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Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol prijatý jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 31 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 257/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 9A 

Informácia o možnosti získania vlastníckeho práva ku nehnuteľnostiam - pozemku a stavieb v 

lokalite Sklenárova ulica Bratislava, parcely registra „C“KN pare. č. 15303/5, 

15303/13, 15303/14, 15303/15, 15303/24, 15303/25, 15303/26, 15303/27, katastrálne 

územie Nivy, evidované na LV č. 2559 vo vlastníctve spoločnosti BETA Group, s.r.o. 

so sídlom Hattalova 12/C, 831 09 Bratislava, IČO: 35 871 377 a parcely registra 

„C“KN pare. č. 15303/7, 15303/23, 15303/16, 15303/17, katastrálne územie Nivy, 

evidované na LV č. 4986 vo vlastníctve spoločnosti RUTONA s.r.o. so sídlom 

Klincová 37/B, 821 02 Bratislava, IČO: 50 829 891 a hnuteľného majetku 

nachádzajúceho sa na vyššie uvedených pozemkoch do vlastníctva mestskej časti 

Ružinov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslo deväť A v našom programe je predtým 

informatívny materiál Informácia o možnosti získania vlastníckeho práva 

k nehnuteľnostiam v lokalite Sklenárova ulica, pracovne to nazývame záchrana FC 

Ružinov a ja poprosím v prvom rade aj vám chcem všetkým oficiálne takto predstaviť pána 

Tomáša Szaba, ktorý posilnil naše rady na miestnom úrade počas leta tým, že sme na 

prvom zastupiteľstve odvtedy, tak je to jeho oficiálne predstavenie. Nie som si úplne istý, 

ako je zaradený v organizačnej štruktúre, ale ja ho každopádne nazývam, že je manažér 

našich špeciálnych projektov. Čiže komplikovaných zložitých vecí, ktoré treba riešiť úplne 

individuálnym prístupom ako bolo napríklad aj budovanie kanalizácie Pálenisko 

v spolupráci s magistrátom, na ktoré sa pýtali obyvatelia v hodine otázok a jedna z častí 

práce a projektu, ktorý prevzal je aj teda záchrana FC Ružinov pozemkov na Sklenárovej 

ulici. Veľmi stručne poviem, intenzívne dva roky sa tomuto problému osobne venujem 

v spolupráci s magistrátom. Pán Szabo predtým sedával na druhej strane stola v spolupráci 

aj v osobnom kontakte s bývalým viceprimátorom Jurajom Káčerom a aj priamo s pánom 

primátorom Matúšom Vallom, kde teda existuje jednoznačné zadanie pokúsiť sa zachrániť 

toto veľké futbalové ihrisko s tribúnou a s tréningovými ihriskami pred plánovanou 

výstavbou. Za tie dva roky komplikovanými rokovaniami sa nám podarilo dosiahnuť dve 

veci. Po prvé, získať dobrú ponuku na kúpu týchto pozemkov. Jedná sa o veľkú rozlohu 

pozemkov v centre Ružovej doliny neďaleko, hneď vedľa našej Základnej školy Ružová 

dolina vrátane pozemkov, ktoré sú napríklad pod Základnou umeleckou školou na 

Sklenárovej ulici, ktorá patrí mestu pričom teda podarilo sa nám zjednať o skoro tri 

milióny eur nižšiu cenu než majitelia pôvodne požadovali na finálnu cenu štyri celá deväť 

milióna eur, čo je dvestodesať eur za meter štvorcový. Pre zaujímavosť, v porovnaní 

s cenovou mapou magistrátu, cenová mapa hovorí, že priemerná cena takýchto pozemkov 

v danej lokalite je štyristo eur za meter štvorcový. Čiže máme ponuku za skoro polovicu 

oproti trhovej cene, čo je pre nás veľmi výhodné. Zostáva nám teda vyriešiť len poslednú 

otázku. Takú drobnosť, že kde zohnať štyri celá deväť milióna eur? My počas tých 

posledných dvoch rokov, obrátila sa na nás spoločnosť NLC, New Living Center, ktorá 

vlastní budovu na Rožňavskej ulici. Je to ten bývalý Baumax na Rožňavskej, keď prejdete 

krížom cez Tomášikovu po pravej ruke je taká Shell pumpa a hneď za ňou je bývalý 

Baumax, kde je dneska obchodný dom. Pozemok pod touto budovou komerčnou patrí 

našej mestskej časti. Je zverený od magistrátu a spolu s tým veľkým priľahlým 
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parkoviskom táto spoločnosť ho má v prenájme na dobu myslím dvadsať rokov. Ešte na 

nejaké tri roky. Pre zaujímavosť, za prenájom nám platí zhruba stotisíc korún ročne. Podľa 

znaleckého posudku férová cena prenájmu by mala byť medzi sto a stopäťdesiattisíc eur 

ročne. Čiže je to pre nás veľmi nevýhodný deal z minulosti. Táto spoločnosť prejavila 

záujem o odkúpenie celého pozemku pod budovou a parkoviska. Dlho sme o tom rokovali. 

Dodám ešte, že pred desiatimi rokmi toto zastupiteľstvo schválilo predaj toho pozemku 

a parkoviska tejto spoločnosti, respektíve im právnym predchodcom, ale nezrealizoval sa, 

lebo nepodpísali kúpnu zmluvu. Dnešné znalecké posudky vychádzajú nižšie, ale my sme 

povedali, že nie sme ochotní ísť pod tú cenu, ktorá bola schválená pred desiatimi rokmi. 

Už sme boli pred dohodou niekedy pri začiatku roka a prišla koronakríza a informovali 

nás, že nevedia teraz zhromaždiť dostatočné finančné prostriedky. Nakoniec sme pred pár 

dňami dostali od nich ponuku, ktorá by mala byť ešte potvrdená, že teda majú záujem 

odkúpiť pozemok pod budovou, čo je skvelé, lebo ten naozaj nemáme my nejakým iným 

spôsobom využiť a len malú časť toho parkoviska vedľa, čo je v zásade tiež dobrá 

informácia pre obyvateľov Trnávky, pretože veľká obava, ktorú sme počas rokovaní 

počuli, bolo, že čo sa na tom parkovisku bude stavať. Ak teda podľa tej ich poslednej 

ponuky by odkúpili len tú jednu malú časť parkoviska pre pár áut, ktorú potrebujú k svojej 

budove, tak odpoveď, ktorú vám viem dať, že nič. Pretože na tom malom kúsku sa 

jednoducho postaviť naozaj nedá nič, ktorý by od nás odkúpili. Celkovo teda by mali 

odkúpiť pozemok pod budovou a parkovisko za sumu približne to vychádza tri milióny 

eur, čo znamená, že na získanie a záchranu FC Ružinov nám bude chýbať ešte jedna celá 

deväť milióna, kde sme teda mali rokovanie s pánom primátorom a preverujeme možnosť, 

že na tú chýbajúcu polovicu by sme sa vyskladali fifty-fifty. Mesto na to má zdroje 

z developerského poplatku na území Ružinova, ktorý musí byť použitý na území Ružinova 

a tie peniaze sú na bankovom účte. Je ich tam dosť, čiže ak by sme sa vyskladali na tú 

chýbajúcu sumu, tak vieme potom, čo v Bratislave na území mesta zaniklo asi tridsať 

futbalových ihrísk za posledné roky, tak to posledné jedno v širšom centre vieme 

zachrániť. Súčasťou dohody, to vám ešte povie pán Szabo aj keď som už asi povedal skoro 

všetko, čo on chce, je samozrejme aj to, že toto hlasovanie by muselo o týchto transakciách 

bude musieť prebehnúť tak na ružinovskom zastupiteľstve, ktorý bude musieť schváliť 

teda predaj pozemkov NLC tam na tej Rožňavskej ulici a kúpu FC Ružinov ako aj na 

mestskom zastupiteľstve. Pretože my chceme celý výnos predaja tých pozemkov na 

Rožňavskej použiť na kúpu FC Ružinov. Ono to bude samozrejme celé vzájomne 

zapodmienkované, že jedno sa nedá bez druhého, aby sme nezostali visieť nejako bez 

peňazí, ale päťdesiat percent výnosu z predaja tých pozemkov na Rožňavskej patrí 

magistrátu. Čiže mestské zastupiteľstvo bude musieť tiež schváliť, že umožňuje použiť 

tieto prostriedky na kúpu toho pozemku v Ružovej doline a zároveň vo výsledku potom tie 

pozemky FC Ružinov na Sklenárovej ulici by mali skončiť tak, že päťdesiat percent ich 

bude vlastniť Mestská časť Ružinova a päťdesiat percent Magistrát hlavného mesta, čo je 

riešenie, z ktorého ja musím povedať sa veľmi teším, pretože bude ako keby dvakrát 

zabezpečené, že sa s nimi už nič zlé nestane. Pretože ak by tam niekto v budúcnosti si 

povedal, že to predá tak ako sa v minulosti rozpredávali pozemky, tak by to muselo opäť 

schváliť aj naše zastupiteľstvo aj mestské zastupiteľstvo a to je dvojitá brzda a dvojitá 

prekážka. Dnes neschvaľujeme transakciu, ale vzhľadom na to, že sa blížime do finále a je 

na nás aj vyvíjaný pomerne silný tlak hlavne zo strany tých developerov, ktorí vlastnia tie 

pozemky v Ružovej doline a hovoria už nás naťahujete dva roky, my už nechceme čakať 

máme záujem proste tam stavať, tak buď to kúpte, tak schvaľujeme takú cestovnú mapu 

k tomu ako sa, keďže ide aj o veľkú transakciu o veľké finančné sumy a predkladáme vám 

ich na diskusiu ako poslankyniam a poslancom Miestneho zastupiteľstva Ružinov. 

Schválenie tejto cestovnej mapy bude jednak signál aj pre mesto, že ideme touto cestou. 

Jednak je to samozrejme veľmi dôležitý krok aj z hľadiska transparentnosti, aby naozaj 

verejnosť pri takejto veľkej transakcii bola informovaná, aj vy ako poslankyne a poslanci 
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boli informovaní, čo sa chystá a ešte by som teda poprosil pána Szaba ako právnika, ktorý 

teda rok a pol s nami intenzívne na všetkých stretnutiach, na magistráte, ktorých bolo vyše 

dvadsať riešil túto záležitosť a aby doplnil to, čo som na úvod nepovedal. Nech sa páči. 

 

Tomáš Szabo, Miestny úrad Ružinov: Ďakujem pekne. Dobrý podvečer už prajem v podstate. 

Tak v zásade pán starosta zhrnul, alebo povedal všetky tie najpodstatnejšie informácie 

v tomto momente. Ja by som možno dodal z hľadiska územného plánu, pozemky v lokalite 

Sklenárova a funkčné využitie územia je občianska vybavenosť celomestského 

a nadmestského významu. Územie občianskej vybavenosti číslo funkcie v dvestojednotke, 

je to stabilizované územie. Je tam povolený podiel funkcie bývania do tridsiatich percent. 

Informačný materiál bol už prerokovaný, alebo sme informovali o tomto zámere aj miestnu 

radu a následne sa nám už podarilo rokovať o tomto zámere aj na komisii finančnej 

a podnikateľských činností, kde komisia po diskusii jednak zobrala materiál na vedomie 

a zároveň odporučila pokračovať v ďalších krokoch potrebných na získanie pozemkov 

v lokalite Sklenárova s podmienkou zabezpečenia finančného krytia predajom pozemkov 

spoločnosti NLC na ulici Rožňavská, prípadne krytia časti kúpnej ceny hlavným mestom, 

čo už tu aj odznelo. Takisto materiál dostal priestor na prerokovanie aj na komisii školstva, 

kultúry a športu, kde taktiež sa zobral na vedomie. Okrem toho bolo odporúčané 

pokračovať v ďalších krokoch potrebných na získanie pozemkov v lokalite Sklenárova 

ulica s prioritou ich využitia verejnosťou na športové účely. To znamená, že tu sa bavíme 

naozaj o zámere získania obrovskej plochy vo výmere dvadsaťtritisíc tristodeväť metrov 

štvorcových, ktorá de facto tvorí jeden kompletný celok. V súčasnej dobe je tá lokalita 

využívaná na šport a zámerom je aj zachovanie tej funkcie. Možno do budúcna ešte 

väčšieho využitia s prístupom aj pre širšiu verejnosť. Toľko možno úvodom a potom sme 

pripravení na prípadné otázky, alebo diskusiu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ešte možno by som doplnil, že 

podľa mojej informácie vám bol rozdaný doplnený návrh uznesenia, keďže predtým to bol 

informatívny materiál, ktorý kvázi nemal uznesenie, tak to uznesenie k tomuto materiálu je 

taký, že berie sa na vedomie, teda schvaľuje a žiada potom starostu pokračovať 

v rokovaniach aj s magistrátom atď. v zmysle toho, čo bolo schválené na jednotlivých 

komisiách, hlavne na finančnej komisii k tomuto bodu. Nech sa páči, otváram rozpravu 

k tomuto bodu. Nech sa páči pán Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Môžem potvrdiť, včera som rokoval 

s pánom primátorom, bavili sme sa o tejto veci a o snahe nájsť možnosť dofinancovania na 

magistráte. Nie je to teda ešte naozaj finančne právne potvrdené, ale hľadá sa tá možnosť. 

Za mňa môžem povedať, že aj keď to znie zvláštne, teda použiť poplatok za rozvoj 

developerov, za ktorý by sa mal nejakým spôsobom rozvíjať daný kataster, ale napriek 

tomu tu to považujem za oprávnené, pretože rozvoj je v podstate aj záchrana športu 

a v celej tejto západnej časti Ružinova my nemáme žiadne regulérne veľké oficiálne 

športovisko, ak nerátame nejaké školské dvory, takže keďže väčšinu poplatku za rozvoj či 

už magistrát, alebo my z tejto časti máme práve z Nív, tak mi príde férové použiť to 

v Nivách a teda ak tam máme Discovery Tower, ak tam máme Klingerku a ďalšie 

investičné zámery, ktoré nám vo veľkej miere prispeli k naplneniu tejto kasy, tak taká 

signifikantná investícia by asi mala byť v tejto časti Ružinova. Čiže v tomto zmysle to 

určite podporujeme. Ako získať peniaze ďalšie, čiže ten predaj pozemku pod bývalým 

Baumaxom a tak ďalej, my sme o tom niekoľkokrát sa bavili, rokovali, dohadovali nejaké 

podmienky a teda viete, že za nás samozrejme podporíme to. Je tam tá jedna podmienka, 

že aby to nebolo vnímané, že Trnávka je nejaká ružinovská peňaženka, že predáme 

pozemok v Trnávke a investujeme inde. Získame niečo z Trnávky, investujeme inde, tak 

radi by sme to trošku vykompenzovali tej Trnávke, aby to nebolo vnímané tými 
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obyvateľmi, že aha zas Trnávka z toho nemá nič nejakými investíciami a kompenzáciami 

a teda my sme mali aj uznesenie k tomuto bodu v komisii dopravy, ktorej predsedám kde 

sme navrhli také zatiaľ teda všeobecnú formuláciu, že súhlasíme a navrhujeme pripraviť 

nejaký, nazvem to kompenzačné investície aj na Trnávke, ktoré samozrejme nemusia byť 

v rozsahu troch miliónov ani nič podobné, ale aby tí obyvatelia cítili, že nie sú za chrbtom 

a že sme na nich zabudli. Viac k tomu povie asi môj kolega, ktorý priamo zastupuje 

Trnávku. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďalší v rozprave pán poslanec 

Kraszkó. 

 

Mgr. Ivan Kraszkó, poslanec MZ: Ďakujem pekne. My sme vlastne sa o tom bavili spoločne na 

finančnej komisii. Viacmenej je to veľmi pozitívne, až by sa podarila táto transakcia 

zrealizovať. Samozrejme pre obyvateľov to znamená istú istotu, že tam zas nebudú 

developeri stavať nejaké budovy a zostane tam aj tá funkcionalita toho športoviska pre deti 

a mládež. Chcel som sa ale spýtať jednu vec, čo tam ako neodznelo, neviem nevidel som to 

tam, aký je časový harmonogram, kedy sa predpokladá, že by mohlo dôjsť k tomu 

finálnemu, k tej finálnej transakcii a že naozaj tá celá plocha by sa stala majetkom 

magistrátu a Mestskej časti Ružinov. Ten finálny dátum, že kedy by malo dôjsť k tomuto, 

lebo to je asi tiež podstatné, ako ste naznačili, že teda tí developeri asi nebudú čakať 

donekonečna a potom či existuje nejaký plán B, že keby náhodou niektoré tie transakcie 

nevyšli, či existuje možnosť to zrealizovať? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ešte by som dal tretie slovo a potom naraz zodpovedal 

otázky. Nech sa páči pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Tak ja nadviažem na môjho kolegu Petra 

Hercega. Ja teda naozaj zastupujem obyvateľov vo volebnom obvode Trnávka, o ktorom sa 

tu jedná ten predaj pozemkov vlastne pod tým bývalým Baumaxom. Ja som tu aj preto, aby 

som hlavne tlmočil nejakú nespokojnosť vlastne obyvateľov Trnávky s tým, že majú pocit, 

že žijú naozaj na periférii, že sa o nich nikto nestará a tak ďalej. Ja by som rád, aby sme im 

dali nejakú nádej a nejaké riešenie, východisko tejto situácie aby nemali pocit, že je to 

zásobáreň nejakých developerských projektov, tak ja som si pripravil také uznesenie, čím 

by som chcel doplniť to pôvodné uznesenie o bod C/ žiada starostu mestskej časti Ing. 

Martina Chrena, aby zabezpečil informatívny materiál, aké vyvolané investície pre 

obyvateľov Trnávky bude realizovať mestská časť na Trnávke ako protihodnotu za 

predaný pozemok v katastrálnom území Trnávka spoločnosti NLC s.r.o. pod bývalým 

Baumaxom. Termín do najbližšieho zastupiteľstva tretieho jedenásty. Ja si uvedomujem, 

že je to troška taký šibeničný termín, ale kedy sa bude schvaľovať ten predaj a by som bol 

rád, keby sme s tým materiálom prišli dovtedy. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. A ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, poprosím teraz zodpovedať prvú sadu otázok, tak ešte pán poslanec Vicáň, nech 

sa páči. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Je by som povedal, je fakt úplne úžasné, že 

s týmto problémom sa nám konečne darí nejakým spôsobom sa vysporiadať. Je to 

absolútna priorita celej Ružovej doliny, aby sa nám podarilo zachrániť tento obrovský kus 

zelene, kde sa športuje. Nie je to len záležitosť Ružinova, dokonca by som si dovolil 

povedať, že to má taký celomestský význam, ale prioritne čo je veľmi dôležité FC Ružinov 

dneska má zhruba šesťdesiat až sedemdesiatosem percent hráčov našich Ružinovčanov, 

čiže si myslím, že je to dosť veľké percento našich najmladších, alebo našich futbalistov. 
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Pokračujeme ďalej v rokovaniach aj pripravujeme teraz rokovanie s pánom Lenárom, kde 

by sme už konečne našli aj nejaké začlenenie vôbec FC Ružinov Bratislava do nejakých 

štruktúr mestskej časti, lebo momentálne stále funguje, by som skôr povedal ako možno 

také nie, že nechcené dieťa, majú úžasné výsledky tí mladí chalani hrávajú obrovské 

turnaje na medzinárodnej úrovni. Posledne máme teraz dvoch mladých Ružinovčanov, 

ktorí sa dostali do úzkych výberov vysoko bohatých klubov v Európe, takže tá práca s tými 

deťmi je tam ozaj na veľmi vysokej úrovni. Budem veľmi rád, keď sa nám podarí vôbec 

túto prioritu absolútne dotiahnuť a zachrániť tieto pozemky a vôbec celý FC Ružinov 

a zároveň FC Ružinov aj nejakým spôsobom začleniť do štruktúr mestskej časti, aby sme 

ho ozaj nejakým spôsobom už mali pod našimi krídlami, lebo vieme, že dneska to stále 

funguje ako OZ. Je, dá sa povedať, skoro  finančne samostatné a myslím, že ten rozvoj by 

tam mohol byť ďaleko ďaleko väčší. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a poprosím pána Szaba aby 

zodpovedal otázky a podnety, ktoré zazneli. 

 

Tomáš Szabo, Miestny úrad Ružinov: Ďakujem veľmi pekne. Takže čo sa týka toho 

developerského poplatku, alebo využitia developerského poplatku určeného aj na rozvoj 

a v kontexte verejného záujmu, ja by som tam dal do pozornosti ustanovenie paragrafu 

štyri odseku tri zákona o obecnom zriadení, kde priamo sú definované hlavné úlohy, alebo 

tie najhlavnejšie úlohy miest a obcí, kde v písmene F/ sa priamo uvádza, obec pri výkone 

samosprávy najmä zabezpečuje výstavbu a údržbu a vykonáva správu miestnych 

komunikácií, verejných priestranstiev, obecného cintorína, kultúrnych a športových 

a ďalších obecných zariadení, kultúrnych pamiatok atď., atď. To znamená, že práve pokiaľ 

by sme na toto vedeli využiť tie finančné prostriedky, tak by sme práve napĺňali aj literu 

zákona v tejto časti. Čiže tam by to rozhodne nemalo byť v konflikte. Čo sa týka toho 

termínu schvaľovania, alebo realizácie, alebo predkladania materiálu na kúpu, respektíve 

predaj a tá celá transakcia, my sme práve preto teraz predložili materiál, alebo presunul pán 

starosta materiál, informačný materiál aj na rokovanie, aby sme čím skôr sa mohli do toho 

pustiť a náš zámer je to už predložiť na novembrovom zasadnutí miestneho zastupiteľstva, 

lebo my to ešte potrebujeme samozrejme ďalšie kroky prerokovať aj s mestom a taktiež je 

potrebné, aby aj mesto malo priestor nachystať materiál a predložiť  na mestské 

zastupiteľstvo, ale ak sa nám to všetko podarí, ak všetko, ako sa tak hovorí, klapne, tak náš 

zámer je aby sme to už všetko toto mali vyriešené ešte v tomto roku a tým pádom potom 

môžeme sa už začať venovať aj ďalším úlohám. Asi to boli tie otázky podstatné. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, ešte pán prednosta by zareagoval 

k pánu Strapákovi. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Ďakujem veľmi pekne za slovo, pán starosta. 

Presne tak v kontexte ako bolo povedané mojimi dvomi predrečníkmi, keďže tento projekt 

je trošíčku komplexnejší a vstupuje doňho viacero premenných a viacero subjektov, už aj 

v kontexte pri debate s NLC boli brané práve do úvahy požiadavky a podnety, ktoré 

zazneli od poslancov aj obyvateľov z Trnávky, to znamená, zabezpečiť tam právo 

prechodu, prejazdu čo možno s uhlom pohľadu na najkvalitnejšie toho prostredia, ktoré 

tam je pri tej pumpe. Či už psí výbeh, odstránenie billboardov, zachovanie parkovacích 

miest, možno nejaká parková úprava. Ak to môžeme nazvať kompenzačným opatrením, 

tak ako malo byť formulované v tom bode C/ štúdia vo vzťahu ku Kultúrnemu domu na 

Bulharskej a plán tvorby veľkého školského campusu, kde mestská časť v spolupráci aj 

s magistrátom aj s Bratislavským samosprávnym krajom ráta, ak nie s najväčším, tak 

jedným z najväčších investičných projektov v rámci Bratislavy z eurofondov tiež práve 

v Trnávke. Takže ako myslím si, že tých programov a projektov súvisiacich s komunitným 
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centrom, s kultúrou, s občianskou vybavenosťou zameraných na základné školstvo, stredné 

školstvo, špeciálne školstvo je naozaj veľa plánovaných práve v lokalite Trnávky. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni, ak sa nikto ďalší 

nehlási do rozpravy končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy. Ďakujem veľmi pekne pánu 

Szabovi a prosím návrhovú komisiu najprv hlasovať o doplňujúcom návrhu pána Strapáka 

a potom o uznesení ako ho má. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

o doplnení uznesenia, ktoré podal pán Strapák a to je bod C/, žiada starostu mestskej časti 

Martina Chrena, aby zabezpečil informatívny materiál, aké vyvolané investície pre 

dodávateľov bude realizovať mestská časť na Trnávke ako protihodnotu za predaný 

pozemok na pozemku, o ktorom sa bavíme, pod bývalým Baumaxom. Termín do 

najbližšieho zastupiteľstva 3.11.2020. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Obyvateľov, okej ďakujem. Nech sa páči dámy a páni 

hlasujte o doplňujúcom návrhu teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol schválený jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 32 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- návrh na doplnenie uznesenia bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, teraz prosím aby ste 

dali hlasovať bodu deväť, materiáli ako celku, bodu A/ beriete na vedomie, bodu B/ žiada 

starostu mestskej časti Martina Chrena pokračovať v ďalších krokoch potrebných na 

získanie a tak ďalej a bodu C/, ktoré sme pred chvíľou čítali od pána Strapáka. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Vážim si to. Konštatujem, že aj toto hlasovanie dopadlo 

jednomyseľne počtom hlasov dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 33 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 258/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 10 

Návrh na schválenie zmien Zakladateľskej listiny spoločnosti Ružinovská rozvojová 

spoločnosť, s. r. o., so sídlom Mierová 21, 827 05 Bratislava, identifikačné číslo 52 954 

790 a schválenie personálnych zmien v jej orgánoch 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, bod číslo desať nášho programu, Návrh na 

schválenie zmien zakladateľskej listiny spoločnosti Ružinovská rozvojová spoločnosť s.r.o. 

Nemáme predložený materiál. Napriek tomu ja som sa rozhodol, že ponechám ju 

v programe z jedného základného dôvodu. Ide o splnenie čestného slova, ktoré som vám 

ako verejný prísľub dal tu na zastupiteľstve a viete, že my sme začiatkom tohto roka 
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schválili založenie Ružinovskej rozvojovej spoločnosti prioritne na ďalšie aktivity rozvoja 

mestskej časti a teda kúpu pozemku, parkoviska na Štrkovci, ktorá medzičasom bola 

schválená a ja som vám sľúbil, že v momente keď dôjde okrem založenia spoločnosti 

k prvým nejakým transakciám a prvému nejakému životu v tejto spoločnosti, tak sa 

vrátime k obsadeniu orgánov. Dnes je tam jediným orgánom pán prednosta, ktorý je 

jediným konateľom tejto spoločnosti a je už aj z toho nervózny tak trošku, že je to všetko 

len na jeho hlave. Aj keď som žiadal predsedov poslaneckých klubov o nominácie, tak 

zatiaľ som nedostal nominácie za všetky poslanecké kluby do orgánov tejto spoločnosti, 

ani nepadla finálna dohoda, že či teda chceme založiť predstavenstvo, respektíve troch 

a viacerých konateľov, alebo chceme len nechať jedného konateľa za miestny úrad 

a obsadiť dozornú radu. Odhad je, že zatiaľ by sa nemali diať nejaké veľké pohyby 

a nejaké veľké činnosti v tejto spoločnosti, ale vzhľadom na to, že kúpa toho pozemku sa 

finalizuje, tak chcem splniť svoje slovo, preto som predložil tento materiál aj keď teda 

zaradil som ho do programu rokovania aj keď je ešte bez materiálu a asi ho dnes schváliť 

nedokážeme, keďže zriadenie nejakých orgánov by si žiadalo aj schválenie zmeny stanov, 

ktorá dnes nie je pripravená priamo, ale chcem upriamiť vašu pozornosť na to, že to slovo 

plníme a že môžeme hneď sa dohodnúť a na novembrovom zastupiteľstve to obsadenie 

orgánov schváliť. Dovtedy teda žiadna obchodná činnosť pánom prednostom, jedine že by 

to robil poza môj chrbát z nejakej nudy, ale teda tam vyvíjaná nebude. A to slovo stále 

platí, ktoré som vám dal. Nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu. Ak sa nikto 

nehlási, končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy a ako predkladateľ sťahujem tento 

materiál z rokovania dnešného zastupiteľstva, keďže nemáme o čom hlasovať. 

Predložíme ho snáď už aj s návrhom uznesenia nabudúce. 

 

 

 

Bod č. 11 

Návrh na vymenovanie riaditeľa príspevkovej organizácie Domova dôchodcov 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo jedenásť, Návrh na vymenovanie riaditeľa 

rozpočtovej organizácie Mestskej časti Bratislava - Ružinov, Domova dôchodcov. Ide 

o Domov dôchodcov na Pažítkovej ulici. V súlade so zákonom prebehlo teda výberové 

konanie, do ktorého sa nám aj na základe inzercie prihlásili traja záujemcovia. Musím 

povedať, že ja osobne som tam síce nebol. Viem, že tam boli aj zástupcovia poslancov. 

Bolo mi referované, že to výberové konanie bolo veľmi zaujímavé, že naozaj sa nám 

prihlásili kvalitní uchádzači. Jeden z uchádzačov robil pohovor prostredníctvom telemostu 

z Veľkej Británie, keďže tam dnes pôsobí a aj druhá v poradí uchádzačka, ktorá skončila, 

sa ukázala ako veľmi kvalitná a podľa mojej informácie už dnes je zamestnaná u nás na 

úrade, našli sme jej inú prácu no a výberové konanie na základe rozhodnutia komisie 

v ňom zvíťazila pani poverená riaditeľka Renáta Knezović, ktorá je teda aj nominovanou 

na tento post a mali by sme ju dnes teda oficiálne schváliť a uviesť do funkcie. Pani 

riaditeľka je tu k dispozícii, ak by ste mali nejaké otázky v rozprave. Viem, že aj sociálna 

komisia s ňou už intenzívne spolupracuje a že tam je veľmi silná komunikácia. Toľko 

úvodné slovo. Nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu. Tak si môžete pani 

riaditeľku aspoň obzrieť teda. Ďakujem veľmi pekne. Viem, že už ste s ňou hovorili 

viackrát aj nám už prezentovala materiál. Ak sa nikto nehlási, končím teda možnosť 

prihlásiť sa do rozpravy. Ďakujeme veľmi pekne, pani riaditeľka, aj za doterajšiu službu, 

ktorú ste odviedli v domove dôchodcov a prosím pani predsedníčku návrhovej komisie, 

aby uviedla hlasovanie k tomuto bodu programu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, prosím dajte hlasovať 

k bodu jedenásť, návrh na vymenovanie riaditeľa rozpočtovej organizácie Mestskej časti 
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Bratislava - Ružinov, domova dôchodcov, že schvaľujeme pani riaditeľku Renátu 

Knezović. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme prijali jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 34 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 259/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Blahoželám pani riaditeľke Renáte Knezović a želám vám 

veľa úspechov v mene celého miestneho zastupiteľstva vo vašej práci, ktorá dnes naozaj 

nie je ľahká a o tom by ste aj vy pani Straková vedľa vedeli určite hovoriť. 

 

 

 

Bod č. 12 

Návrh na uzatvorenie nájomných zmlúv v budovách zverených do správy Knižnice Ružinov, 

p.o. na ulici: Na úvrati 52, súpisné číslo 3518, v Bratislave Zimná 1, súpisné číslo 

3269, v Bratislave ako prípad hodný osobitného zreteľa 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo dvanásť nášho rokovania, návrh na uzatvorenie 

nájomnej zmluvy budovách zverených do správy Knižnice Ružinov na ulici Na úvrati 52 

a Zimná 1. Ak môžem, skúsim veľmi jednoducho uviesť. Na úvode bola dobrá myšlienka. 

My máme päť klubov dôchodcov, ktoré fungujú v Ružinove a boli zaradené pod 

Domovom RDS na Sklenárovej. Rozhodli sme sa, keďže to bolo trošku také netradičné 

riešenie, robilo to vrásky aj pani riaditeľke. My od minulého roka prispievame tisíc eur 

ročne na činnosť každého jedného z nich a keď sa to vyúčtovávalo cez bločky, cez RDS 

nedávalo to zmysel. Čiže v rámci takého robenia poriadku sme sa rozhodli tieto kluby 

dôchodcov presunúť priamo pod miestny úrad tak, ako by mali byť. Lebo nedáva zmysel, 

aby pod RDS-kou bol Klub dôchodcov Na úvrati a podobne. Táto zmena si vyžaduje 

oficiálne teda ich preregistrovanie, kde musia mať aj sídlo a v tom sídle musia mať 

uzavretú nájomnú zmluvu, keďže dva z tých klubov dôchodcov patria pod Knižnicu 

Ružinov v budove Na úvrati 52 a v budove Zimná 1 potrebujeme ako prípad hodný 

osobitého zreteľa schváliť teda nájomné zmluvy pre tieto kluby dôchodcov, aby tam teda 

mohli fungovať. Ďakujem veľmi pekne. Ak som povedal niečo zle, pani riaditeľka 

knižnice ma opraví. Super. Tak nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu. Akurát sa 

opravím, ja to volám stále kluby dôchodcov tak ako volám, že ľudová škola umenia, ale 

v skutočnosti je to denné centrum. Ak sa nikto nehlási do rozpravy, ďakujem vám veľmi 

pekne. A prosím návrhovú komisiu o uvedenie hlasovania. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu číslo dvanásť, Návrh na uzatvorenie nájomných zmlúv v budovách zverených do 

správy Knižnice Ružinov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom hlasov 

dvadsaťdva poslancov z dvadsaťtri prítomných, jedna pani poslankyňa nehlasovala. 
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hlasovanie č. 35 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

- uznesenie č. 260/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 13 

Aktualizácia Zriaďovateľskej listiny Knižnice Ružinov, príspevkovej organizácie 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo trinásť programu je Aktualizácia 

zriaďovateľskej listiny Knižnice Ružinov príspevková organizácia a toto si už netrúfnem 

uviesť sám, takže poprosím pani riaditeľku o stručné úvodné slovo. 

 

Mgr. Eva Pindjáková, riaditeľka Knižnice Ružinov: Ďakujem. Takže predkladáme aktualizáciu 

zriaďovateľskej listiny Knižnice Ružinov ako príspevkovej organizácie. V podstate ide 

o materiál, ktorý zlučuje dve listiny do jednej. Je to v zmysle zákona a ide v podstate o to, 

že v tej zriaďovacej listine sa upravujú aj rôzne činnosti, ktorými Knižnica Ružinov chce 

do budúcnosti aj využívať v podstate. Neviem čo k tomu viac ešte dodať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. A otváram rozpravu k tomuto 

bodu. Ak sa nikto nehlási do rozpravy, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy. 

Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľka. Akčná nová riaditeľka začala teda robiť zmeny 

a upratovať a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte hlasovať k bodu 

trinásť k schváleniu Aktualizácie zriaďovateľskej listiny Knižnice Ružinov, príspevkovej 

organizácie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Nech sa páči dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom hlasov dvadsaťjedna za 

z dvadsaťdva prítomných. Jeden pán poslanec nehlasoval. 

hlasovanie č. 36 

za: 21   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

- uznesenie č. 261/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán Čechvala fungovalo vám zariadenie? Ste vykázaný, 

že nehlasoval. Chcete opakovať či je to jedno? Je to jedno, dobre. Ďakujem veľmi pekne. 

A overte si prosím či vám teda funguje hlasovacie zariadenie. 

 

 

 

Bod č. 14 

Návrh na poskytnutie zľavy z nájomného a upustenie od vymáhania sankcií za omeškanie za 

účelom zmiernenia ekonomických dopadov COVID-19 na nájomcov v bytoch a v 

nebytových priestoroch vo vlastníctve a v správe mestskej časti 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo štrnásť, Návrh na poskytnutie zľavy 

z nájomného a upustenia od vymáhania sankcie za omeškanie za účelom zmierenia 

ekonomických dopadov COVID-19 na nájomcoch v bytoch a nebytových priestoroch vo 

vlastníctve a správe mestskej časti. Poprosím pani Becko, aby uviedla tento materiál ako 

vedúca majetkového oddelenia. 
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Ing. Andrea Becko, vedúca majetkového odboru MČ Ružinov: Dobrý večer. Takže predmetný 

materiál hovorí o tom, že legislatívnymi zmenami, ktorými bola prijatá novela zákona 

deväťdesiatdva z roku 2020, ktorou sa mení a dopĺňa zákon číslo šesťdesiatdva roku 2020 

o niektorých mimoriadnych opatreniach v súvislosti so šírením COVID-u vôbec neriešila 

otázku sankcií za omeškanie a poplatkov z omeškania, úrokov z omeškania a zmluvné 

pokuty pri nájmoch ako takých. Dovolím si upozorniť, že výšky týchto pokút, sankcií 

a úrokov sa majú týkať len obdobia od prvého tretí do tridsiateho šiesty 2020. Za to 

obdobie v podstate nemáme žiadnym spôsobom upravené ako sa má mestská časť 

vysporiadať s pokutami, ktoré by mohli a aj vznikli. Tieto pokuty a poplatky z omeškaní sú 

vo veľmi nízkych objemoch, ale musí o nich rozhodnúť miestne zastupiteľstvo. Čiže jedna 

časť návrhu uznesenia je tým, že teda schválite odpustenie týchto pokút a vymáhania 

sankcií za omeškanie. Ďalšia časť materiálu hovorí o tom, že zoberiete na vedomie 

ukončenie nájmu dohodou tridsiateho prvého ôsmy medzi mestskou časťou a spoločnosťou 

HSL, ktorá mala prenajatý nebytový priestor na Banšelovej. Bol to nebytový priestor, 

ktorý spoločnosť HSL využívala na prevádzku plávania pre detičky. Nájomca požiadal 

o predčasné ukončenie vzhľadom k tomu, že v nadväznosti na situáciu súvisiacu s COVID-

om nebol schopný ďalej prevádzkovať danú činnosť. Daný priestor nám odovzdal. Porada 

vedenia, miestna rada a príslušné komisie súhlasili s týmto návrhom. V ďalšom bode 

máme pripravené návrh podmienok na vyhlásenie verejnej obchodnej súťaže pre prenájom 

daného priestoru. A následne posledné uznesenie a posledná časť materiálu sa týka 

poskytnutie zľavy upustenia päťdesiat percent nájomcovi, práve spoločnosti HSL v danom 

nebytovom priestore, ktorú mu zákon umožňuje a vedenie mestskej časti sa s týmto 

stotožnilo, keďže toto tiež podlieha schváleniu miestneho zastupiteľstva tak si vám 

dovoľujem predložiť na schválenie návrhu poskytnutia a upustenia päťdesiatpercentnej 

zľavy nájomcovi. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni otváram rozpravu 

k tomuto bodu. 

 

Ing. Andrea Becko, vedúca majetkového odboru MČ Ružinov: Ešte malú informáciu ak môžem 

doplniť. Výška nájmu bola stanovená na osemstopäťdesiattri celé deväťdesiatpäť eur 

mesačne. Takže bavíme sa o takejto sume, kde polovicu poskytne štát. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší do rozpravy 

nehlási, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy. Poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu štrnásť v zmysle predloženého návrhu tak, ako bol predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme jednomyseľne schválili počtom hlasov 

dvadsaťdva za z dvadsaťdva prítomných. 

hlasovanie č. 37 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 262/XV/2020 
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Bod č. 15 

Návrh na nájom nebytového priestoru vo výmere 197 m2 v objekte Banšelova č. 4 v 

Bratislave, súpisné číslo 3988, k.ú. Trnávka, formou obchodnej verejnej súťaže a 

schválenie podmienok obchodnej verejnej súťaže 

 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo pätnásť je Návrh na nájom nebytového 

priestoru v objekte Banšelova 4 na Trnávke formou verejnej obchodnej súťaže. Ak môžem, 

toto zvládnem uviesť sám. Veľa sme o tom diskutovali prosím pekne na Banšelovej 

v objekte bol vybudovaný priestor na plávanie batoliat, kde teda mamičky so svojimi 

deťmi mali možnosť chodiť na plávanie. Prevádzkovateľ tohto priestoru, ktorý ho mal 

v prenájme, mu mala zmluva končiť v októbri tohto roka, ale vzhľadom kvôli korone 

v zásade skrachoval už v marci. My sme vlastne schválili odpustenie vyrovnania nájmu 

v tomto predchádzajúcom bode, pretože on nás sám požiadal, že on by rád odišiel pred 

koncom tej nájomnej zmluvy, čo má pre nás tú výhodu, že môžeme nájsť iného nájomcu 

na tento priestor a nebude zavretý a nebude obyvateľom Ružinova a Trnávky chýbať táto 

služba poskytovaná v tomto priestore. Aby sme mohli toho nového nájomcu, aby to tam 

nechátralo nájsť čo najskôr, tak sme sa tak poponáhľali a pripravili sme tu návrh na 

vyhlásenie verejnej obchodnej súťaže. To znamená, priestor pre plávanie mamičiek so 

svojimi najmenšími deťmi od troch mesiacov, vyhlásime obchodnú verejnú súťaž a bol by 

som veľmi rád, aby sme do novembra ak sa podarí, už ju mali vyhlásenú a už v novembri 

vedeli schváliť uzavretie nájomnej zmluvy s novým nájomcom. Chcem sa veľmi 

poďakovať pani Becko, pretože pri takýchto veciach, kde proste nechceme kvôli tomu, že 

zastupiteľstvá nie sú každý deň strácať čas, tak niekedy takéto materiály musia vyrobiť 

doslova z večera do rána a aj ma vedia tie baby z majetkového ofrflať, ale doteraz to 

vždycky spravili a za to im patrí veľká vďaka, pretože naozaj fungujú veľmi expresne 

v tomto a je úplne zbytočné aby o dva mesiace dlhšie bol takýto priestor nevyužitý 

a nefunkčný a nemali obyvatelia možnosť ho využívať, keď sa vieme poponáhľať a vieme 

to teda urobiť. Čiže ďakujem, vážim si a otváram rozpravu k tomuto bodu. A ešte máme na 

základe dohody predsedov poslaneckých klubov návrh aj komisie, ktorá by stanovila 

podmienky a vyhodnotila tú obchodnú verejnú súťaž a do tej komisie sú nominovaní, pani 

poslankyňa Biharyová, pán poslanec Strapák, pán poslanec Ferák, pán vicestarosta Gašaj 

a pán vicestarosta Patoprstý za úrad, aby tam bol nepárny počet členov a aby úrad mal tiež 

v tej komisii svojho zástupcu. Čiže táto komisia by mala navrhnúť podmienky asap, 

vyhlásiť verejnú obchodnú súťaž tak, áno, tak podmienky sú dokonca dané v materiáli, 

ktorý schvaľujeme. Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja som sa prihlásil, lebo som chcel 

pripomenúť práve tú komisiu, že teda máme nominácie a za nás je to poslanec práve z tej 

Trnávky, ktorý tam bude a poslanec potápač, ktorý teda má bližšie k deťom, ktoré sa 

potápajú v nízkom veku ako môj syn pred dvadsiatimi rokmi práve v tomto objekte. Len 

chcem povedať, že možno by bolo dobré pripraviť sa aj pre variant, že ten prevádzkovateľ 

sa nenájde, keďže ten, ktorý to dlhé roky to prevádzkoval, tak v zásade od toho odišiel asi 

z nejakých možno ekonomických dôvodov. Čiže jasné, podporme to má to zmysel, ale ak 

náhodou to nevyjde, tak uvažujme čo s tým, keď to neprejde a už teraz nad tým 

rozmýšľajme. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Peťo super vďaka, to je dobrý point, treba 

na to naozaj myslieť, že čo keby to nevyšlo, lebo ja som to aj zisťoval nejakým spôsobom, 

že prečo tá firma skončila. Naozaj prišla korona a oni to museli nejaký čas zavrieť a keďže 
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nemali dosť financií na to, aby prežili toto obdobie, tak bohužiaľ skrachovali. Pre mňa je to 

taká celkom srdcovka tento areál. Ja sa musím poďakovať aj pani Becko, že to takto rýchlo 

vedela sprocesovať. Moje deti tam aj chodili, čiže viem presne, o ktorý areál sa jedná 

a naozaj tento areál treba nám na Trnávke. Takže ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda poslaneckého klubu 

Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Výnimočne si dovolím zareagovať. My 

sme si na margo vyhlásenej obchodnej súťaže a mnohým iným invektívam zo strany 

niektorých poslancov, v tomto prípade tento areál má tradíciu a za každých okolností treba 

zachovať jeho funkčnosť. Taktiež si dovolím poďakovať za operatívnu prípravu, nakoľko 

na miestnej rade sme práve preberali technické dôvody, pre ktoré musí byť obsadený čím 

skôr tento areál a zo strany môjho uhla pohľadu a bez ohľadu na výšky nájmu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, v materiáli sú teda doplnené aj tie nominácie, na ktorých sme sa dohodli na 

úrovni predsedov poslaneckých klubov, tak končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy. 

Ďakujem pani Becko a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu pätnásť k návrhu, ktorý bol predložený tak, ako bol predložený. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne, takže päť nominácií plus 

uznesenie, nech sa páči dámy a páni, hlasujte teraz prosím. 

 

Hlasovanie: Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že návrh sme schválili jednomyseľne počtom 

hlasov dvadsaťtri za z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 38 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 263/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pred pani Becko, pani Malinovou a ďalšími kolegyňami 

teda stojí teraz ťažká úloha zmanažovať do štyroch týždňov obchodnú verejnú súťaž, aby 

sme vedeli nájsť do najbližšieho zastupiteľstva prevádzkovateľa. Aj vás priamo poprosím 

ak sa náhodou stane, že tá súťaž bude vyhodnotená, že deň predtým zastupiteľstvo tretieho 

novembra vopred sa ospravedlňujeme, že vám potom prinesieme materiál až na stoly, ale 

budeme sa snažiť to časovo zvládnuť. 

 

 

 

 

Bod č. 16 

Návrh na prevod spoluvlastníckeho podielu na zastavanom pozemku prislúchajúceho k bytu 

č. 11 na 2.p. bytového domu Martinčekova 22, 24 v Bratislave, súpisné číslo 785, vo 

vchode Martinčekova 24, pre vlastníka predmetného bytu 

 

Bod č. 17 

Návrh na prevod spoluvlastníckeho podielu na zastavanom pozemku prislúchajúceho k bytu 

č. 26 na 5.p. bytového domu Martinčekova 22, 24 v Bratislave, súpisné číslo 785, vo 

vchode Martinčekova 24, pre vlastníka predmetného bytu 
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Bod č. 18 

Návrh na prevod spoluvlastníckeho podielu na zastavanom pozemku prislúchajúceho k bytu 

č. 11 na 4.p. bytového domu Zvolenská 2, Liptovská 42, 44, Prievozská 19, 21 v 

Bratislave, vo vchode Zvolenská 2, súpisné číslo 1175, pre vlastníka predmetného 

bytu 

 

 

Bod č. 19 

Návrh na prevod vlastníckeho práva nehnuteľnosti – pozemku registra „C“ kat. úz. Trnávka 

parc. č. 14814/888 záhrada o výmere 6 m2, do vlastníctva Vladimír Šteffek a Viera 

Šteffeková, trvale pobytom Bulharská 58, 821 04 Bratislava podľa § 9a ods. 8 písm. e) 

zákona SNR č. 138/1991 ZB. o majetku obcí v znení neskorších predpisov z dôvodu 

osobitného zreteľa (ďalej ako „Návrh“) 

 

Bod č. 20 

Návrh na prevod vlastníckeho práva nehnuteľnosti – pozemku registra „C“ kat. úz. Trnávka 

parc. č. 14814/546, zastavaná plocha a nádvorie o výmere 26 m2, č. 14814/889, 

zastavaná plocha a nádvorie o výmere 58m2, parc. č. 14814/204, záhrada o výmere 

180 m2, do vlastníctva Ing. Peter Holko a Ing. Beata Holková, trvale pobytom 

Holíčska 46, 851 01 Bratislava podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR č. 138/1991 ZB. 

o majetku obcí v znení neskorších predpisov z dôvodu osobitného zreteľa (ďalej ako 

„Návrh“) 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo šestnásť je Návrh na prevod spoluvlastníckeho 

podielu na zastavanom pozemku prislúchajúcemu k bytu číslo 11 na druhom poschodí 

bytového domu Martinčekova 22-24 prevod vlastníka predmetného bytu. Stručné úvodné 

slovo pani Becko. 

 

Ing. Andrea Becko, vedúca majetkového odboru MČ Ružinov: Ja si dovolím upozorniť pri 

tomto bode a ďalších dvoch nasledujúcich, že sú to skoro identické prevody. Predmetom 

prevodu sú zastavané pozemky. Je to spoluvlastnícky podiel o príslušnej veľkosti, ktorá je 

identifikovaná presne v materiáli. Sú to pozemky pod bytovým domom Martinčekova 22, 

24 kde vlastníčka patrí do kategórie tretích vlastníkov a súhlas primátora máme za sumu na 

prevod na stoštyridsaťtri eur štyridsať za meter štvorcový. Suma celkového prevodu by 

mala byť za kúpnu cenu štyristoštyridsaťsedem celé dvadsaťsedem eur. Pán primátor vo 

svojom, predchádzajúci súhlas platí do 30.4.2021. Tu si dovolím upozorniť, že v danom 

bytovom dome sú všetky byty predané do osobného súkromného vlastníctva a v danom 

bytovom dome máme ešte podiely na zastavaných pozemkoch prislúchajúcich ešte 

k piatim bytom. Obdobný prevod sme robili 23.6.2020 pre vlastníkov pána Klátika 

s manželkou. Čiže toto je obdobný prípad a aj v ďalšom bode je to v danom bytovom dome 

na inom podlaží. Čiže si vám dovoľujem predložiť schválenie predaja spoluvlastníckeho 

podielu za kúpnu cenu štyristoštyridsaťsedem celé dvadsaťsedem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni chcem sa spýtať, či 

by bol všeobecný súhlas, aby sme šestnásť, sedemnásť, osemnásť, to sú všetko predaje 

pozemkov majiteľom bytov identické, cena podľa vyhlášky urobili, že zlúčená rozprava 

teraz ku všetkým trom bodom tak, ako to uviedla aj pani Becko a potom urobili tri 

samostatné hlasovania. Súhlasíte? Je všeobecný súhlas? Devätnásť a dvadsať sú iný prípad. 

 

Ing. Andrea Becko, vedúca majetkového odboru MČ Ružinov: Devätnásť, dvadsať sú iný 

prípad. Šestnásť, sedemnásť, osemnásť identický. V osemnástke sú aj priľahlé pozemky. 

Čiže nielen pozemky pod bytovým domom, ale aj priľahlé pozemky. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ak súhlasíte aj devätnásť, dvadsať môže to pani Becko 

vysvetliť a môžeme mať zlúčenú rozpravu k piatim bodom. Je všeobecný súhlas? Čiže je. 

Čiže pani Becko uveďte prosím teraz veľmi stručne až do bodu dvadsať. 

 

Ing. Andrea Becko, vedúca majetkového odboru MČ Ružinov: Dobre. Takže body devätnásť, 

dvadsať. Sú to priľahlé pozemky k pozemkom žiadateľov, ktorí sú vlastníkmi rodinných 

domov v katastrálnom území Trnávka na ulici Bulharská. V jednom bode sa jedná o šesť 

metrov štvorcových plochy za sumu stosedemdesiatpäť celé šesťdesiatsedem eur za metra 

štvorcového. Na tento prevod máme súhlas primátora, kde však pán primátor z dôvodu 

výšky kúpnej ceny a s ohľadom na súčasné trhové ceny odporúča mestskej časti 

prehodnotiť výšku ceny, tu si dovolím upozorniť a pri bode dvadsať, je to takisto zastavaná 

plocha, nádvorie o výmere dvadsaťšesť päťdesiatosem a záhrada o výmere stoosemdesiat 

metrov štvorcových. Je to susediaci pozemok s pozemkom toho predošlého žiadateľa 

a taktiež obdobný prípad z dôvodu hodného osobitného zreteľa, prevod do súkromného 

vlastníctva manželov bezpodielového. Tu taktiež pán primátor upozorňuje, že z dôvodu 

výšky kúpnej ceny upozorňuje a prosí o prehodnotenie výšky ceny, ktorá bola daná jeho 

súhlasom. Všetky materiáli boli prerokované na miestnej rade v príslušných komisiách. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a otváram možnosť prihlásiť sa 

teda v tejto zlúčenej rozprave k bodom šestnásť, sedemnásť, osemnásť, devätnásť, dvadsať 

ku ktorémukoľvek z nich prihláste sa teraz. Nech sa páči pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ku posledným dvom predaja tých 

pozemkov na Trnávke, tak dovolím si tlmočiť stanovisko komisie dopravy, ktorá svojimi 

uzneseniami aj pre jeden aj pre druhý prípad odporučila navýšenie ceny na 

dvestosedemnásť eur za meter štvorcový, čo teda korešponduje s predajmi, ktoré sme 

realizovali na predletných zastupiteľstvách práve v Trnávke a navyše to teda aj 

korešponduje s odporúčaním magistrátu a primátora a je to porovnateľná kvalita 

pozemkov, je to kúštik odtiaľ, kde sme predávali. Takže má to logiku a radi by sme teda 

navrhli zmenu tejto kúpnej ceny ideálne ak si osvojíte autoremedúrou, pán starosta. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čiže navrhuje sa zvýšenie ceny na dvestosedemnásť eur 

za meter štvorcový, aby sme nemuseli robiť nejaké pozmeňujúce a podobne. Osvojujem si 

tento návrh komisie autoremedúrou a prosím upravte ho v materiáli. V obidvoch 

prípadoch teda treba upraviť cenu za meter štvorcový na dvestosedemnásť eur za meter 

štvorcový a adekvátne prerátať teda celkovú cenu. Kolegyne z majetkového odboru vám to 

pomôžu potom sfinalizovať a o takom materiáli budeme hlasovať ako o celku. Týka sa to 

bodu devätnásť a bodu dvadsať, identická cena dvestosedemnásť eur za meter a aby to bolo 

na zázname, preto to tak opakujem. Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási, pani 

Becko, ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo a poprosím návrhovú komisiu, aby uviedla 

hlasovanie k jednotlivým bodom od šestnásť do dvadsať. Návrhová komisia? Aha pardon, 

to som si nevšimol. Pán predseda Méheš, nech sa vám páči a ospravedlňujem sa. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja som sa chcel iba pani Becko spýtať, 

prosím vás rok narodenia tých kupujúcich v prípadoch devätnásť, dvadsať je aký? 

 

Ing. Andrea Becko, vedúca majetkového odboru MČ Ružinov: Ešte raz vás poprosím. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Že rok narodenia, nie sú nejaké sociálne slabšie, alebo 

znevýhodnené rodiny. 

 

Ing. Andrea Becko, vedúca majetkového odboru MČ Ružinov: Nie sú. Toto všetko je s nimi 
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odkomunikované v komisiách, keď sme dostali to echo bolo s nimi komunikované. Až keď 

bude podpísaná zmluva, tak vtedy vieme povedať či áno, alebo nie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Tak ešte raz sa ospravedlňujem 

a návrhová komisia od šestnásť do dvadsať, nech sa páči. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

o predložených návrhoch šestnásť až dvadsať tak ako boli navrhnuté. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím teda 

najprv o uznesení k bodu číslo šestnásť ako bolo navrhnuté teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme prijali jednomyseľne počtom hlasov dvadsaťtri 

za. 

hlasovanie č. 39 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

- uznesenie č. 264/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Teraz prosím hlasujte za návrh číslo sedemnásť tak ako 

bolo navrhnuté uznesenie v predloženom materiáli. Nech sa páči. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem návrh prijatý jednomyseľne počtom hlasov dvadsaťštyri za. 

hlasovanie č. 40 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 265/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Teraz prosím hlasujte o uznesení k bodu číslo osemnásť, 

ako bolo predložené. Nech sa páči. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Jednomyseľne za dvadsaťštyri. 

hlasovanie č. 41 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 266/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Teraz prosím hlasujte o uznesení k bodu číslo devätnásť 

v zmysle návrhu pána Hercega osvojeného autoremedúrou so zvýšenou cenou na 

dvestosedemnásť eur na meter štvorcový. Je to hlasovanie osobitný zreteľ, čiže tri pätiny 

všetkých poslancov na schválenie. Nech sa páči. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh s osobitným zreteľom bol schválený počtom hlasov 

dvadsaťtri za, jeden sa zdržal. 

hlasovanie č. 42 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 267/XV/2020 

 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A nakoniec prosím hlasujte o návrhu dvadsať ako bol 

predložený s osvojeným pozmeňujúcim návrhom pána predsedu Hercega zvýšenia kúpnej 

ceny na dvestosedemnásť eur na meter štvorcový, nech sa páči. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol schválený osobitným zreteľom dvadsaťdva 

hlasov za, jeden sa zdržal a pani Bacigalovú vykázalo ako neprítomnú. Tak prosím a je to 
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schválené, takže okej. 

hlasovanie č. 43 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 1 

- uznesenie č. 268/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dáme si na budúce pozor. Ďakujem veľmi pekne. 

 

 

 

Bod č. 21 

Informácia o prevode vlastníckeho práva nehnuteľnosti stavby: ZD - Radničné námestie 7, 

Bratislava so súp. č. 2496 na parc. č. 10/2 a 11/1 a pozemkov registra „C“ KN parc. č. 

10/1, 10/2, 11/1, 11/2 a 12, kat. úz. Ružinov, evidovaných na LV č. 5463 vo vlastníctve 

PRO BIOS spol. s r.o. neštátnej polikliniky so sídlom Ružová dolina 21, 821 09 

Bratislava, IČO: 31 392 946, do vlastníctva mestskej časti Bratislava-Ružinov, pre 

potreby mestskej časti Ružinov a predložení zmluvy o prevode vlastníctva 

nehnuteľností ich vlastníkom - predávajúcim, spoločnosťou PRO BIOS, spol. s r.o. 

neštátnou poliklinikou 

 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo dvadsaťjeden rokovania bol zaradený spomedzi 

informatívnych materiálov, Informácia o prevode vlastníckeho práva nehnuteľnosti stavby 

Radničné námestie 7. Ide o Starú radnicu v Prievoze. Ja som požiadal kolegyne, aby tento 

materiál predložili do zastupiteľstva ako informatívny z toho dôvodu, že máme na podpis 

pripravenú kúpnu zmluvu. Kúpu starej radnice v Prievoze v súlade s rozhodnutím 

miestneho zastupiteľstva. Keďže tam medzičasom ešte vyskočil nejaký ďalší súdny spor 

a aj ten bol právoplatne ukončený, nevidíme prekážku v tom, aby sme takúto kúpu 

uskutočnili, ale vzhľadom na to, že bola tam táto okolnosť ešte ďalší súdny spor ukončený, 

o ktorej sme predtým neinformovali a vzhľadom na to, že štyristotisíc eur nie je málo 

peňazí, tak predtým než podpíšeme takúto kúpno-predajnú zmluvu by som chcel, aby 

zastupiteľstvo aspoň informatívnym spôsobom to dostalo na vedomie, aby ste vedeli teda, 

že plníme to uznesenie a tým, že teda ako poslanci ste navrhli preloženie toto na riadny 

bod, tak je to aj riadny bod, rokujeme o tom a otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa 

páči. Nech sa páči pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja som si to dovolila navrhnúť, 

pretože to je podľa mňa taký historický moment nielen tohto zastupiteľstva, ale aj pre to 

minulé, ktoré schválilo vlastne tú kúpu ako prvé a ja by som týmto chcela poďakovať tým 

členom zastupiteľstva, ktorí sa o to pričinili, najmä pani poslankyni Barancovej, ktorá je 

teda stále za Prievoz poslankyňou. Myslím si, že to rozhodnutie v roku 2018 bolo teraz už 

len akoby doklepnuté, ale ten výsledok má predchádzajúce zastupiteľstvo a ja chcem 

povedať jednu vec, že ono je fajn, že sa to kúpi, ale reálne vlastne ľudia neuvidia zmenu. 

Stále tá radnica bude obstriekaná tými grafitmi, bude tam neporiadok, špina a ja by som 

bola veľmi rada keby to tak neostalo, keby sa naozaj do konca volebného obdobia 

minimálne nejakým spôsobom našla konsenzuálna zhoda ako ďalej s týmto objektom a aby 

tí občania pocítili, na čo sa konkrétne minuli ich peniaze, pretože teraz je zmena majiteľa, 

ale to nevidia reálne, keď okolo chodia okolo tej radnice a preto som si dovolila predložiť 

uznesenie. Miestne zastupiteľstvo Bratislava - Ružinov žiada pána starostu Ing. Martina 

Chrena pripraviť a predložiť miestnemu zastupiteľstvu projektovú a časovú štúdiu 

rekonštrukcie, spôsob financovania objektu prievozskej radnice. Čiže ide o nejaký taký 

nástrel,  plán štúdia ako ďalej s touto radnicou a termín som tam dala do konca roka, čo by 

malo byť splniteľné. Takže pevne verím, že budeme môcť vlastne aj takýmto spôsobom 
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ďalej v čase sa zaujímať o túto radnicu a dneska to nekončí, ale naopak iba začína. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pán 

predseda poslaneckého klubu Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, pán starosta. Neviem, kam smeruje tento 

návrh uznesenia, že či kolegyňa prehliadla foyer miestneho úradu, kde sú vyvesené 

architektonické štúdie, ktoré zabezpečoval pán magister Vicáň s technologickou fakultou. 

Venuje sa tejto otázke už druhý rok a je to také, že celkom príjemné, že záujem poslanca 

z Prievozu smeruje k výsledku práce poslanca Vicáňa. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja som 

chcel tiež upriamiť pozornosť kolegov na naše foyer, kde sú krásne návrhy a informovať 

o tom, že dobre viete, že v tejto veci sa už koná. Pán prednosta aj o tom informoval a toto 

je presne taký podobný spôsob ako bol na miestnej rade, že poďme schváliť uznesenie, aby 

sme schválili. Čiže úplne stačí sa informovať emailom a všetky podstatné informácie 

dostanete. Čiže toto podľa mňa je mrhanie naším časom a aj mrhanie lesmi, keď sa to bude 

zbytočne formulovať na uznesení. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: No a asi najprv pán poslanec Herceg a pani Ďurajková 

potom ako predrečníčka môže reagovať na všetky faktické poznámky, lebo inak by to 

nešlo. Čiže najprv zapnite faktickou pána Hercega a potom pani Ďurajkovú. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja chcem len povedať a moja skúsenosť dlhoročná je 

nielen teda z verejnej správy, že kým nie je niečo v rozpočte, tak to nie je. To, že máme 

pekné obrázky ešte neznamená, že to sa bude realizovať a kedy sa to bude realizovať. Čiže 

toľko k tej vecnej stránke. A to, že záujem o tú radnicu máme všetci, neznamená, že sa to 

nejako spraví a to uznesenie určite má nejaký zmysel aj keď len deklaratívny a ja ďakujem 

Monike, že túto tému aktívne ťahá. Dostali sme to aj do rozpočtu v januári, teda začiatkom 

februára, keď sme schvaľovali a poprosím o podporu tohto uznesenia. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ešte s faktickou na faktické ako 

rečníčka pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Toto uznesenie, ak ste teda správne 

počúvali, hovorí o tom, že nielen teda tú štúdiu čo tam má byť, ale konkrétne spôsob 

a časovú štúdiu realizácie a spôsob financovania. Čiže ako pán poslanec Herceg povedal, 

že je fajn mať nejaké obrázky, ale druhá vec je, že čo ďalej? Čiže toto uznesenie je také 

komplexnejšie určite nechceme teraz zostať len pri tých obrázkoch, máme obrázky aj iné aj 

k Miletičke a dali sme tam tiež uznesenie, aby sme teda realizovali tie konkrétne kroky. 

Takže toto je niečo podobné ako tá Miletička, ktorá teda bola schválená. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Zajtra máme stretnutie s MIB-om k Miletičke. 

Nech sa páči, pani Barancová. 

 

PaedDr. Mária Barancová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som možno iba pár 

slov vzhľadom k tomu, že to bola moja priorita a samozrejme tá priorita bude trvať aj 

naďalej. Určite po tom dlhodobom chátraní a dlhodobom úsilí som mimoriadne nadšená, 

že takéto niečo sa už konečne udialo a určite roky Prievozčania, Ružinovčania čakali na 
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prinavrátenie kúska teda tejto histórie a treba samozrejme poďakovať aj bývalým 

poslancom, pretože to bola veľmi neľahká cesta, ktorou sme kráčali a samozrejme patrí 

teda aj vám ostatným, že teda tú tému si ťaháme ďalej. Som samozrejme potešená aj tým, 

že ja som ako členka Tímu Ružinov našla toto pochopenie u vedenia mestskej časti 

a veľmi pekne im ďakujem, že sme to dotiahli a dúfam, že to ešte dotiahneme aj ďalej 

a som presvedčená, že tá rekonštrukcia nebude teda finančne jednoduchá a si myslím, že 

bude veľmi náročná, ale samozrejme, že ten výsledok bude potom slúžiť všetkým 

Ružinovčanom. Možno ešte k pánu poslancovi Hercegovi a mne to nedá. Chcem povedať 

toľko, že ako som ho počúvala, tak hovoril, že pani Ďurajková ťahá tú tému. Ja by som mu 

chcela iba povedať, ťaháme tú tému. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pani poslankyni a pán predseda 

poslaneckého klubu Méheš nasleduje v rozprave. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Takisto mi nedá nezareagovať na vyjadrenie kolegu Hercega, 

lebo tej téme sa intenzívne druhý rok venuje Michal Vicáň. Výsledkom čoho sú 

architektonické štúdie, nehovoriac o tom, že dennodenne v priebehu posledného roku a pol 

minimálne tri, štyri hodiny strávil so šiestimi, alebo ôsmimi najlepšími študentmi 

architektúry na výsledkoch práce, ktoré sú prezentované. Čiže o ťahaní keď hovoríme, tak 

hovorme kolektívne. Nevyskakujme tu na Facebookoch ešte pomaly s platenou reklamou, 

so senzáciou, že čo som urobil pre svoj volebný obvod, keď to nie je pravda. Čiže ako mrzí 

ma, že sa tu zase niekto chváli cudzím perím. Je to raz a navždy kolektívny výsledok, ktorý 

reprezentoval doposiaľ pán Vicáň. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: S faktickou poznámkou reaguje pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Pán doktor, naozaj by sme si mohli takéto 

útoky akože odpustiť. Toto sem nepatrí dobre? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: S faktickou na faktickú rečník pán predseda JUDr. 

Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem. Viete troška terminologicky je rozdiel v útoku 

a v reakcii. Iba toľko. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: No už sa mi začalo driemať, už sa mi nedrieme. Nech sa 

páči pán poslanec Vicáň. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, pán starosta. Určite nie je mojím cieľom 

teraz dúchať nejaké ohne, ale v každom prípade ja som veľmi rád, že máme témy, ktoré sú 

naozaj pre nás všetkých veľmi, by som povedal lukratívne, zaujímavé aj veľmi dôležité. 

Prievoz si jednoznačne zaslúži obnovu tohto územia. Tak ako pracujeme niekoľko rokov 

na tom, aby sa zbrojnica dostala do stavu tak ako sa dostať má, je tam ďalší objekt, ktorý si 

zaslúži našu ozaj veľmi, veľmi silnú pozornosť. Nehovoriac o tom, že nemalo by to byť len 

o objekte ako takom, ale vôbec aj o námestíčku, ktorý je pred ním, o priľahlom parku. Čiže 

vôbec vrátenie nejakého života do tejto časti Prievozu a odovzdanie tejto národnej 

kultúrnej pamiatky späť obyvateľom Prievozu a vôbec Ružinovčanom. A len toľko by som 

dopovedal, že to na čom sme pracovali sedem tímov, ktoré boli zložené na Fakulte 

architektúry, ústav interiéru a dizajnu vyše roka sme presne skúmali, aké možnosti nám 

tento objekt poskytuje. Čiže ten výsledok týchto štúdií, ktoré sú prezentované vo foyer 

miestneho úradu, bolo určité potvrdenie rozhodnutia tohto zastupiteľstva, že ideme túto 

investíciu zrealizovať. My sme presne zistili to, že aké kapacity nám dokáže tento objekt 
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poskytnúť, aké funkcie nám dokáže tento objekt poskytnúť po rekonštrukcii, čo všetko 

môže tento objekt poskytovať obyvateľom Ružinova, takže to si myslím, že je veľmi 

dôležitá informácia pre všetkých a teraz sa môže pustiť mestská časť, ja budem veľmi rád 

keď to bude takto celoplošne s podporou všetkých poslancov, do investičnej akcie, kde 

môže prebehnúť regulárna veľká urbanistická súťaž, alebo nejaká verejná obchodná súťaž 

a ísť do verejného obstarávania pripraviť všetky podklady pre jeho rekonštrukciu. Ako aj 

dnes pán starosta už niekoľkokrát povedal, nie je možné spúšťať verejné obstarávanie bez 

toho aby sme mali kryté financie investičné v rozpočte. Takže budem veľmi rád, keď sa 

nám to v budúcom roku podarí aj v takomto smere už ťahať ďalej. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ja len stručne poviem, my peniaze na 

projektové dokumentácie aj by sme mali, ale kým to zas nie je náš objekt, tak nemôžeme to 

oficiálne súťažiť, ale hneď keď sa staneme určite začneme a budeme o tom s vami 

komunikovať. V rozprave pán poslanec Gečevský. 

 

Nikolaj Gečevský, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som len pár slov tiež k tomuto chcel 

povedať. Na základe toho, že som poslanec za Prievoz sa ma to veľmi dotýka. Som aj 

rodák z Prievozu. Ja len pevne verím, že celý tento proces aj tej radnice bude napredovať 

a dúfam, že lepšie ako s požiarnou zbrojnicou a dúfam, že nebude treba ďalšiu komisiu 

vytvoriť na verejné obstarávanie. Len toľko som chcel. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Jedna veta, nechcem to naťahovať. To, že mešká požiarna 

zbrojnica susedný objekt, určite nie kvôli tomu, že je tam tá komisia, na sto percent. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre a to boli posledné slová. Ďakujem. Končím 

možnosť prihlásiť sa do rozpravy k tomuto bodu. A keďže k tomuto asi nie je žiadne 

uznesenie. Je, no len my nemáme žiadne pôvodné uznesenie, ktoré by sme menili. Čiže 

môj návrh je, že autoremedúrou si osvojujem uznesenie v bode A/ berie na vedomie 

a ideme hlasovať o doplnení bod B/. Správne? 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Áno, ideme hlasovať o doplnení bod 

B/. Bod dvadsaťjeden tu mám napísané, že uznesenie zo dňa 22.9. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: My tu máme uznesenie. Pardon, ospravedlňujem sa, lebo 

bol to len informatívny materiál, tak. Nie je tam uznesenie, to je iný, to je NEOPROT. Ja 

poprosím pána vicestarostu Patoprstého, aby prevzal vedenie schôdze, volá pán primátor 

Vallo. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Môžeme? Tak poprosím návrhovú komisiu 

o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Dobre. Takže poprosím, aby ste dali 

hlasovať k bodu dvadsaťjedna, berieme na vedomie informáciu o prevode vlastníckeho 

práva nehnuteľnosti podľa daného návrhu a po B/ súhlasíme s uzatvorením zmluvy 

o prevode vlastníctva predmetných nehnuteľností. Dajte prosím hlasovať. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Hlasujeme teda jedným hlasovaním 

o obidvoch bodoch áno? 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: O bode A/ a B/ podľa pôvodne 
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navrhnutého návrhu a potom pani Ďurajková dala doplnenie, alebo nové uznesenie 

a budeme hlasovať o pani Ďurajkovej ako o novom uznesení, o novom doplnení. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Čiže momentálne hlasujeme o... 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: O pôvodnom návrhu ako to bolo 

bodu A/ a B/. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Dobre. Kolegovia vieme, o čom ideme 

hlasovať, je to jasné? Ak áno, tak poprosím hlasujme o pôvodnom znení uznesenia teraz. 

Ďakujem. 

 

Hlasovanie: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté jednohlasne dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri 

prítomných. 

hlasovanie č. 44 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 1 

- uznesenie č. 269/XV/2020 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Poprosím návrhovú komisiu o prednesenie 

doplňujúceho návrhu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán Patoprstý, dajte prosím hlasovať 

o doplnení uznesenia o bod C/, ktorý podala pani Ďurajková a ten znie, Mestské 

zastupiteľstvo Bratislava - Ružinov žiada starostu pripraviť a predložiť mestskému 

zastupiteľstvu projektovú a časovú štúdiu rekonštrukcie, spôsob financovania objektu 

prievozskej radnice do 31.12.2020. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Prosím o hlasovanie 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že toto uznesenie neprešlo. Za bolo desať ľudí, proti jeden, 

trinásti sa zdržali z prítomných dvadsaťštyri. Čiže nezískal nadpolovičnú väčšinu. 

hlasovanie č. 45 

za: 10   proti: 1  zdržali sa: 13  nehlasovali: 0 

- návrh nezískal dostatočný počet hlasov na prijatie uznesenia 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Bola tu avizovaná žiadosť o prestávku. 

Pokračujeme ďalej, alebo chceme prestávku? Prestávku? Tak je devätnásť osemnásť, čiže 

do devätnásť trinásť, devätnásť tridsať. Pardon. Stroj času ešte nemáme. Čiže do devätnásť 

tridsať, ale vyskúšame byť dochvíľni, aby sme sa posunuli ďalej. Ďakujem. 

 

 

 

 

Bod č. 22 

Aktualizácia Komunitného plánu služieb MČ Bratislava-Ružinov na roky 2017 – 2021 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, letmým pohľadom vidím, že sme 

uznášaniaschopní v tejto chvíli, preto mi dovoľte pokračovať v programe dnešného 

miestneho zastupiteľstva. Nasledujúci na programe je bod číslo dvadsaťdva. Aktualizácia 

komunitného plánu služieb Mestskej časti Bratislava - Ružinov na roky 2017 – 2021 

a poprosil by som pani Valkovú, vedúcu nášho sociálneho oddelenia, aby tento dôležitý 
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strategický materiál odprezentovala a aby nám aj povedala pár slov o spolupráci 

s Magistrátom hlavného mesta, kde teda v úzkej kooperácii pripravujeme tento dokument. 

 

Henrieta Valková, vedúca odboru sociálnych vecí: Dobrý deň všetkým. Tento komunitný plán 

bol prijatý v roku 2017, to znamená, že ešte vlastne pred vašim volebným obdobím. Tento 

plán je druhýkrát aktualizovaný. V pôvodnom pláne bolo jedenásť zámerov a v tomto 

kalendárnom roku teraz robíme aktualizáciu, kde sme rozšírili počet zámerov. Zamerali 

sme sa na skvalitnenie našich dvoch domovov pre seniorov, kde budú urobené kapitálové 

investície. To znamená, že z pôvodných jedenásť zámerov sme rozšírili počet na dvadsať 

zámerov a predpokladané náklady na týchto dvadsať zámerov je jeden milión 

päťstošesťdesiattritisíc eur. Tento komunitný plán nám končí v roku 2021 a vlastne už 

v roku 2021 pomaličky začneme pripravovať nejaké návrhy, spoločné stretnutia aj s vami 

aj s poslancami, aj s jednotlivými organizáciami. Čo sa týka s magistrátom, tak v rámci 

magistrátu momentálne sa spolupodieľame pri diskusiách na PHSR, komunitný plán, kde 

takisto sa snažíme ako keby poukazovať na to čo nás trápi a čo by sme boli rady, keby sa 

vylepšilo v rámci hlavného mesta. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a dámy a páni otváram rozpravu 

k tomuto bodu. Pán vicestarosta Gašaj, nech sa páči, máte slovo. 

 

Ing. Michal Gašaj PhD., zástupca starostu Ružinova: Pán starosta ďakujem za slovo. Ja by som 

ten komunitný plán, alebo tú myšlienku, ktorá sa v ňom nachádza len trošíčku doplnil 

a síce s ohľadom teda na vek a stav domovov dôchodcov, alebo budov, ktoré máme, tak 

mestská časť, alebo vedenie mestskej časti uvažuje a hľadá dneska momentálne spôsoby na 

to, ako by sa dali tie budovy rekonštruovať, poprípade modernizovať, takže toto je vlastne 

tiež ako keby tou podstatnou časťou a podstatou toho doplnenia toho komunitného plánu. 

V dnešných dňoch sa zaoberáme možnosťami financovania, máme nejaké možnosti, alebo 

tri rozpracované možnosti financovania rekonštrukcie týchto domovov dôchodcov, no 

a uvidíme akým spôsobom, alebo čo sa nám s tým teda podarí urobiť. Ja si myslím, že 

nakoniec nejaké to riešenie nájdeme. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa spýtať, či sa ešte niekto 

ďalší chce, pán poslanec Čechvala, nech sa páči. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja som veľmi potešený, že som mal 

možnosť spoznať pani Valkovú, ako dobre vedie celé oddelenie. Materiál sa mi veľmi 

páči, ale dovolím si ja ešte takú čerešničku na torte považujem tento materiál za taký 

bonus, lebo som sa tam dočítal v jednom dotazníku, že Radošinské naivné divadlo 

prostredníctvom dotazníka poukázalo na fakt, že v blízkosti budovy divadla na 

Záhradníckej ulici číslo 95 sa nachádzajú momentálne nevyužité parkovacie plochy, ktoré 

by mohli slúžiť verejnosti v súvislosti s čím by divadlo uvítalo pomoc mestskej časti pri 

sprístupnení týchto plôch. Neodpustil som si, prepáčte. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Poprosím reakciu pani Valkovej, že prečo toto riešime 

v komunitnom pláne sociálnych služieb? 

 

Henrieta Valková, vedúca odboru sociálnych vecí: Bol to v podstate určitý rozsah dotazníka, že 

čo by tí ľudia potrebovali, lebo v rámci vlastne tých sociálnych služieb to nie je len, že 

dostanete službu, ale aj mobilitu k tej službe, nejaká flexibilita v rámci tej mestskej časti 

a ten dotazník bol robený v roku 2017. Takže on je v podstate tri roky starý. Čiže tá 

základná časť toho dokumentu zostáva fixná a aktualizujú sa zakaždým iba tie zámery. 

Ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy a poprosím pani predsedníčka 

návrhovej komisie uviesť hlasovanie. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu dvadsaťdva, Aktualizácia komunitného plánu služieb Mestskej časti Bratislava - 

Ružinov na roky 2017 až 2021. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy a páni hlasujte prosím 

o uznesení ako bolo predložené. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schváli jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 46 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 270/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 23 

Návrh na delegovanie zástupcov zriaďovateľa mestskej časti Bratislava – Ružinov, do 

orgánov školskej samosprávy pri Materskej škole Bancíkovej 2, Miletičova 37, 

Piesočná 2, Pivonková 9, Prešovská 28, Stálicová 2, Velehradská 24 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslo dvadsaťtri je Návrh na delegovanie 

zástupcov zriaďovateľa do orgánov školskej samosprávy pri materských školách 

Bancíková, Miletičova, Piesočná, Pivonková, Prešovská, Stálicová, Velehradská. Veľmi 

stručne poviem, ide o to, že rady školy sa museli prevoliť nanovo. Tým pádom sa musia 

prevoliť nanovo aj zástupcovia z radov poslancov. Navrhujeme presne také isté obsadenie, 

ako sme si schválili na začiatku volebného obdobia. To znamená bez akejkoľvek 

personálnej zmeny. Nech sa páči otváram rozpravu k tomuto bodu. Ak sa do rozpravy 

nikto nehlási, končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy a poprosím návrhovú komisiu 

o predloženie návrhu uznesenia. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím v bode 

číslo dvadsaťtri hlasovať o návrhu tak, ako bol navrhnutý. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Nech sa páči dámy a páni hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol prijatý jednomyseľne dvadsaťštyri hlasov za. 

hlasovanie č. 47 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 271/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 24 

Manuál manažmentu starostlivosti o zeleň v MČ Bratislava-Ružinov 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslo dvadsaťštyri programu je Manuál 

manažmentu starostlivosti o zeleň v Mestskej časti Bratislava - Ružinov. Chcel by som 

poprosiť pani vedúcu odboru životného prostredia, keďže toto je naozaj odborná téma, aby 
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tento materiál stručne uviedla. 

 

Ing. Alexandra Pagáčová, vedúca odboru životného prostredia: Dobrý večer. Predkladám vám 

návrh materiálu, Manuál manažmentu starostlivosti o zeleň. Tento materiál obsahuje veľké 

množstvo informácií. Dvakrát bol predložený v komisii životného prostredia. Naposledy 

mali nejaké drobné pripomienky. Boli zapracované. Takže jedine, že sa ešte chcete niečo 

spýtať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Tak to som vedel aj ja povedať. Dobre. Ďakujem veľmi 

pekne. Takže otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Nech sa páči pán, predseda 

Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem aj v mene poslankyne Katky Šimončičovej za 

komisiu územného plánovania a životného prostredia sme radi, že tento materiál tu je. Ja 

chcem vážených kolegov, poslankyne poslancov upriamiť pozornosť, že pôvodne to mal 

byť informatívny materiál a to je všetko, ale tento aj nasledujúci sme sa rozhodli ako 

komisia, ktorá sa mu venovala dosť intenzívne, počuli ste na dvoch sedeniach, dať ako 

riadny, aby to naozaj malo tú váhu, že táto mestská časť vytvára manuál ako sa tu starať 

o zeleň, ako to všetko má fungovať. Tam nájdete časti zelené strechy, mulčovanie 

trávnikov. Ako naozaj je to dôležité. Vás všetkých to určite trápi, vašich voličov to trápi. 

Tá mestská časť vyzerá tak, aký je plán tej starostlivosti o zeleň a aké máme pravidlá na tú 

starostlivosť. Čiže preto my sme navrhli nech si to schválime všetci dvadsiati piati 

v hlasovaní, aby ten materiál mal vážnosť, aby odbor životného prostredia mohol naozaj sa 

o to oprieť kdekoľvek, či aj pri nejakých oficiálnych vyjadreniach a povedať, že toto je to 

za čím nestojíme len my ako odborní pracovníci, ale celá mestská časť a všetci poslanci 

a podľa tohto sa tu staráme o životné prostredie o zeleň. Preto vás chcem poprosiť 

o podporu tohto materiálu. Som rád, že vznikol. Som rád, že vznikol v spolupráci 

s komisiou a niektorými z vás, ktorí sú v komisii a na to tie komisie sú, aby poslanci to 

najlepšie dostali do toho materiálu a podporili odbornú prácu odborov. Takže ďakujem za 

materiál, pani Pagáčová, aj za prípravu, aj za teda ostatných spolupracovníkov, ktorí ho 

vytvorili a prosím teda o podporu pre tento materiál. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a chcem aj ja poďakovať 

kolegyniam, ktoré naozaj majú vzťah aj k Ružinovu na oddelení životného prostredia 

a naozaj sa snažia robiť malé aj veľké zlepšenia. Môžete vidieť napríklad aj pred našim 

miestnym úradom vlastnoručne vysadili do kvetináčov rastliny, každý deň ich chodia 

zalievať. Vždy ma to tak poteší keď ich stretnem a mysli globálne, konaj lokálne sa hovorí. 

Ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, ďakujem veľmi pekne. Končím možnosť prihlásiť 

sa a poprosím návrhovú komisiu. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu číslo dvadsaťštyri tak, ako bol navrhnutý. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Nech sa páči dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že aj tento materiál sme schválili jednomyseľne počtom 

hlasov dvadsaťštyri za. 

hlasovanie č. 48 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 272/XV/2020 
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Bod č. 25 

Stratégia adaptácie na nepriaznivé dôsledky zmeny klímy na území MČ Bratislava-Ružinov 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom je bod číslo dvadsaťpäť, Návrh Stratégie 

adaptácie na nepriaznivé dôsledky zmeny klímy na území Mestskej časti Bratislava - 

Ružinov. Poprosím pani Pagáčovú o prednesenie materiálu. 

 

Ing. Alexandra Pagáčová, vedúca odboru životného prostredia: Takže takisto predkladám 

Návrh Stratégie adaptácie na nepriaznivé dôsledky zmeny klímy. Taktiež bol materiál 

predložený dvakrát komisii životného prostredia a upravený podľa pripomienok. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Možno len dodám, že tento 

materiál okrem toho, že je to pre nás dôležitá téma, ktorou sa na úrade zaoberáme, je 

dôležitý aj z hľadiska čerpania fondov a rôznych dotácií na túto oblasť. Potrebujeme ho 

mať. Nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči, pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Opäť aj v mene predsedníčky komisie územného 

plánovania a životného prostredia materiál, ktorý je nesmierne dôležitý, ďakujem za neho. 

Ja verím, že poslanci si ho preštudovali a ak nie, že dôsledne si ho preštudujú. Na komisii 

územného plánovania a životného prostredia sme navrhli a teda chcem poprosiť aj starostu, 

či si to osvojí autoremedúrou okrem toho, že berieme materiál na vedomie. Tu sme sa 

dohodli, že teda odporúčame jeho aktualizáciu každý rok a prejsť na komisii aj pani 

Pagáčová a pracovníci s tým súhlasili. Má to byť živý materiál, ktorý každý rok podľa tej 

situácie aktualizuje tie opatrenia. Čiže to je dôležité, pán starosta nechcem písať zvlášť 

uznesenie, ale ak si osvojíte, že a zároveň odporúča aktualizovať materiál raz ročne takéto 

znenie, tak to by som dal návrh doplnenie uznesenia a takto o ňom hlasovať. Druhá vec, 

prečo je dôležitý a to si zase ako poslanci by sme si mali uvedomiť, ak máme nejaký 

investičný zámer vo svojom okolí, toto je materiál, na ktorý sa úrad môže obrátiť a dať 

podmienky tomu investorovi, aby nerobil betónový chodník, ale aby robil chodník, ktorý je 

priepustný. Aby robil vodozádržné opatrenia, aby budoval zelené plochy, aby napríklad 

nerobil zbytočne betónové plochy medzi chodníkom a komunikáciou, ale aby tam spravil 

zelený pás s kríkmi a podobne. Čiže tie podmienky napríklad, aby povinne keď sú ploché 

strechy boli zazelenené strechy a toto je materiál, ktorý keď my schválime, tak sa 

s kľudným svedomím životné prostredie môže naňho odvolať. Toto je stratégia, akú máme 

v Ružinove. Prosím vás rešpektujte ju pri vašich investičných zámeroch a dajte tam zelenú 

strechu nech sa to neprehrieva a tak ďalej. Čiže preto je to nesmierne dôležitý materiál 

a opäť teda prosím o podporu a tým, že je to živý materiál, prosím teda aj o osvojenie si 

toho návrhu, že by bol aktualizovaný a dopĺňaný každý rok. 

 

Ing. Alexandra Pagáčová, vedúca odboru životného prostredia: Ale bol teda vypracovaný aj 

s odborom investičným naším. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Jasné, je to spoločná práca. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre. Takže návrh si osvojujem autoremedúrou. Dúfam, 

že kolegyne ho zachytili a do finálneho uznesenia ho prenesú. Ukazujú, že áno. Ďakujem 

veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, ďakujem pani Pagáčovej a ešte pán 

JUDr. Méheš, nech sa páči. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem. Ďakujem aj Petrovi, že je to živý materiál, lebo na 

strane štyridsaťšesť, čo je zoznam predbežných a vhodných stromov, by som si dovolil dať 

do pozornosti aj stromy, ktoré sú tam uvedené. Ja chápem, že je nejaký cieľ vytvorenie 
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biotopov, aj rešpektovanie vtáctva, ale zas aby sa to vysádzalo tak, že to nebude robiť 

bordel, lebo tuná máme čerešňa vtáčia a podobné typy stromov aj vhodnosť umiestnenia. 

Takže to by som ešte si dovolil dať do pozornosti, aby sa na to nezabudlo. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre. Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási 

do rozpravy a nie je žiadna reakcia, tak končím možnosť prihlásiť sa v rozprave 

a poprosím, aha ešte pani Kulifajová, nech sa páči. To je návrhová komisia, nech sa páči. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Nie, nie, ja už idem k veci. Pán 

starosta, dajte prosím hlasovať k bodu číslo dvadsaťpäť tak ako bol predložený. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom hlasov dvadsaťtri za, jeden sa 

zdržal. 

hlasovanie č. 49 

za: 23   proti: 0  zdržali sa: 1  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 273/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 26 

Správa o výsledku kontroly dodržiavania všeobecne záväzných a interných predpisov, 

dodržiavania hospodárnosti, efektívnosti a účelnosti vynakladania finančných 

prostriedkov Materskej škole Miletičová 37, Bratislava 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslom dvadsaťšesť je Správa o výsledku kontroly 

a dodržiavania všeobecne záväzných a interných predpisov a tak ďalej v Materskej škole 

Miletičova 37 a poprosím nášho pána kontrolóra o uvedenie dokumentu. 

 

Ing. Günther Furin, miestny kontrolór: Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, vážení 

prítomní. Na základe schváleného plánu kontrolnej činnosti vykonali zamestnanci 

miestneho kontrolóra, kontrolu zákonnosti, účinnosti a hospodárnosti, efektívnosti pri 

hospodárení a nakladaní s majetkom a majetkovými právami v Mestskej časti v Bratislave 

Ružinov v Materskej škole, Miletičova 37. Cieľom kontroly bolo overiť objektívny stav 

kontrolovaných skutočností a ich súlad so všeobecne záväznými predpismi, vnútornými 

aktami riadenia, so zameraním na dodržiavanie efektívnosti, účinnosti. Na dvadsiatich 

stranách sme zhrnuli poznatky o tejto materskej škole a zistené nedostatky. Konštatujem, 

že nejaké výrazné zásadné, alebo prekvapivé výsledky sme nezaznamenali. Naopak, veľmi 

typické chyby, ktoré sa opakujú v školách a v škôlkach opakovane. Predovšetkým, ktoré 

vyplývajú ani nie tak z toho, že by sa tam plánovali konať nekalé aktivity, ide skôr o laxný 

prístup, respektíve malý význam pripisovaný ekonomickej a evidenčnej stránke činnosti 

týchto škôl a škôlok. Ak by som mal povedať dve-tri veci, ktoré sú nejaké najvýraznejšie. 

Predovšetkým organizácia nevykonáva riadne základnú finančnú kontrolu. To znamená, 

úplne prvý krok pri každej transakcii proste robia buď nesprávne, alebo väčšinou vôbec. 

Ďalší typický príklad sú problémy pri verejnom obstarávaní. Tie problémy začínajú už pri 

tom, že organizácia neplánuje verejné obstarávanie. Nezverejňuje plány na verejné 

obstarávanie a pripisujem malú pozornosť, alebo venuje malú pozornosť dokumentovaniu 

priebehu verejného obstarávania z čoho vyplývajú mnohé nedostatky, Nevedia predložiť 

dokumenty, ktoré by deklarovali ako proces prebiehal. Okrem toho sú tam menšie 

problémy v účtovníctve a samozrejme aj tie ďalšie a slabina všetkých organizácií, to je 

riadne a včasné zverejňovanie zmlúv, faktúr, objednávok. Organizácii sme odporučili 
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niekoľko bodov, ktoré by mali dodržať, ale neodpustili sme si aj jedno odporúčanie na 

záver pre samotnú mestskú časť a myslíme si, že odbor školstva by mal zorganizovať pre 

riaditeľov škôl a škôlok seriózne vzdelávanie v oblasti verejného obstarávania a výkonu 

finančnej kontroly, základnej finančnej kontroly. Naozaj tie chyby sú dokola stále tie isté 

a myslím si, že to vyplýva z toho, že jednoducho tí riaditelia nemôžu mať kvalifikáciu 

vhodnú na to, aby sa tieto veci nestávali. Ďakujem. Rád zodpoviem na vaše otázky. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pánu kontrolórovi a otváram 

rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči pán poslanec Matúšek. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Pán kontrolór, ja by som sa chcel spýtať materiál na 

dvadsiatej prvej strane. Dvanásť odporúčaní, zhrnutie zistených skutočností v počte sedem. 

Čo si myslíte, čo je príčinou týchto nedostatkov v tomto zariadení? Bolo to aj v minulosti? 

 

Ing. Günther Furin, miestny kontrolór: Zopakujem vlastne už, čo som povedal. Riaditelia 

samozrejme v prvom rade koncentrujú na výkon pedagogickej činnosti, čo je ich hlavný 

predmet činnosti. Ja samozrejme pedagogickú činnosť nekontrolujem, na to máme iné 

orgány. Ja sa venujem hospodárskej evidenčnej stránke a samozrejme, tam ja nachádzam 

problémy. Neviem, či problémy v pedagogickej činnosti sa nejaké objavujú. To nie som 

schopný posúdiť, alebo nie je to moja úloha. Venujem sa tomu, čo je pre nich možnou 

druho, alebo treťoradá záležitosť. Samozrejme, z hľadiska dodržiavania zákona 

o rozpočtových pravidlách hry, predpisov sú to chyby, ktoré treba napraviť. Dajme tomu, 

že rozpočtová, respektíve rozpočty týchto škôl a škôlok sú tak tesné, že tam nejaký priestor 

na nejaké neefektívne hospodárenie prakticky žiadne nezostáva. Napriek tomu zákony sú 

na to aby sa dodržiavali a proste treba urobiť niečo v tom, aby tí riaditelia si uvedomili, že 

teda výkon pedagogickej činnosti je dôležitý, ale aj iné veci vyplývajú z ich riaditeľskej 

funkcie. Nielen táto pedagogická stránka. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nechce prihlásiť 

do rozpravy, končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy. Ďakujem veľmi pekne pánu 

kontrolórovi a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte hlasovať o bode 

číslo dvadsaťšesť tak, ako bol predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov dvadsaťdva za, dvaja 

prítomní poslanci nehlasovali. 

hlasovanie č. 50 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 1 

- uznesenie č. 274/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Prosím aby ste si ak odchádzate z miestnosti vyťahovali 

karty zo svojich hlasovacích zariadení. 

 

 

Bod č. 27 

Návrh na začatie rokovaní so spoločnosťou zabezpečujúcimi zber drobného elektroodpadu a 

batérií za účelom zberu drobného elektroodpadu a batérií na území mestskej časti 

Bratislava-Ružinov 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Prechádzame k časti programu dnešného rokovania 

miestneho zastupiteľstva, kde sú poslanecké návrhy. Bodom číslo dvadsaťsedem je Návrh 

pani poslankyne Ďurajkovej na začatie rokovania so spoločnosťami, asi má byť, 

zabezpečujúcimi zber drobného elektroodpadu a batérií a tak ďalej. Nech sa páči, pani 

poslankyňa, poprosím vás o úvodné slovo a prednesenie návrhu. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. Tak spolu s Katkou 

Šimončičovou a s Marekom Machatom si dovoľujeme spolu predložiť tento materiál, 

vlastne v rámci poslaneckých návrhov, kde sú vlastne dva poslanecké návrhy od pána 

Matúšeka. Ide vlastne o začatie rokovania so spoločnosťami, ktoré prevádzkujú tento zber 

drobného elektroodpadu, čiže nejde o uznesenie, kde sa hovorí, že ideme už osádzať 

konkrétne miesta, alebo konkrétne počty. Toto je vlastne len prvý krok, ktorý bude 

realizovaný zo strany mestskej časti a následne bude v zmysle uznesenia navrhuje pána 

starostu, aby bola aj väčšina vlastne zastupiteľstva informovaná, tie vyrokované 

podmienky budú predložené na rokovanie buď samostatne zriadenej komisii, alebo 

komisiu územného plánovania a životného prostredia, aby boli poslanci a poslankyne 

miestneho zastupiteľstva zainvolvovaní v tomto výbere. No a o čo ide? Myslím si, že je to 

pomerne samovysvetľujúce, ale tak ľudia triedia odpad vtedy, keď je to jednoduché 

a dostupné. Momentálne to nie je veľmi dostupné z hľadiska jednak geografickej 

dostupnosti. To znamená môžu ísť na zberný dvor, ale nie všetci to majú blízko, alebo do 

špecializovaných predajní elektrospotrebičov, alebo sú tu sezónne zbery dvakrát za rok, ale 

vlastne nikto nebude držať doma mobilný telefón, batériu, alebo nejakú elektrickú hračku 

polroka. Väčšina teda z tej nedostupnosti to vyhodí buď do komunálu, alebo to hodí na 

čiernu skládku, alebo to položí niekde pri ostatné zberné dvory, čo vlastne jednak špatí ten 

verejný priestor, alebo zahlcuje nám komunálny odpad. Takže preto vlastne tento návrh 

aby to triedenie bolo dostupnejšie a je to vlastne aj ekologická aktivita, pretože 

deväťdesiatpäť percent tých zozbieraných elektrozariadení sa dá aj zrecyklovať a použitie 

zrecyklovaného odpadu, elektroodpadu je naozaj veľmi veľké. Kontajnery sa dajú, alebo 

odporúčame umiestniť na miesta, ak by teda bola obava, že či tam nebudú chodiť vandali, 

umiestniť na miesta, kde sú naozaj dvadsaťštyri/sedem dostupné, kde je veľký pohyb ľudí, 

alebo kde sú kamery s osvetlením. Čiže najideálnejšie už k súčasným kontajnerom 

Ekocharity, ktorá teda bola schválená miestnym zastupiteľstvom bez nejakých, myslím že 

obáv, čiže naozaj tu nie je namieste tá obava a práve tým sa zamedzí prípadnému 

vandalizmu či znečisťovaniu okolia kontajnerov. No a štandardne majú tieto kontajnery 

senzor na sledovanie naplnenosti, čo vlastne dokáže tým občanom uľahčiť cestu, keď je 

naplnený, tak tam nepôjdu. Pôjdu do nejakého najbližšieho. A na otázku, že či to má 

zmysel, či nám to treba, tak je odpoveď, že v Rači keď to zaviedli, tak sa im za prvý 

mesiac podarilo vyzbierať jednu tonu toho drobného elektroodpadu a koľko to stojí? Opäť 

toto nie je návrh, že máme už uzatvárať zmluvu, ale čo som si zisťovala, tak napríklad 

v Rači je tá služba bezplatná aj tie kontajnery dováža, zadarmo vyprázdňuje. Čo sa teda 

týka tých ďalších krokov to je už v zmysle toho uznesenia na mestskej časti a následne na 

poslancoch a poslankyniach miestneho zastupiteľstva, aby sme sa o tom ďalej bavili. No 

a pán starosta povedal, že to je dobrý nápad, že to plne podporuje, tak ja pevne verím, že to 

podporíte aj vy. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a v rozprave vystúpi pán predseda 

poslaneckého klubu Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, pán starosta. Napriek dobrému nápadu ma 

mrzí, ale musím poukázať na článok deväť rokovacieho poriadku odsek tri, ktorý hovorí 

o tom, že možno rokovať len o materiáli, ktorý bol doručený v písomnej forme. Nakoľko 

my tento materiál a myslím si, že viacerým z nás nebol doručený v písomnej forme pred 
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rokovaním miestneho zastupiteľstva, obávam sa, že v tomto bode nemôžeme pokračovať 

a ďalej o ňom hlasovať. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: No takže faktická poznámka pani Ďurajková, nech sa 

páči. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Áno ďakujem za slovo. Tak bol doručený aj návrhovej 

komisii aj pani Barancovej, ktorú som poprosila nech to teda dá hore. Ja sa snažím naozaj 

žiť ekologicky, čiže som to nevytlačila dvadsaťpäťkrát, ale vytlačila som to raz pre túto 

stranu, pretože naša strana to predrokovala, bola s tým okej. Čiže ja som pani poslankyňu 

poprosila nech to pošle hore a návrhová komisia to má. Čiže bolo to zaslané vopred 

všetkým poslancom. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: No čiže teraz takto. Dobre, faktickú najprv pán Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Mám za to, že tu ide o obštrukcie je to zbytočné formálne 

naťahovanie. Materiál už bol na miestnej rade, materiál bol distribuovaný a ak by sme 

takto mali tlačiť všetky materiály, mať ich pred sebou, tak možno aj mnohé z dnešných ani 

neschválime. Takže poprosím o trošku zhovievavosti. Rokovací poriadok nehovorí, že to 

musí byť vytlačené na papieri obojstranne, zopnuté alebo podobne. Takže v písomnej 

forme to bolo, má to písomný formát, nie je písané, že elektronicky, digitálne, papierov 

navyše. Papier na miesta, kde mal byť doručený bol a nehrajme sa tu teraz zrazu na 

formalistov. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pani poslankyňa Barancová, nech sa páči. Poprosím aj 

návrhovú komisiu, nech sa zamyslí nad touto pripomienkou či je to v súlade s právom teda. 

Nech sa páči pani poslankyňa. 

 

PaedDr. Mária Barancová, poslankyňa MZ: Áno ďakujem veľmi pekne. Neviem, ako si mám 

toto vysvetliť skutočne, pretože ja som sa na to pýtala pani poslankyni Ďurajkovej 

vzhľadom k tomu, že na miestnej rade som mala určité výhrady potom k aplikácii toho. 

Hovorila som o tom, že keď sú teda malorozmerné elektrospotrebiče, čo v prípade, keď 

tam teda sa bude uskladňovať aj veľké elektrospotrebiče, ako sa to bude diať? Hovorila 

som o tom, aby sa to dopracovalo s odborníkmi z úradu. Myslím si, že to je potom tá 

kooperácia, tá spolupráca, o ktorej stále nejakým spôsobom hovorím. Na to mi to pani 

poslankyňa dala do ruky a ja som to teda dala ďalej, ale nehovorila mi, že ja to mám 

kolovať ďalej a ja nie som tu od toho, ja nie som roznášač takýchto návrhov. Takže ja som 

to tu nechala, som si to pozrela. Takže si myslím, že pani poslankyňa si mala túto 

povinnosť splniť. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nasleduje v rozprave pán, ešte sa treba faktickými hlásiť 

počas príspevku. Urobíme výnimku, ale už prosím nerobme viac. Pani Ďurajková, nech sa 

páči. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja sa teda ospravedlňujem, pokiaľ 

som to neartikulovala, aby teda to bolo posunuté ďalej, ale pevne verím, že keď to bolo 

pred týždňom zaslané, tak ste si mali čas to pozrieť. Niektoré materiály boli poslané 

napríklad dneska aj hodinu pred zastupiteľstvom a nikto to nerieši. A k tomu samotnému 

podnetu, tak áno je to relevantné sa o tom baviť, ale teraz tam vlastne tiež niektorí ľudia 

dávajú ku kontajnerom ten veľký elektroodpad. Čiže tá situácia ostane rovnaká, len teda 

rozdiel bude v tom, že teraz tam zabezpečíme, aby tam ten drobný elektroodpad už 

nekládli, pretože to sa stáva a samozrejme je to na diskusii na úrade, na tých firmách, ktoré 
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už s tým majú takú skúsenosť aby sa to nestalo a myslím si, že tá skúsenosť nám ukáže. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Podotýkam, že aj zástupcovia 

vecného odboru by chceli vystúpiť v rozprave, ale trošku sme preskočili k procesným 

veciam. Pán JUDr. Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Petrík a pán poslaneckého klubu mám 

pocit juh či sever, jedno. Prosil som vás, doručte nám ten návrh. Vieš o tom, ak nie je 

pravda povedz, nemám ho nebol mi k dispozícii. Poprosil som ťa kolegiálne dajte mi, 

nebol by problém. Neviem, o čom mám rokovať a vzhľadom na to, že je v článku a veľmi 

nerád to robím a najmä v prípade dobrej veci, ale pardon, ja chcem vedieť o čom mám ísť 

hlasovať. Na miestnej rade bol predložený materiál, ktorý neprešiel. Ďalšia vec čo je, tak to 

je to, že mám vedomosť o tom, že je to zaradené do programu. Tam to končí a keď máme 

v rokovacom poriadku uvedené, že to má byť doručené písomne všetkým poslancom a ešte 

vás aj o to prosím, že dajte mi to a nedáte mi to, tak pardon, že aplikujem postup v zmysle 

rokovacieho poriadku. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán predseda Herceg, nech sa páči. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Pán predseda poslaneckého klubu Sme rodina a pán JUDr. 

Méheš ja chcem veriť tomu, že ste len prehliadli email, alebo skončil vo vašom spame, 

lebo všetci ostatní ho majú. Majú ho od štvrtka sedemnásteho septembra, desať 

tridsaťsedem tak ako ho mám aj ja pred sebou. Takže prosím, stačí čítať emaily aj 

s materiálmi navyše. Pre teba ten materiál je dobre známy, lebo sme o ňom diskutovali aj 

na miestnej rade a nerobme tu divadlo zrazu o niečom. Keď to chcete potopiť, potopte to. 

Je to naozaj dobrá vec, rozumná vec, funguje to v iných mestách. Rozširuje sa to, ale kvôli 

nejakej ješitnosti tu zrazu budeme poslední? Alebo, že niekto si neprečíta email? Mnohé 

materiály dostávame emailom, nikto nevzniesol voči tomu námietku. Opakujem, 

sedemnásty september 2020, desať tridsaťsedem, prosím skontroluj si to. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ďakujem veľmi pekne. Pán Herceg ešte ste 

prihlásený aj v rozprave riadnym príspevkom. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno. Vecne. Takýto zber samozrejme má zmysel, veď na čo 

máme tuná, keď vojdete na úrad, všimli ste si? Už aj tam je zberná nádoba, ale nie každý 

príde na úrad odovzdať tú svoju žehličku, fén, alebo podobne a máme to tu. A nie je to 

problém. Takže chcem vás poprosiť naozaj drobné elektrospotrebiče je najlepšie 

recyklovať a podporme to, aby sme boli ekologická časť. To, že niekde niekto vyhodí 

chladničku, deje sa to aj dneska bohužiaľ, ale toto nejakým spôsobom nepovzbudí niekoho 

nosiť chladničky ku takémuto zbernému kontajneru. Máme dneska už aj zber šatstva 

použitého a nejako to funguje a časom sa to utriaslo a nie sú už pri tých kontajneroch kopy, 

neviem topánok a šatstva. Však teda sme v dvadsiatom prvom storočí, tak prosím vás aj 

používajme recykláciu ako v dvadsiatom prvom storočí a mne je jedno, ktorá spoločnosť to 

bude. Nech sa spraví komisia, nech to prerokuje komisia územného plánu a v tomto návrhu 

vyzývame aby úrad na tom začal pracovať. My tu nešpecifikujeme v návrhu, ako presne 

majú byť veľké kotvené tie kontajnery ani nič podobné. Čiže naozaj my nechcime od tohto 

návrhu presné technické detaily. Veď to ani nie je jeho účelom. Jeho účelom je spustiť 

prípravu takejto recyklácie v mestskej časti. Takže prosím vás, ak máte ekologické cítenie, 

tak podporte tento materiál a verím, že všetci, ktorí ste ho dostali a aj čítali tak, že nemáte 

výhrady. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pani Ďurajková s faktickou 

poznámkou. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja len k tomu rokovaciemu 

poriadku, že tam je, že predkladá v písomnej forme. Ja som ho v písomnej forme 

predložila. Nie je tam špecifikované, že predkladá v písomnej forme v počte dvadsaťpäť 

kusov, alebo ďalšie náležitosti. Je tam, že predkladá v písomnej forme. Tak ja teraz tiež 

som dostala nejaký materiál, ja nejdem rátať, že v koľkých kusoch to bolo doručené. Takže 

naozaj bolo to splnené v rámci rokovacieho poriadku. Na tomto sa nedá postaviť tá 

obhajoba toho, že to nechcete, povedzte na rovinu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda Méheš už vyčerpal 

príspevky. O vystúpenie v rozprave ešte požiadali zástupcovia vecného odboru životného 

prostredia, pani Pagáčová. Kým sem príde chcel by som povedať, že článok šesť bod 

štrnásť rokovacieho poriadku hovorí o tom, že poslanec môže zaradiť do programu aj 

materiál, ktorý nebol prerokovaný radou. Musí ho predložiť všetkým poslancom, 

starostovi, zástupcom starostu, prednostovi, miestnemu kontrolórovi a organizačnému 

referátu pred hlasovaním o zaradení materiálu. Musím skonštatovať, že teda emailovú 

formu to nevylučuje, ale kolegyne z organizačného oddelenia mi ukázali, že ten email 

nebol poslaný prednostovi ani kontrolórovi a my sme teda ani nemali hlasovať o jeho 

zaradení, schválili sme jeho zaradenie. Ja neviem, čo urobiť v takejto chvíli a na riešenie 

takýchto sporov tu máme návrhovú komisiu, ktorú teda prosím aby sa poradila a aby 

odporučila zastupiteľstvu ako ďalej konať. Pani Pagáčová, nech sa páči. 

 

Ing. Alexandra Pagáčová, vedúca odboru životného prostredia: Takže pekný večer ešte raz. Ja 

by som chcela povedať, že my máme so zberovou spoločnosťou, ktorá zbiera 

elektrospotrebiče uzavreté dve zmluvy. Jedna sa týka jarného a jesenného upratovania 

a mimo toho sa im dá zavolať hocikedy aj počas roka a priamo domov do domácností 

prídu pre ten spotrebič a druhú zmluvu máme práve na ten nový kontajner, ktorý je tu vo 

vestibule. Tiež sme s nimi rokovali. Chceli sme mať aj po sídliskách umiestnené tieto 

kontajnery, ale zberová spoločnosť toto nechce, že predstavuje to pre nich veľké náklady. 

Dobre vieme, že aj v rámci jarného jesenného upratovania tie zberné hniezda okupujú 

nejakí ľudia, ktorí odtiaľ práve ten elektroodpad vyberajú a potom vyberajú z neho len tie 

komponenty, ktoré potrebujú a vznikajú nám čierne skládky a presne toto by sa dialo aj pri 

kontajneroch, ktoré by boli po sídliskách. A porovnávať to s oblečením sa tiež nedá, 

pretože pre zber elektrospotrebičov platia úplne iné pravidlá v zmysle zákona o odpadoch, 

ako pre šatstvo. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickými poznámkami chce 

vystúpiť pán JUDr. Méheš, predseda poslaneckého klubu. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, aby sme si teda vyjasnili otázku 

gramotnosti. Bod tri článku deväť, hlasovať možno len o materiály, ktorý bol zaslaný 

elektronicky odkaz podľa článku šesť, bod päť rokovacieho, alebo ho v písomnej forme 

dostali všetci poslanci. Čiže dvadsiati piati pred začatím rokovania o príslušnom bode. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre. Pán predseda Herceg s faktickou poznámkou pani 

Pagáčovej. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno vecne. Pani Pagáčová, dovolím si v tomto nesúhlasiť, lebo 

ono to funguje už v ix mestách na Slovensku a každý týždeň nejaké pribúdajú. Takže teraz 
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sa báť, že ktovie ako to bude a určite nám všetci budú nosiť pračky a chladničky k tým 

kontajnerom asi nie je relevantné, lebo my naozaj vieme, že to nejakým spôsobom funguje 

a kľudne sa môžeme opýtať všetkých tých miest, že teda či naozaj s tým majú obrovské 

problémy a ak sa toho bojíte, to je presne ten priestor, keď prijmeme uznesenie môžeme sa 

opýtať tých, ktorým to funguje a ako im to funguje, aké sú skúsenosti a na čo sa zamerať, 

na to dať pozor. Takže ďakujem. No a áno, preukázateľný materiál bol doručený 

dvadsiatim piatim poslancom a dokonca aj pán kontrolór bol s ním oboznámený ako člen 

miestnej rady. Čiže keď to dôsledne zoberieme, tak naozaj všetci, ktorí materiál mali, tak 

ho mali. Rokovali sme o ňom aj na miestnej rade. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Myslím, že tento má iné znenie než ten, o ktorom sa 

rokovalo. Nech sa páči pani Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja tiež na pani Pagáčovú 

zareagujem, že už to má päťdesiatsedem samospráv, takže kľudne sa môžeme nimi 

inšpirovať a toto je vlastne len návrh na začatie toho, či to vôbec chceme. Je tu na to tá 

komisia. Buď bude zriadená, alebo do komisie územného plánovania. Môžeme si tam 

kľudne vymeniť vlastne tie informácie s tými, čo už to majú a hovorím v Rači sa za mesiac 

vyzbierala tona. Takže ja by som bola naozaj rada, keby bol Ružinov takým progresívnym 

lídrom aj v ekológii a išli sme spoločne touto cestou a nebol tu priestor na nejaké 

politikárčenie, alebo osočovanie poslancov, ktorí sú aktívni len preto, že proste môže 

niekto, tak naozaj sme sa zamerali len na to, že či to je dobré pre Ružinov. Ak je, tak to 

schváľme, pretože ja som za to, aby sa tu recyklovalo naozaj viac. Myslím si, že všetci čo 

deklarujete záujem o ekologické témy, by ste mali tento materiál podporiť. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. No ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, tak sme sa teraz ocitli na takom rázcestí, kde sa teda musíme dohodnúť, že či 

ideme hlasovať o tomto materiáli, alebo či budeme akceptovať formálne výhrady. Na 

riešenie sporov presne máme zriadenú návrhovú komisiu, takže chcem sa spýtať, či 

návrhová komisia prerokovala a dohodla sa na nejakom postupe? 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Návrhová komisia sa dohodla, že by 

sme dali hlasovať o návrhu tak ako bol predložený. Odznelo tu veľa pripomienok, každý si 

mohol k tomu urobiť svoj názor. Takže my navrhujeme dať hlasovať tak, ako to bolo 

predložené. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pán predseda poslaneckého klubu 

Méheš, viete s týmto žiť? V tom prípade môžete potom asi napadnúť na prokuratúre 

schválenie tohto materiálu. Dámy a páni, chcem sa spýtať je tu niekto, kto nie je 

oboznámený respektíve nemal šancu byť oboznámený so znením tohto materiálu? 

Nedostali ste email, nevideli ste ho, nečítali ste ho do tohto momentu, alebo respektíve 

nemali ste možnosť si ho prečítať do tohto momentu? Dobre. V tom prípade ideme teda 

podľa návrhu, na ktorom sa zhodla návrhová komisia. Končím možnosť prihlásiť sa do 

rozpravy a poprosím dámy a páni z návrhovej komisie dajte hlasovať o tomto bode. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu číslo dvadsaťsedem tak ako bol návrh predložený. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem a dúfam, že pán predseda Méheš predsa len 

dokážete žiť, že sa nestane niečo zlé. Nech sa páči, hlasujte dámy a páni prosím teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol schválený počtom hlasov šestnásť za, jeden proti, 
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sedem sa zdržalo. 

hlasovanie č. 51 

za: 16   proti: 1  zdržali sa: 7  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 275/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: My na úrade určite začneme pracovať na niečom takomto, 

počkáme si aj na odporúčanie komisie životného prostredia a prejdeme si aj tie formálne 

veci, aby sa nabudúce niečo takéto neopakovalo, lebo v tomto má pán predseda Méheš 

naozaj pravdu, že treba takéto návrhy sa snažiť čo najskôr a čo najviac poslancom v súlade 

s rokovacím poriadkom dodať. Toľko asi k tým formálnostiam. 

 

 

 

Bod č. 28 

Návrh na rozdelenie komisie územného plánovania a životného prostredia a zriadenie dvoch 

samostatných komisií 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bod číslo dvadsaťosem je Návrh na rozdelenie komisie 

územného plánovania a životného prostredia a zriadenie dvoch samostatných komisií. 

Návrh predkladá pán poslanec Matúšek ako poslanecký návrh a poprosím ho, aby sa ujal 

úvodného slova. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Podstatou predkladaného materiálu je v zmysle štruktúry 

Miestneho úradu Ružinov dodržať podľa jednotlivých odborov rozdelenie komisie na dve 

samostatné komisie. Teda komisiu územného plánovania zaradiť pod odbor dopravy 

a územného plánovania a samostatnú komisiu životného prostredia pod odbor životného 

prostredia. Cieľom je zefektívniť prácu v teréne vzhľadom na veľkú rozlohu Ružinova so 

sedemdesiatpäť tisícami obyvateľov. Hlavnou úlohou je kvalitné vysporiadanie sa 

s klimatickými podmienkami, respektíve s mimoriadnymi kalamitami. Návrh nominácie na 

funkcie predsedu do týchto dvoch komisií je záležitosťou politických klubov zastúpených 

poslankyňou JUDr. Biharyovou, JUDr. Méhešom, Mgr. Hercegom a Mgr. Strapákom 

v prípade, že odsúhlasíte rozdelenie tejto komisie. Ďakujem za podporu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Ako prvý pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja za vlastne obidva kluby Tímu Vallo musím 

povedať, že toto určite nepodporujeme. Ďalej musím povedať aj pre ostatných poslancov, 

ktorí na danú komisiu teda nechodia, alebo nie sú členmi, že komisia o tomto hlasovala. 

Návrh nezískal podporu, za prijatie tohto návrhu hlasoval len jeden člen komisie a to je 

navrhovateľ. Čiže všetci ostatní členovia komisie nepodporujú rozdelenie komisie na dve 

ďalšie komisie. Ak dôvodom má byť úspora času, tak po racionálnej úvahe je každému 

jasné, že neušetríme čas ani zamestnancom magistrátu, lebo príklad pani Lehotayová so 

správou o plnení rozpočtu nepôjde do jednej komisie, navyše ale ešte do dvoch komisií. 

Podobne s ďalšími materiálmi, ktorú sú relevantné ku obidvom navrhovaným rozdeleným 

komisiám, alebo ku tejto pôvodnej komisii. Čiže čas zamestnancov nešetríme. Navyše je to 

organizačná práca, treba nominovať tajomníka danej komisie, nájsť miestnosť, nájsť 

miesto v kalendári, kde sa to zmestí poslancom, ktorí boli buď v jednej, alebo v druhej, 

alebo v obidvoch komisiách. Narastie ešte väčšia potreba rokovaní a životné prostredie je 

relevantne prerokúvané v plnom rozsahu možno na troch komisiách počas roka a inde je to 

len malá časť. Čiže nie je tá náplň celoročná a každý mesiac, alebo pred každým 

zastupiteľstvom veľa tém čisto životné prostredie. Čiže nevidím za týmto návrhom žiadny 
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pragmatizmus. Nezrýchli to rokovanie, nezefektívni, zoberie to viac času a je s ním oveľa 

viac administratívy. Preto prosím aby ste rešpektovali aj názor všetkých členov komisie až 

na navrhovateľa, ktorý si neželali rozdeliť komisiu na dve. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nech sa páči s faktickou poznámkou pán vicestarosta 

Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem. Ja iba faktickou na odľahčenie, že 

pán poslanec sa zabudol prepnúť z pracovného módu na magistráte na poslanecký mód 

v Ružinove a hovoril o zamestnancoch magistrátu mestských poslancoch. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne a faktická pán poslanec Matúšek, 

nech sa páči. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ako poslednú prílohu považujte to za kuriozitu. Komisia po 

diskusii súhlasí s návrhom rozdelenia komisie územného plánovania a životného 

prostredia. Ja som to nenapísal a ja som to ani nepodpísal. Iba taká perlička, ale berte to 

ako viacmenej žart. To je administratívna chyba, pretože hlasovanie je také, ako si povedal 

ty Peter. Viem veľmi dobre, že keď navrhoval v minulosti na vznik dopravnej komisie tuná 

z poslancov, tak bola veľká bitka, zrovna ty si nesúhlasil, pani Šimončičová nesúhlasila. 

Dnes si predsedom komisie a ja si myslím, že je nedôstojné, že účastníkom takéhoto 

rokovania bol aj sám prednosta, aby developer tri hodiny čakal, len dopoviem prosím, tri 

hodiny čakal vonku a dôjde dovnútra na päť minút a má prezentovať projekt. Tak toto nie 

je dobrá prezentácia tohto úradu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave ďalej nasleduje pani poslankyňa 

Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja som v komisii dopravy a musím povedať, 

že som rada, že takáto komisia vznikla, pretože tam máme stále čo riešiť. Čiže v tomto 

pohľade to bolo dobré oddeliť, lebo je parkovacia politika, garážové domy a tak ďalej. Je 

tam čo stále riešiť, ale z pohľadu rozdelenia tejto komisie na dve, ja v tej komisii nie som, 

ale mne sa zdá, že potom to životné prostredie ostane ohlodané na kosť a vlastne akože 

bude sa riešiť len tak ad hoc, keď bude nejaká téma, lebo to územné plánovanie 

samozrejme viac je viac aj sexi pre tých poslancov. Čiže ja sa obávam, že do tej komisie 

proste nikto nebude chcieť ísť, alebo bude to taká pro forma, že tak dajme tam niekoho, ale 

tá komisia reálne stratí relevantnosť tou svojou agendou a ty si tam vlastne priložil nejaké 

emaily, ale ja som myslela, že prílohou tých emailov, že v tých emailoch sa bude písať, že 

komisia chce, aby sa tá komisia rozdelila na dve, ale v tých emailoch sa píše a všetci 

vlastne piati poslanci tam hovoria o tom, že tá komisia nefunguje efektívne a dali nejaké 

návrhy na riešenia v tom emaili. Čiže tento materiál hovorí o niečom inom, ako je príloha 

tých emailov. Čiže ja sa teda, možno mi z toho logicky vychádza z tých emailov, tak 

poďme riešiť veci tak, ako boli navrhnuté v tých emailoch. To znamená, stanoviť si nejaké 

pravidlá, že každý bude mať tri minúty na udeľovanie slova a tak ďalej, že vlastne ideme 

k tomu kroku dva bez toho aby sa urobil ten krok jedna. Čiže nastavili sa nejaké pravidlá 

a preto hovorím, že tá príloha tých emailov mne neevokuje, že tí členovia chcú rozdelenie 

tej komisie a ešte teda sa prikloním k Peťovi Hercegovi, že naozaj to sú ďalšie 

administratívne záležitosti pre zamestnancov. Pani Lehotayová bude znovu musieť chodiť 

na ďalšiu komisiu. Takže ja hoci nie som v tej komisii, tak si stále myslím, že vždy sa dá 

urobiť ten krok jedna a nejakým spôsobom si veci vysvetliť, dohodnúť pravidlá aby tá 

komisia fungovala efektívnejšie keď je tam taký problém, lebo vždy je všetko len 

o komunikácii a nie robiť hneď akoby represiu a rozdeľovať to na dve. Čiže to je taký môj 
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názor. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickými poznámkami 

prihlásený ako prvý pán poslanec Matúšek. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Každý má nárok na svoj názor. My tu dnes sedíme viac ako 

šesť hodín a každá komisia územného plánovania a životného prostredia je takto dlho na 

zasadnutí a nevyrieši ani len päťdesiat percent z toho programu a takto sa to prelína 

a nahrnulo sa strašne veľa uznesení nesplnených. Ja tu teraz nemám tú štatistiku a nie je to 

podstatné, ale podstatné je to, že čo povedal aj pán starosta a pochválil práve zapálenosť 

vedúcej odboru životného prostredia. Veď to životné prostredie vzhľadom na rozlohu a na 

prácu v teréne, nevie kde skorej ruku, nohu dať a vy mi tu tvrdíte, že keď sme sedeli iba 

bez územného plánovania tri hodiny a viacej a riešili sme len životné prostredie, že to 

nemá logiku? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou prihlásený 

pán predseda poslaneckého klubu Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. V prípade bezduchosti a vykostenosti 

komisie si dovolím dať do pozornosti aj komisiu informatizácie, ktorá bola zriaďovaná 

výlučne na politickú objednávku. Myslím si, že Jozefove argumenty majú svoje 

opodstatnenie. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem v rozprave ďalej nasleduje pán poslanec Ferák. 

 

Mgr. Martin Ferák, poslanec MZ: Ďakujem. Som rád, že tu máme aj kus humoru po tých šiestich 

hodinách. Ja si dovolím k tomu iba taký komentár. Ja som kedysi predsedom komisie, kedy 

dokonca bola ešte komisia územného plánovania životného prostredia a dopravy. Tiež sme 

tam sedeli nekonečne dlho a ja som bol rád, že som to predsedníctvo prevzal vtedy po pánu 

Guldanovi, ktorý bol tiež poslancom v tom volebnom období. Ja uznám, že každý sme 

nejaký. Pán Guldan bol človek, ktorý si stál, alebo teda dúfam, že je človek, ktorý stále 

proste má básnické črevo, poetické, prozistické. Čiže on sa doslova vyžíval vo formulácii 

uznesení a vďaka tomu sme tam boli nekonečne dlho. Ja som sa snažil, keď som bol 

predsedom tej komisie, byť čo najviac efektívny a dalo to robotu. Myslím si, trošku 

samochvály, že sme boli efektívnejší, než to bolo počas toho vedenia. Teraz máme zase inú 

komisiu sme v novom volebnom období, máme svojich členov. Odtrhli z toho dopravu 

a máme teraz predsedníčku, ktorú máme, ktorá má taktiež svoje osobné, alebo osobnostné 

charakteristické črty a je aká je. Otázka je teda, či vďaka domu, že tá komisia sa nám 

naťahujeme budeme tvoriť, odtrhávať nejakú komisiu, pretože ak teraz vytvoríme na 

Jozefov návrh komisiu zvlášť životného prostredia a zistíme, že v životnom prostredí zase 

budeme šesť hodín sedieť, pretože ja si myslím, že to nie je vecou tej komisie jej náplne, 

ale toho kto to vedie, ako to vedie, aký máme tam poriadok, tak začnime potom aj toto 

štiepiť na komisiu faunistickú, floristickú, mineralogickú, spodných vôd takisto ako 

dopravnú si rozčleníme na komisiu statickej dopravy, dynamickej, hromadnej dopravy, ale 

toto nie je riešenie. Riešenie je to, aby sme si my v rámci komisie a to je na nás na členoch 

komisie, aby sme si vytvorili taký poriadok a taký systém, aby sme tam fungovali. Ak by 

nám predseda nevyhovoval, tak si ho vymeňme za nejakého, ktorý to dokáže viesť. Proste 

tých možností je veľa, ale riešiť to tak, že budeme vytvárať stále nové, nové komisie to 

naozaj nie je také nejaké, ako sa to moderne hovorí, že systémové riešenie. Preto to naozaj 

nemôžem podporiť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Do rozpravy je ďalej prihlásený 
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pán vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo opäť, pán starosta. Veľmi 

pozorne som počúval diskusiu, lebo nemal som ani ja doteraz ucelený názor na túto tému 

a je veľa pre a veľa proti. Akože veľmi pekne to zhrnul Martin Ferák až po tú vtipnú 

vsuvku, ktorá síce bola vtipná, ale už tiež ako niektoré predtým boli trošku mimo. Ja sa na 

to skúsim pozerať z pohľadu zamestnancov. Tým zamestnancom je úplne jedno, ako sa tá 

komisia volá, ale musia to robiť po pracovnej dobe na úkor, na úkor svojich rodín, sú tu 

zadarmo, nemajú za to žiadne príplatky a vyslovene nám avizujú, že nie sú ochotní to už 

robiť a ja sa im ani nečudujem, lebo naozaj niekedy tie komisie sa menia na debatný klub, 

ktorý ale ani zďaleka nie je odborný debatný klub, ale iba debatný klub. A táto komisia, 

alebo respektíve komisia, ktorá predtým bola územného plánovania, životného prostredia 

a dopravy vznikla tak, že tak sa volal celý odbor na miestnom úrade, ktorý to zastrešoval. 

Odbor sa rozdelil a gesčne by mala byť komisia územného plánovania a dopravy a zvlášť 

komisia životného prostredia. V predchádzajúcom bode o zbere elektroodpadu sme sa 

rozprávali o tom, že všetci chceme byť zelení, všetci chceme byť ekologickí a ja som tiež 

toho názoru, že životné prostredie je práve komisii územného plánovania trošku 

zanedbávané, pretože viac sa venujeme tomu územnému plánovaniu, viac sa venujeme 

stretnutiam s investormi, ktoré sú niekedy tiež zbytočné zdĺhavé a možno aj celkovo 

zbytočne, pretože tá komisia nemá žiadne rozhodovacie právomoci ani kompetencie niečo 

tým investorom nakázať. Čiže možno taký univerzálny krok, alebo kompromisný krok by 

bolo spojiť komisiu územného plánovania s dopravou a vytvoriť zvlášť komisiu životného 

prostredia. Dávam to na zváženie, vyskúšajte nad tým porozmýšľať. Ja budem hlasovať 

určite za rozdelenie týchto komisií. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán JUDr. Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. V tejto súvislosti aj čo hovoril 

vicestarosta Patoprstý aj kolega Ferák, dovolím si poukázať aj na skutočnosť obsahu tej 

témy. Zrejme je tam asi personálne nevhodný výber zo strany riadenia tej komisie, lebo 

posledné komisie čo prebiehali súčasne mandátová komisia a územný plán, životné 

prostredie so zhodným programom, my sme boli všetci pripravení na tú komisiu. Pán 

Kraszkó to môže potvrdiť. Každý mal naštudovaný materiál, tá komisia trvala cakom prásk 

dvadsať minút a komisia územného plánu mám pocit, že končila niekedy okolo deviatej 

večer. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pani 

Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja som myslela, že pán JUDr. 

Méheš s jeho zmyslom pre detail a skúmanie všetkých materiálov od poslancov, bude 

hovoriť o tom samotnom uznesení, pretože pre mňa je veľmi otázne, že na ktoré zasadnutie 

miestneho zastupiteľstva je tam napísané, že schváliť samostatnú komisiu ÚPaŽP. Veď tá 

komisia už existuje, zvoliť členov komisií, odporúča zastupiteľstvo zvoliť členov komisie, 

ale veď zastupiteľstvo volí členov komisií, tak ako si môže sama sebe odporučiť aby 

niekoho zvolila? Čiže ja som teda čakala od neho takú nejakú právnu úpravu. Takže toľko 

k tomu. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave so svojim druhým príspevkom je 

prihlásený pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Keďže som podpredsedom tejto komisie a občas ju 
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vediem, viem presne, aká je náplň. Rozhodujeme o zaradení bodov aj s ďalším 

podpredsedom, teda nie je to len na predsedníčke. Je to, povedal by som, trojčlenný orgán. 

Pripomienkujeme zápisy a podobne. Takže do fungovania tejto komisie asi vidím viac ako 

pán JUDr. Méheš, ktorý asi na tých komisiách nebol, keď tvrdí, že máva rovnaký program 

ako legislatívno-právna komisia čo vôbec, ale vôbec nie je pravda. Odporúčam opäť 

otvoriť počítač, kliknúť na komisie a pozrieť si aké programy má komisia územného 

plánovania a životného prostredia a zistí, že rieši mnoho a mnoho a ďalších bodov, ktoré sú 

úplne relevantné, nielen nejaké legislatívno-právne vyjadrenie k nejakým navrhnutým 

bodom. Druhá vec, ktorú chcem povedať. V podstate je to ešte reakcia na Jozefa. V jeho 

vlastnom návrhu, z ktorého citoval, že aké uznesenie sme prijali, tak to uznesenie návrh 

uznesenia, že komisia po diskusii súhlasí s návrhom rozdelenia komisie ÚP a ŽP a je tam 

hneď pripísané, ako sa odhlasoval záver. Uznesenie komisie nezískalo dostatočný počet 

hlasovania. Nebolo schválené. Čiže treba čítať aj vlastné materiály do konca. Opäť chcem 

uviesť na pravú mieru, že päťdesiat percent bodov je nedorokovaných, to vôbec nie je 

pravda a už vôbec nie na každej komisii. Aj poslednú komisiu boli prerokované všetky 

materiály, predposlednú letnú tiež. Tú predtým tiež. Neviem o materiáloch, ktoré by sa len 

odsúvali a odsúvali. Šesťhodinové rokovania až osemhodinové boli ešte za pána Guldana, 

ale posledné razy sme nekončili o dvadsiatej prvej, kedy už budova je dávno zakódovaná. 

Čiže to tiež nie je pravda. Hovorme si o faktoch naozaj reálne, koľko to trvá. Ku politickej 

objednávke na komisie nechcem nič hovoriť, lebo tie komisie si schvaľujú poslanci a aj za 

komisiu informatizácie zdvihli ruky ak sa nemýlim pán predseda klubu Méheš aj ty 

a všetci tvoji poslanci. No a záver, text uznesenia skôr ako od právnika by som od teba 

čakal nie obhajobu tohto uznesenia, ale ako povedala Monika jeho upratanie, lebo aj 

samotné znenie ja nedokážem akceptovať. Ja vám to prečítam. Zastupiteľstvo Mestskej 

časti Bratislava - Ružinov odporúča. Po prvé schváliť samostatnú komisiu ÚP a ŽP. Dáva 

vám to zmysel? My máme samostatnú komisiu ÚP a ŽP. Po druhé/ podľa prílohy schváliť 

náplň činnosti komisie ÚP a ŽP. My máme schválenú náplň činnosti komisie ÚP a ŽP. Po 

tretie/ zvoliť členov komisií. My máme zvolených členov komisií. Po štvrté/ tajnou voľbou 

zvoliť predsedov komisií. My máme zvolených predsedov komisií. Čiže zatiaľ nie je čo 

robiť. Dokončím len teda znenie uznesenia. Zmeniť názov KÚP a ŽP na KÚP a KŽP. Asi 

by bolo dobré názov keby bol celým slovom a po B/ zastupiteľstvo Mestskej časti 

Bratislava - Ružinov pripraviť na zasadnutie MZ tajnú voľbu predsedov komisií. Za toto ja 

nemôžem zahlasovať už len z formálnej stránky. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pán JUDr. 

Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo opäť. Petrík, tentokrát neušlo 

mojej pozornosti, program ste mali až na nejaké drobné odchýlky zhodný, čiže preto som 

to dal do porovnania. Mali ste ho áno, zbytočne krútiš hlavou. Aj mne /nezrozumiteľné/... 

Úplne v pohode môžeme si porovnať a druhá vec čo je, tak to je to, že je to na vás, koľko 

ste tam ochotní a schopní sedieť. Čiže ja to hovorím iba po vecnej stránke. Neber to ako 

invektívu a viem o tom, že ste mali aj telemost aj že pani Šimončičová bola prepájaná a že 

zrejme ste mohli mať aj nejaké technické komplikácie. Ale zase ako je to enormný rozdiel 

aj enormná investícia času. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Nech sa páči s faktickou poznámkou ďalej pán poslanec 

Matúšek. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ďakujem. Peter, ak si robíš srandu, dá sa povedať z mojich 

šedín, tak ti veľmi pekne ďakujem, politickú kultúru vynechaj a hlasuj tak, aké máš 

svedomie. Dobre? Vyzývam ťa. To je jedna vec. Druhá vec, keď čítaš niečo z toho zápisu, 
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tak ja som poslal hneď na druhý deň pripomienky, skôr než zápis vyjde a tam je napísané. 

Na výzvu predsedníčky komisie pani Šimončičovej poslanec Matúšek pred samotným 

rokovaním v zmysle obdržaného programu žiadal prerokovať najskôr neprerokované body 

z predchádzajúceho zasadnutia. Nedodržala to predsedníčka ani ty. Druhá záležitosť, viete 

veľmi dobre, že sa to nadlžovalo a čakalo sa na príchod pána Feráka a dopoviem iba, že 

komisia nebola kompletná. O čom to tu rozprávaš, prosím ťa? 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S reakciou na faktické ako rečník 

pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Najprv na Matúša. Výnimočne v tomto spolu 

súhlasíme, že keď sú členovia komisie ochotní rokovať tak ako doteraz rokujú, tak je to ich 

záležitosť. Áno a rozhodli o hlasovaní. Za rozdelenie komisie bol Jozef Matúšek, zdržal sa 

Maroš Mačuha, Petra Kurhajcová a Anton Gábor. Proti Katarína Šimončičová, Peter 

Herceg, Martin Ferák. Čiže zo siedmich prítomných členov komisie bol za rozdelenie len 

jeden. Podľa mňa ďalšiu odpoveď nepotrebujeme. Čiže niekto zvonka chce rozdeliť túto 

komisiu, kto v nej nepracuje, nesedáva a iba jeden člen z vnútra ju chce rozdeliť, 

respektíve ak teda beriem názor pána a vicestarostu vážne, tak povedzme teda, že aj on aj 

keď zase ako predseda komisie dopravy nesúhlasím, aby sa zlučoval aj s územným 

plánom. Takže prosím vás, zvážte jednak obsah, keďže samotná komisia si neželá svoje 

rozdelenie a aj formu uznesenia, ktoré je nevykonateľné. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave nasleduje pani poslankyňa 

Barancová. 

 

PaedDr. Mária Barancová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja možno len tak krátko. 

Rozmýšľam nad tým, že komisie sú pre poslancov, sú pre zastupiteľstvo. Čo sa týka 

financií, tak dostávame paušál. Niektorí sme v troch, v štyroch komisiách. Že aký je teda 

problém, že keď niektorý poslanec chce takúto komisiu a nájde tú podporu, aký je problém 

aby sa tie komisie rozdelili? Ja to skutočne teda tomu nerozumiem, prečo máme takúto 

dlhú, siahodlhú rozpravu o tom, lebo si myslím, že ozaj môže to byť prospešné a pokiaľ 

teda si to želajú a budú tam členovia, teda budú tam poslanci, tak si myslím. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave ďalej pán vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo. Ja budem pokračovať 

v tom, čo som povedal v predchádzajúcom príspevku. Nie je to len o poslancoch vážení, 

Uvedomte si, že ten servis nám poslancom tu vytvárajú zamestnanci, ktorí tu sú opäť 

opakujem na úkor svojho voľného času, dobrovoľne po pracovnej dobe a zdarma. Ja som 

to konzultoval s týmito zamestnancami. Oni sú veľmi ochotní, sú veľmi milí, sú veľmi 

nápomocní, ale ja chcem byť aj voči nim sociálny a humánny a naozaj tá komisia trvá vždy 

do záverečnej, pokiaľ nás vrátnik nevyhodí a ani nikdy celý ten program komisie 

nevyčerpáme. Ja navrhujem naozaj, aby sa to rozdelilo tak, aby pani Szökeovú mala svoje 

komisie, lebo momentálne to je vlastne mačkopes, lebo územné plánovanie spadá pod pani 

Szökeovú. Životné prostredie spadá pod pani Pagáčovú. Pani Szökeová je ochotná s tým, 

že bude mať radšej viac komisií kratších, ako keby tam mala sedávať do večera a pani 

Pagáčová detto, nech má svoju komisiu, nech sa to venuje čisto životnému prostrediu. 

Tých tém je dosť. Môže tam kľudne preberať VPS-ka nová, pretože tým, že to predchádza 

pod novú právnu formu, tak to bude mať inú štruktúru, bude to inak fungovať, čiže ja 

navrhujem rozdeliť to a venovať sa životnému prostrediu a verejnoprospešným službám 

a zvlášť sa venovať územnému plánovaniu. Tieto dve kategórie už v dnešnej dobe počas 

dnešných rokovaní nemajú nič spoločné a venujú sa dvom rozdielnym témam. Ďakujem za 
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pochopenie aj v mene zamestnancov a ešte aby som dopovedal. Podnet, ktorý mi tlmočili 

zamestnanci opakovane a asi na úrade budeme zvažovať pristúpenie k tomu. Zamestnanci 

žiadajú, aby komisie končili vtedy, keď im končí pracovná doba. Čiže môže sa stať, že 

komisie začnú zasadať počas pracovnej doby zamestnancov a budú končiť tak, aby 

zamestnanci na konci pracovnej doby sa mohli odpípnuť a ísť domov. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Martin, prosím ťa, povedzme si, ale naozaj pravdu. Kedy si bol 

do konca komisie, keď hovoríš, že nás vyháňa vrátnik. Tento rok ani raz, čo ja si pamätám. 

To aby sme hovorili len o faktoch. Čiže povedzme si to jasne. Druhá vec, hovoríme 

o zamestnancoch, ktorí tu nie sú. Ja ako predseda, podpredseda komisie tiež s nimi 

pracujem a viem čo chcú a napríklad aj to, čo tu namieta pán Matúšek, bolo presunutie 

bodov, kde sú zamestnanci na začiatok, aby sme vybavili zamestnancov ešte v rámci 

pracovnej doby. Čiže sa im aj vychádza v ústrety a zrazu to namieta navrhovateľ tohto 

uznesenia. Čiže komisie sa snažia vychádzať v ústrety a po tretie, pani Szökeová neostáva 

na obidvoch komisiách od začiatku do konca. Je presná dohoda, kedy príde, kedy nepríde 

a pracujeme aj s programom tak, aby to vyhovovalo zamestnancom a nebývajú do noci ani 

na komisii dopravy, na mojej komisii ani komisii územného plánu. Takže hovorme prosím 

o faktoch. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pani viceprimátorka Štasselová. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja by som chcela na poznámku 

pána vicestarostu poznamenať že, práveže spojenie územného plánovania a životného 

prostredia je trend v posledných rokoch práve kvôli tomu, že každá tá ľudská činnosť, 

ktorá zasahuje do prírodného prostredia je dnes oveľa viacej vnímaná v súvislosti so 

zásahom do prírody, do udržateľného života a navyše teraz v posledných desiatich rokoch, 

v dvadsiatich v súvislosti s klimatickou zmenou. Čiže každý jeden zásah už aj v dnešnom 

našom práve povoľovacích procesov sa vždy posudzuje aj z pohľadu životného prostredia 

a taká EIA je jedna z najvýznamnejších posudzovacích činností, ktoré súvisia s urbárnou 

činnosťou. Čiže práve naopak, to čo pôjde do územnoplánovacej komisie, tak presne to isté 

sa bude riešiť aj v komisii životného prostredia. Presne to isté. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou ešte pán poslanec 

Vicáň. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja by som k tomu len jednu 

vec chcel dodať tiež ako člen tejto komisie. Komisia územného plánovania a životného 

prostredia pre Ružinov je určite veľmi dôležitá, ale rád by som doplnil ešte pána 

vicestarostu Patoprstého. Minulý rok táto komisia zvykla zasadávať dokonca neviem, či 

nie o sedemnástej, ale minimálne druhého decembra, ešte v decembri sme zasadávali 

o šestnástej hodine. Začali sme zasadať postupne o štrnástej. Teraz sme začali o trinástej 

a vždycky skončíme večer o ôsmej, alebo tesne predtým, ako sa zatvára úrad. Takže ak je 

tu nejaký záujem možno zo strany pána poslanca Matúšeka toto vyriešiť a je pravda, že 

viacerí členovia sme sa dlhodobo sťažovali na to, akým spôsobom sa vedie tá komisia 

nielen členovia, ale aj samostatní účastníci rokovaní tejto komisie mali výhrady voči tomu, 

že sedia štyri, päť, šesť hodín na chodbe a čakajú, kedy sa k ich téme môžu dostať. Takže 

nemyslím, že je to len o tom a v neposlednej rade samozrejme berme do úvahy 

samozrejme zamestnancov, ktorí tam sedávajú s nami do tej ôsmej, deviatej hodiny. 

Ďakujem. 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Rečník bol pán vicestarosta Patoprstý. Čiže ak ešte 

s faktickou chce zareagovať pán Ferák, tak by mal pred ním, ale s faktickou na rečníka sa 

počas vystúpenia rečníka a reagovať môže len na pána Patoprstého ako na rečníka nie na 

ostatných. Dobre. Takže pán Patoprstý faktickou na faktické, ktoré odzneli k jeho 

príspevku. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem. Ja reagujem faktickou na faktické 

poznámky na môj hlavný príspevok. Pán poslanec Herceg, áno sú uprednostňovaní 

zamestnanci, ktorí majú finančné, alebo majetkové materiály, ale zamestnanci životného 

prostredia alebo územného plánu vždy čakajú na koniec a nezabúdajme na to, že aj 

tajomník komisie je zamestnanec a ten tajomník komisie ten tiež musí sedieť celý čas do 

záverečnej a minimálne pani Pagáčová a pani Szökeová tam väčšinou sedávajú aj po 

pracovnej dobe a na margo pani viceprimátorky, presne s vami súhlasím, čo ste povedali. 

Je to absolútne tak. Čiže tým pádom poďme zlúčiť k tejto komisii ešte komisiu dopravy, 

aby sme to mali všetko spolu v jednom balíku, lebo všetko so všetkým súvisí. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pani Pilková nemôže faktickou poznámkou, keďže to bola 

posledná. Čiže môžete sa prihlásiť riadnym príspevkom. Nasleduje pán poslanec Ferák. 

 

Mgr. Martin Ferák, poslanec MZ: Ja teda keďže nemôžem reagovať, ale chcem som nejako 

nadviazať tuná na pána Vicáňa, pretože som nepochopil čo chce povedať, ale mám také, že 

asi viem, čo chcel povedať. Aby som to tak nejako povedal, že veľmi ma oslovila tá jeho 

myšlienka, ktorú povedal, že zhrniem to tak nejako stručne, že bez ohľadu na to kedy sa tá 

komisia začne, že vždy skončí neskoro. Čo je ale jasným svedectvom toho, že to nie je 

množstvo agendy, ale je to vec prístupu a ako sa to vedie. Verím tomu, keby sme začali od 

ôsmej rána o ôsmej ráno, že tam skončíme potom, pretože k jednotlivým bodom bude tá 

diskusia omnoho dlhšia. Čiže všetko to len potvrdzuje ten fakt, že nie je toto, ak toto má 

byť jediný dôvod dĺžka trvania komisií územného plánovania a životného prostredia 

a koľko tá komisia zasadá, tak toto je jasný príklad argument, ktorý je proti tomu, aby sa 

z tohto titulu komisia delila, pretože nie je to množstvom agendy je to množstvom 

diskusných príspevkov a formou ako sa tam diskutuje. Čiže toto si treba upratať a nie 

komisie deliť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou na tento príspevok pán 

vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Áno ďakujem veľmi pekne a ďakujem aj 

Martinovi Ferákovi mi osviežil moju myšlienku, ktorú som zabudol v riadnom príspevku. 

Stopercentne súhlasím, že problém je, že nielen táto komisia ale veľa komisií nemá riadnu 

organizovanú štruktúru a vedenie a naozaj by to malo byť tak, že predsedajúci udeľuje 

slovo. Je tam maximálny počet príspevkov najlepšie aj časovo ohraničených tak, ako je to 

na zastupiteľstve a potom by to možno bolo konštruktívnejšie, lebo naozaj sa to veľakrát 

zvrháva na debatu medzi členmi komisií navzájom bez toho aby bolo udeľované slovo, bez 

toho, aby bolo nejaké poradie a presne týmto sa nielen komisie územného plánovania a 

životného prostredia, ale všetky predlžujú. Čiže možno aj taký apel na predsedov komisií, 

aby naozaj viedli tie komisie tak ako je zastupiteľstvo, alebo miestna rada keď sa udelí 

slovo na určitý časový limit. Vyčerpajú sa príspevky a ide sa ďalej, lebo väčšinou to sú 

nekonečné debaty a žiaľbohu ten výsledok tiež končí niekde v nekonečne. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Vicáň. 

 

Mgr. Michal Vicáň, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Chcem len zareagovať na pána Feráka. Ako 
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dobre správne to pochopil, že je jedno či začneme skôr, keďže sme začínali voľakedy 

rokovať o sedemnástej, potom o šestnástej, o štrnástej minulý týždeň, alebo respektíve 

predminulý týždeň o trinástej a stále skončíme v neskorých večerných hodinách. Takže 

správne si to pochopil, ale zvrtol si to zlým smerom. To nie je o tom, že by sa ten program 

násobne zväčšoval, ale to svedčí o tom, že veľakrát tam diskutujeme ozaj by som povedal 

o zbytočnostiach. Tie body sa predlžujú a nemá to žiadnu efektivitu. A toto je výsledkom 

toho, kto tú schôdzu vedie. Presne tak. Správne to povedal aj pán Patoprstý a ja s tým 

úplne súhlasím. Keby to bolo efektívne ja si myslím, že Jožko by takýto návrh Matúšek 

určite nedával. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Priznám sa, že ja som dúfal, že bez ohľadu na 

ten počet bodov tiež my dnes skončíme do deviatej a prestávam byť optimista. Nasleduje 

v rozprave pani poslankyňa Pilková. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Toto bude rýchle. Ja iba chcem reprodukovať, čo mi práve 

napísala Janka Poláčiková, že v podstate na meste sa to tiež rozpadá táto komisia vďaka 

tomu, že tie rokovania sú nenormálne dlhé a práve dnes na klube sa riešilo to, že sa to 

rozdelí, pretože už tam nikto nechodí, lebo pani Šimončičová to tam proste naťahuje. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Pán predseda Méheš. Poradu predsedov klubov. Takže 

dvaja predsedovia signalizujú, takže vyhlasujem päťminútovú prestávku na poradu 

predsedov klubov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dámy a páni, je dvadsať päťdesiat päť, čiže pokračujeme 

v rokovaní po ukončení prestávky. Pán predseda Méheš sa hlási s procedurálnym návrhom. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: ... ukončenie rozpravy k tomuto bodu rokovania. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čiže pán Méheš navrhuje ukončiť rozpravu k tomuto 

bodu. Je to procedurálny návrh, o ktorom by sme mali hlasovať hneď. Takže znamenalo by 

samozrejme, že tí čo nesvietia v momente schválenia na obrazovke sa už nemôžu ďalej 

prihlásiť do rozpravy. Takže poprosím hlasujme o procedurálnom návrhu pána predsedu 

poslaneckého klubu Méheša, teraz. 

 

Hlasovanie: Konštatujem, že procedurálny návrh bol schválený počtom hlasov za štrnásť, proti 

traja, zdržali sa dvaja, nehlasovalo päť. 

hlasovanie č. 52 

za: 14   proti: 3  zdržali sa: 2  nehlasovali: 5 

- procedurálny návrh na ukončenie diskusie bol schválený 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čiže týmto ukončujem možnosť prihlásiť sa do rozpravy. 

V rozprave sú prihlásení ešte pani Štasselová a pán vicestarosta Patoprstý na pána Méheša, 

ale na procedurálnu sa nedá faktickou. Môžete sa k pani Štasselovej prihlásiť ešte 

faktickou potom. Čiže pani viceprimátorka nech sa páči ako posledná v rozprave riadnym 

príspevkom. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja len jednu takú etickú 

poznámku, že keď tu nie je človek, o ktorom hovoríme a nemôže sa brániť, tak by sme to 

asi nemali robiť. Navyše pani Šimončičová to počula, nepočula to celé. Čiže dala si to 

prerozprávať, lebo nemala dobrý odposluch a hovorí, že pani Poláčiková už od mája, alebo 

niekedy od jari nie je členkou komisie a nahradila ju pani Plavúchová a zároveň ja viem 

z interpretácie pána predsedu komisie na meste, že naozaj problémom sú iní členovia 
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komisie, nie pani Šimončičová. Nebudem teda zase ja hovoriť osobne. Súčasne si myslím, 

že komisia si môže tak ako povedal Martin Ferák, buď zvoliť nového predsedu pokiaľ sa 

jej nepáči, že to niekto vedie zle. Môže si takisto zvoliť nový rokovací poriadok. Môže 

obmedziť vstupy do diskusie na tri minúty. Čiže existuje mnoho nástrojov, ktorými sa dá 

zefektívniť teda prácu tej komisie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pán 

vicestarosta Patoprstý. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem za slovo, pán starosta. Na margo 

toho čo bolo povedané pani viceprimátorkou aj všetkými ostatnými predrečníkmi v tejto 

diskusii. Ja navrhujem nasledovné. Dneska o tomto bode už ďalej nerokovať ani 

nehlasovať a urobiť veľmi úzku pracovnú skupinu, v ktorej budú najmä tajomník komisie 

a dve vedúce, ktorých sa to dotýka spolu s predsedom a podpredsedami komisie životného 

prostredia, alebo možno aj so všetkými členmi. To sa dohodneme a dohodnúť si pravidlá 

fungovania a pravidlá, že či rozdeliť a ako a na budúce do zastupiteľstva pripraviť naozaj 

už na prvú signálnu, aby sme sa dohodli, že ako to bude, lebo toto je taký mačkopes a ja 

stále si stojím za tým, že musíme sa pozerať aj na zamestnancov, ktorí tu sedia. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: To bol procedurálny návrh, alebo faktická. Okej. 

S faktickou poznámkou ešte pán predseda Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Áno ja len chcem poďakovať za ten návrh, aby sme bez emócií 

si na to sadli. Moja ponuka na porade predsedov klubov bola upraviť rokovací poriadok, 

ktorý by jasne upravoval dĺžku príspevku a prideľovania slova. To len aby sme vedeli, ale 

teda akceptujem toto, že naozaj v úzkom kruhu sa porozprávame aj s dotknutými vedúcimi 

odborov a vyjde z toho určite niečo pragmatické, nezaťažené emóciami. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Týmto skončila rozprava k tomuto 

bodu. Ja vnímam od predkladateľa, že tento návrh naozaj mal signalizovať, že vníma 

problém v rokovaní tej komisie hlavne z dôvodu času. Predkladateľ má právo na záverečné 

slovo. Chcem sa spýtať či nechce aj zareagovať na ten návrh pána vicestarostu, že prípadne 

stiahnuť a dopracovať do budúceho zastupiteľstva takýto návrh po dohode a rokovaní? 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Martin ďakujem, že si to navrhol. Ja myslím, že žijeme ďalej. 

Pokračujeme. Ten návrh, keby si skôr dal, tak by sme ušetrili strašne veľa času. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: To znamená, že pán predkladateľ sťahuje tento návrh 

s tým, že sa založí úzka pracovná skupina a do ďalšieho zastupiteľstva sa prijme nejaké 

riešenie, ktoré bude predložené potom. Skvelé. Ďakujem a vážim si to, veľmi pekne, pán 

poslanec. Dámy a páni, nemáme teda o čom hlasovať v tomto prípade. Poprosím 

kolegyne, ktoré tu naozaj sedia, aj keď sú už neskoré večerné hodiny a majú doma rodiny 

a ďakujem im aj za to a aj teda šéfke právneho a organizačného a v tomto prípade 

územného plánovania a životného prostredia. A poprosím dámy, aby si to zobrali na 

starosť a zorganizovali tú pracovnú skupinu s tými zástupcami, ako bolo vymenované, pani 

Pagáčová a pani Szökeová. Ďakujem veľmi pekne. 

 

 

Bod č. 29 

Návrh na riešenie verejného parku, verejného parkoviska a miestnej komunikácie III. triedy 

Palkovičova v lokalite Starý Ružinov 
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Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom dvadsaťdeväť nášho rokovania je poslanecký 

návrh, Návrh na riešenie verejného parku, parkoviska a miestnej komunikácie tretej triedy 

Palkovičová v lokalite starý Ružinov. Predkladateľom návrhu je pán poslanec Matúšek 

a poprosím ho o úvodné slovo a predstavenie materiálu. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ďakujem za slovo, pán starosta. Aj ten druhý materiál 

podstatou tohto materiálu fakticky tri predmety. To znamená, statická doprava, miestna 

komunikácia tretej triedy a park. Ide o vyriešenie statickej dopravy v nadväznosti na 

parkovaciu politiku Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy. V tom druhom ide 

o vytvorenie novým geometrickým plánom teda evidenciu skutočnej rozlohy zelene 

verejného parku vrátane občianskej vybavenosti s kódom dvesto jedna a zelene s kódom 

tisícstodesať vo verejnom záujme. Samozrejme, že ide po tretie aj o miestnu komunikáciu 

tretej triedy Palkovičová v celej jej dĺžke, aby bola daná do správy Mestskej časti 

Bratislava - Ružinov. Ďakujem za podporu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Pán poslanec Čechvala, nech sa páči, máte slovo. 

 

Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja, keďže nie som excelentný rečník a je to 

náročné, ako je tam veľa faktov, tak som si dal svoje myšlienky na papier, tak vám to 

prečítam. Myslím si, že v zásade je jedno, či schválime nejaké uznesenie, kým nezačnú 

úrady a polícia konať, nič sa v prospech obyvateľov nezmení. Mnohé uznesenia boli 

schválené a nie sú naplnené. Netuším čím to je, či nedostatkom vzdelania, nízkou 

inteligenciou, alebo vekom, ale niektorým veciam nerozumiem a preto občas kladiem 

hlúpe otázky. Stojím na parkovisku, ktoré vyzerá ako parkovisko, spĺňa všetky jeho 

vlastnosti a normy aj keď výklady sú rôzne, desiatky rokov sa využíva ako parkovisko 

a napriek tomu sú ľudia, ktorí sa ma snažia presvedčiť, že to parkovisko nie je. Neviem, čo 

si mám o tom myslieť. Nehovoriac o tom, že združenie zaplatilo certifikovanej inštitúcii 

nemalé peniaze za odborný posudok, ktorý potvrdzuje, hádajte čo? Ak by niekto 

potreboval posudok súdneho znalca musí sa obrátiť na certifikovanú firmu. Vieme mu 

ušetriť námahu. Bývalý starosta JUDr. Dušan Pekár sa aspoň nesnažil poprieť, že sa jedná 

o parkovisko. Jeho problém bol v tom, že tvrdil, že parkovisko ako stavba je súčasť 

pozemku a preto patrí majiteľovi pozemku. Pokiaľ viem zákony SR hovoria niečo iné 

a majiteľ pozemku je povinný strpieť stavbu na svojom pozemku. Magistrát pán 

Ďurkovský predal firme Consulting BK pánovi Kozmonovi pozemky, ale v zmluve je 

uvedená ostatná plocha. Aj v čase predaja boli v katastri tieto pozemky vedené ako 

zastavené plochy a nádvoria. Nikto iný ako majiteľ pozemku, čiže Obvodný národný 

výbor, alebo neskôr magistrát nemohol o tento zápis do katastra požiadať. Je možné, že 

pán Ondrejič ako ďalší kupujúci bol oklamaný a neuvedomil si, že stavať nemôže, pretože 

na pozemky je už umiestnená stavba verejné parkovisko. Združenie občanov vyzvalo 

stavebný úrad, aby buď zakročil proti nezákonnému zablokovaniu verejného priestoru, 

alebo zdokumentoval súhlasné stanovisko na stavebné úpravy. A ja osobne som napísal na 

stavebný úrad, aby konal. Aj keď mi je jasné, že to je len taký zúfalý výkrik do tmy, ale 

poslal som to všetkým poslancom v kópii, aby mali informácie z prvej ruky. Parkovisko je 

označené dopravnou značkou, ktorú môže odsúhlasiť jedine dopravný inšpektorát. Ten by 

nikdy nedal súhlas na osadenie dopravného značenia a ak by o to niekto kompetentný 

nepožiadal a nedoložil všetky potrebné doklady a dokumenty. Nechce sa mi veriť, že by 

niekto zámerne dopravný inšpektorát oklamal a že by sa nechal tento oklamať tak, že by 

mu niekto predložil falošné doklady len aby získal povolenie na dopravné označenie 

verejného parkoviska. Pôvodný kupujúci pán Kozmon chcel na parkovisku stavať. Sám vo 

svojej osobne korešpondencii sa zmieňuje o parkovisku. Poprosím druhý príspevok. Čiže 

sám pán Kozmon sa zmieňuje v písomnostiach o parkovisku, na ktorom chce stavať. 
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Združenie občanov podalo svojho času žalobu. Krajský súd zrušil územné aj stavebné 

povolenie. Následne potom prokurátor podal podľa zákona upozornenie, na základe 

ktorého mestská časť je povinná zabezpečiť prístup verejnosti na parkovisko. Aj toto sa 

spochybňuje nejakým následným vyhlásením prokuratúry, ale neviem o tom, že by bolo 

zrušené toto upozornenie. Naposledy bolo narušené dvadsiateho šiesteho ôsmy. Magistrát, 

miestny úrad, stavebný úrad, polícia, prokuratúra nič, nič, nič. Obyvatelia sa pokúšajú 

zákonnými prostriedkami brániť proti svojim protivníkom. Tými sú predovšetkým nečinné 

úrady, v tomto prípade magistrát a miestny úrad, respektíve stavebný úrad. Za účelom 

sebaobrany združenie vypísalo verejnú zbierku a zo získaných financií platí advokátsku 

kanceláriu, aby úkony voči protistranám boli po právnej stránke bezchybné. Neviem, kto 

presne prišiel prvý s nápadom, aby naša advokátska kancelária zastupovala aj druhú stranu. 

To znamená magistrát, alebo mestskú časť. Podľa mňa je to nelogické, lebo by musel 

obhajovať jeden právny zástupca žalobcu aj obhajcu. Možno sa mýlim, možno mi to niekto 

dokáže vysvetliť, ale zatiaľ sa na to takto pozerám. Samozrejme, že advokátska kancelária 

odmietla a je neuveriteľné, že toto jej odmietnutie ako konfliktu záujmu interpretuje niekto 

ako nedôveru v silu vlastných argumentov. Naposledy sa takto vo februári na spoločnom 

stretnutí pracovníkov magistrátu a zástupcov Združenia občanov vyjadril pán Szabó, ktorý 

je už v súčasnosti zamestnancom Miestneho úradu Ružinov. Magistrát nepotrebuje dávať 

žalobu. Magistrátu stačí ak sa začne zodpovedne správať k svojmu majetku a nedopustí na 

ňom neoprávnené zásahy. A keď sa to majiteľovi pozemku, ak je naozaj kúpno-predajná 

zmluva platná na ostatnú plochu, keď sa to jemu nebude páčiť môže sa domáhať svojich 

práv na súde. Ak parkovisko nie je stavba a neexistuje, ako je možné, že pán Ondriš, keďže 

nemá ako preukázať vlastníctvo k stavbe, ktorá neexistuje ide tieto voľné plochy, ostatné 

plochy prevádzkovať ako parkovisko a nikomu to neprekáža. Bez povolenia na stavebné 

úpravy, prívod elektriny, osadenie rampy. Stavebný úrad, magistrát, starosta, primátor, 

polícia, prokuratúra všetci sú s tým okej, len dvaja poslanci a pár tisíc bezvýznamných 

obyvateľov nedokážu pochopiť, čo sa tu deje. Toľko môj príspevok. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave nasleduje pani poslankyňa 

Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Boris myslím si, že si nám dal do toho taký 

ďalší pohľad a ja by som len doplnila, alebo opravila, že nie sú to dvaja poslanci myslím si, 

že všetci stojíme na strane tých obyvateľov a je to určite téma, ku ktorej sa vieme prihlásiť. 

My v Prievoze máme Hraničnú tiež bojujeme s podobným problémom. Ja by som sa len 

chcela spýtať jednu úplne naozaj jednoduchú otázku, pretože vaša obhajoba, prečo si ten 

developer nemôže robiť to, čo chce je, že nepreukázal teda vlastnícky vzťah k tomu 

parkovisku, ale chcem sa teda spýtať, že v čom je to iné ako parkovisko na Štrkovci, ktoré 

teda ste sa rozhodli kúpiť za dve celé dva milióna bez DPH. Pretože tam tiež URBICON 

nevyjadril sa k vlastníctvu ani nepreukázal vlastníctvo tej spevnenej plochy. Je to napísané 

v materiáli zo zastupiteľstva strana štyri. Čiže je to tam napísané v tom materiáli. Ja len 

čítam materiál. Čiže ja sa teda pýtam, že prečo aj tam sme nebojovali proti tomu a v čom je 

to teda iné? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: V rozprave nasleduje pán Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Verím, že pán predseda poslaneckého klubu 

Sme Ružinov tento email stihol prečítať, pretože nám prišiel dneska upravený návrh. 

Myslím, že pred jedenástimi hodinami, lebo by som bol nerád, keby to tiež napadol 

a žiadal to stiahnuť z rokovania, lebo ja chcem, aby sme o tomto bode rokovali. Druhá vec, 

tie formulácie, Jozef vieš, že som namietal na miestnej rade. Nepodporil som, lebo boli 

právne nevykonateľné. Už sú lepšie, takže ďakujem a napriek tomu si dovolím pár 
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pripomienok, ktoré ak si osvojíš autoremedúrou, tak rád podporím tento materiál. Prvý bod 

po preformulovaní už v poriadku, druhý bod je v poriadku, len odporúčam odbory z toho 

škrtnúť, že zaradil do plánu činností odbor. Ak sa zmení názov odbor, alebo štruktúra, tak 

už to uznesenie nevykonateľné. Čiže len to čo je v zátvorke tie názvy odborov v druhej 

časti škrtnúť. V tretej časti je to také vágne, ale chápem tým, že teda chceme, aby tam bol 

vykonaný aj dozor zásahu do majetku, ktorý nevie preukázať majiteľ parkoviska, že je jeho 

spevnené plochy. Čiže s prižmúrenými očami v poriadku. Štvrtá časť, prosím rozpísať, čo 

je to MGBA. Odpusťte mi pani poslankyňa Barancová, ale ja to môžem čítať, že to je 

magister Baranec, alebo ktokoľvek iný. Čiže Magistrát hlavného mesta Slovenskej 

republiky Bratislava. Lebo MGBA v uznesení naozaj nemôže byť. Čiže toto poprosím 

rozpísať a vyhodiť sekciu strategického územného plánovania. Zas môže sa to zmeniť 

a piaty bod, pravidelne informovalo o výsledkoch. Čiže ten je v poriadku. Čiže ak si 

osvojíš tieto zmeny, tak ja toto rád podporím, lebo som za to, aby pokiaľ vieme zachrániť 

parkovisko, tak ho zachráňme. Je to aj v náplni mojej pracovnej činnosti na magistráte, 

čiže o to skôr sa snažím, možno ani nevieš, na pozadí riešiť tieto problémy a hľadať ako sa 

veci dajú spraviť, nie ako sa nedali spraviť dvanásť, štrnásť rokov. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán predseda 

poslaneckého klubu JUDr. Méheš. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za pripomenutie. Na rozdiel od 

niektorých kolegov, ktorí majú problém s gramotnosťou, pán poslanec Matúšek to doručil 

v písomnom vyhotovení. To je iba všetko. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Do rozpravy sa ďalej prihlásil pán poslanec 

Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja len technickú pripomienku a vlastne to 

je reakcia na pána JUDr. Matúša. Proste áno bolo to doručené emailom, fajn, všetci čo 

máme notebooky, si to vieme prečítať, nepotrebujeme to v písomnej forme a vlastne 

technická vec je tá, že vlastne má to byť v písomnej forme. Tak ako bola Monika 

napadnutá, že proste nebolo to v písomnej forme u všetkých poslancov. My to síce máme, 

ale Jožko Matúšek emaily píše, že pozmeňujúci materiál uznesenia a dôvodovú správu 

v závere a aktualizáciu a dôvodová správa tu nie je. Čiže tým pádom neviem, či môžeme 

hlasovať o tomto materiáli, keďže pán JUDr. Matúš napadol Moniku, tak to je ten istý 

prípad. Dôvodová správa tu nie je. Nebola predložená v písomnej forme, ale ja to prežijem 

tak ako pán JUDr. Matúš prežije, tak ja to tiež prežijem. Hlasujme o tom a som za to, aby 

sa postupovalo tvrdo proti tomuto developerovi. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: S faktickou poznámkou pán poslanec Matúšek. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Pán poslanec Bodnár, ja vám môžem zodpovedne povedať, že 

včera večer vám išiel kompletný materiál aj s prílohami a išiel aj dneska po upozornení 

organizačného oddelenia. Čiže dostali ste to dvakrát. Pozmeňovák som robil po, dá sa 

povedať, požiadaní, aby som ho vystavil. No nepomohol mi nikto v tom, ja som to upravil 

v podstate na nejaké pripomienky a myslím si, že je to vykonateľné. Čo sa týka pána 

Hercega, ja si osvojujem tie veci, len ti môžem ukázať oficiálnym listom z magistrátu, že 

MGBA píše magistrát. Takže nerobí mi problém vypísať Magistrát Bratislava a pani 

Ďurajkovej ešte vysvetlím ten rozdiel medzi Štrkovcom. Môžem? My nežiadame odkúpiť. 

My nemusíme odkupovať. On nevlastní inžiniersku stavbu, teda líniovú stavbu, ktorá má 

hodnotu tú istú ak nie väčšiu podľa, dá sa povedať, už ohodnotenia včetne tých zariadení 

pomocných, má ďaleko väčšiu hodnotu ako to kúpil ten pozemok za sedemnásť miliónov 
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osemstotisíc slovenských korún. Takže my tu nežiadame po dvadsiatich rokoch, aby sme 

odkupovali tento pozemok. My ho dostaneme zákonným spôsobom. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. V rozprave ďalej prihlásený pán predseda 

Méheš teda s faktickou poznámkou. 

 

JUDr. Matúš Méheš, poslanec MZ: Ďakujem. S rozčarovaním zisťujem, že niektorí kolegovia 

poslanci ani za dva roky nemajú tú námahu si prečítať rokovací poriadok a keď by trošíčka 

tomu venovali času a už aj na úkor tejto rozpravy, tak by zistili, že tým emailom sa to 

doručuje zo strany organizačného oddelenia nie vzájomne. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: S faktickou poznámkou ešte pani poslankyňa Ďurajková. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Tak tešíme sa pán JUDr. Méheš, 

keď predložíte vy nejaké uznesenie, alebo materiál, aby sme sa naňho všetci spoločne 

pozreli, ale Jožko ja som chcela odpoveď na otázku, že vaša obhajoba toho, že si developer 

nemôže robiť na tom parkovisku čo chce, je práve tá, lebo nepreukázal vlastníctvo k tej 

spevnenej ploche, ale ja hovorím, že ani pri Štrkovci podľa materiálu, ktorý nám bol 

priložený dvadsiateho tretieho šiesty, nepreukázal URBICON vlastníctvo k spevnenej 

ploche a tam si zahlasoval za kúpu. Prečo sme sa nesnažili ako zastupiteľstvo nájsť ten 

vlastnícky vzťah? Prečo sme nedávali uznesenia? Prečo sme spoločne nebojovali? Prečo 

ste to tak ľahkovážne nechali kúpiť? Prečo tam to nešlo a tuto stojí tá obhajoba na tom? To 

mňa zaujíma ten rozdiel. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Priznám sa, že už mi vypadlo, že kto bol 

pôvodný príspevok, na koho sa reaguje a hlási fakticky, aby sme nespustili prestrelku. Nie, 

ale tieto faktické, ktoré bežia, lebo bol to príspevok pána Bodnára. Čiže všetci vo 

faktických musia reagovať na to, čo povedal pán Bodnár a nie vzájomne na seba a na 

ostatných. Ani urážať sa, osočovať sa, prosím. Takže pán Matúšek, ak chcete reagovať na 

pána Bodnára vo faktickej. Nie, ďakujem. V rozprave ďalej prihlásený pán poslanec 

Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Jozef, ja naozaj vecne, keďže som člen tejto 

komisie, tak ja sa ťa chcem len spýtať, že či teda autoremedúrou osvojuješ tie návrhy, čo ti 

Peťo Herceg hovoril, alebo nie, teda ako naozaj poďme ďalej. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Pripomínam, že aj ak si ich osvojí 

autoremedúrou pán Matúšek, musia byť predložené písomne návrhovej komisii. Nech sa 

páči pán Matúšek len rýchla odpoveď. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ja to ešte raz zopakujem, že si osvojujem. Už som to povedal 

pánovi Hercegovi, ale asi nebol sústredený pán Strapák. Tak mu osobne hovorím, že 

osvojujem si to. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Predkladateľ si osvojil 

autoremedúrou pozmeňujúce návrhy, ktoré musia byť písomne doručené návrhovej 

komisii. V rozprave ďalej pán poslanec Bodnár svojím druhým príspevkom. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja už len na odľahčenie, že my našimi 

návrhmi sme vykopávali otvorené dvere raz a Jožko Matúšek dvoje otvorených dverí na 

magistráte, ale aj na úrade ružinovskom, pretože stačilo prísť na úrad, riešiť tu s vami 

a stačilo prísť cez Peťa Hercega, alebo cez niekoho na magistrát. Čiže vykopáva dvoje 
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otvorených dverí. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Možno dodám, my sme aj s pánom Matúšekom 

aj viackrát boli aj na magistráte aj u nás na rokovaniach ohľadom tohto problému. O slovo 

sa ešte prihlásil pán prednosta, ktorý by chcel fakticky uviesť na pravú mieru jeden výrok. 

Ak súhlasíte, pán prednosta, nech sa páči. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Ja len sa pokúsim konštruktívne k tomu, že tu 

bola naznačená nejaká paralela medzi kúpou, ktorá bola schválená dvadsiateho tretieho 

šiesty 2020, tak tam bol schválený návrh na prevod vlastníckeho práva nehnuteľností, 

pomlčka pozemku vrátane spevnenej plochy nekrytého parkoviska na pozemku 

nachádzajúcom sa v lokalite Sabinovskej ulice. Takže finálne uznesenie bolo opravené 

v zmysle platného stavu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Pani Ďurajková s faktickou 

poznámkou. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Je možné doručiť nám ten 

vlastnícky vzťah, ktorý preukazuje, že je vlastníkom mestská časť tej spevnenej plochy? 

Máme takýto nejaký dokument, alebo magistrát? Alebo na základe čoho bolo to uznesenie? 

Lebo keď sme si niečo takéto schválili a nemáme taký doklad, tak vlastne sme schválili 

niečo protiprávne, lebo on mohol byť tiež vlastníkom tej spevnenej plochy. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Nie, ten predávajúci vlastník a my to 

kupujeme. On je, nie mestská časť je vlastníkom. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Áno, ale máte dôkaz nejaký dokument, kde bolo jasné 

napísané, že je vlastníkom spevnenej plochy mestská časť, alebo magistrát? Lebo to je to 

isté ako Palkovičová. Ale dobre nemusíme to riešiť. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: URBICON je vlastníkom toho. Od neho 

kupujeme. 

 

Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ale či má URBICON preukázateľne tak a viete nám to 

doručiť niekedy najbližšiu dobu? Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Zrejme ide o rozdiel vo verziách materiálov, ktoré 

poznáte, lebo tieto informácie boli doplnené medzi miestnou radou a pred a rokovaním 

zastupiteľstva a treba vždycky pozerať aktuálne informácie, aktuálne materiály, ktoré sa 

môžu zmeniť na základe pripomienok. V rozprave ešte pán predseda Herceg svojím 

druhým príspevkom. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som možno ešte rád doplnil uznesenie ešte 

jedna formálna vec. V bode dva, kde sú parcely, tak vždy treba uviesť aj katastrálne 

územie. Čiže vždy k.ú. Nivy k tým parcelným číslam, aby to bolo jednoznačné 

a navrhujem doplnenie uznesenia v časti B/ doplniť bod šesť. Bod B/ teda znie. Žiada Ing. 

Martina Chrena starostu MČ Bratislava - Ružinov, aby rokoval s vlastníkom pozemku 

parcelné číslo 10800/67 k.ú. Nivy o odpredaji tohto pozemku Mestskej časti Bratislava - 

Ružinov. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Čechvala. 
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Mgr. Boris Čechvala, poslanec MZ: Ja len využijem ešte túto príležitosť, lebo obyvatelia Starého 

Ružinova vás pozývajú zajtra na výročnú členskú schôdzu, ktorá sa uskutoční v priestoroch 

Radošinského naivného divadla večer o šiestej, zajtra v stredu večer o osemnástej, kde ste 

všetci vítaní a verím, že celá tá diskusia sa začne posúvať vecným smerom, lebo to čo tu 

najviac chýbalo, tak práve bol roky, neviem ako to nazvať, aby som sa niekoho nedotkol, 

ale my to vnímame ako ignoranciu zo strany úradu, magistrátu, že nebol ochotný vypočuť 

a hlavne vecne vysvetliť, ak má silnejšie argumenty skrátka preargumentovať, lebo 

nemôžem si pomôcť, ale obyvatelia sa to pozerajú jednoznačne ako na veľmi zlý signál 

a necítia, že by mali podporu či zo strany magistrátu, alebo miestneho úradu. Veľmi rád by 

som tomu napomohol. Takže zajtra. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy 

vyhlasujem rozpravu za ukončenú a poprosím návrhovú komisiu, aby dala hlasovať. Pán 

predkladateľ Matúšek si osvojil všetky pozmeňujúce návrhy, ktoré predložil pán Herceg 

autoremedúrou, alebo treba o niektorom z nich hlasovať? 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Aj tú šestku Jožko? 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Môžem poprosiť? To je kontraproduktívne, aby sme po 

dvadsiatich rokoch rokovali o odpredaji. Pretože my nemáme čo odpredávať. Ak máme 

odpredávať, tak predovšetkým pozemok, ale nie zariadenia a líniovú stavbu, Peter áno? 

Ale za cenu, ktorú zaplatil. 

 

/nezrozumiteľné/... 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Rozprava už skončila. Čiže otázka je, či si osvojujete 

autoremedúrou? Návrh bol doplniť úlohu pre starostu, rokovať o odkúpení pozemku a ja 

dodám, že nie je ani treba taký návrh dávať, lebo my sme o tom už rokovali s firmou 

Zelenka a bolo nám jasne povedané, že áno sú ochotní nám to predať za cenu štyri milióny 

eur ani o euro menej. Čo je dvojnásobok hodnoty parkoviska pri Štrkovci. Môžeme skúsiť 

ešte raz. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ja myslím pán starosta, že je to úplne zbytočné, pretože ak 

zaplatí štyri milióny.... 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Dobre, čiže neosvojujete si tento pozmeňujúci návrh 

autoremedúrou. Čiže budeme o ňom musieť hlasovať. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Nie. To je zbytočná strata času. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Už bola rozprava ukončená, pardon. To sme si len 

technicky vyrozprávali. Čiže návrhová komisia. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte hlasovať 

o doplnení uznesenia bodu číslo dvadsaťdeväť o bod šesť, ktorý predniesol pán Herceg, 

aby sa rokovalo s vlastníkmi pozemku opäť o odpredaji pozemku. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni hlasujte prosím o doplňujúcom 

návrhu pána poslanca Hercega. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že pozmeňujúci návrh bol schválený počtom hlasov za 

šestnásť, proti traja, zdržalo sa päť poslancov. 
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hlasovanie č. 53 

za: 16   proti: 3  zdržali sa: 5  nehlasovali: 0 

- návrh na doplnenie uznesenia bol schválený 

 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Návrhová komisia prosím. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu číslo dvadsaťdeväť tak, ako to teraz po odsúhlasení aj s bodom šesť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Dámy a páni teda hlasujeme o bode 

dvadsaťdeväť ako celku v znení pozmeňujúcich návrhov, ktoré si predkladateľ osvojil 

autoremedúrou a v znení schváleného doplňujúceho návrhu pána Hercega. Hlasujte prosím 

teraz. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme prijali jednomyseľne počtom hlasov 

dvadsaťštyri za z dvadsaťštyri prítomných. 

hlasovanie č. 54 

za: 24   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 0 

- uznesenie č. 276/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 29A 

Návrh na začatie konania vo veci verejného záujmu a zamedzenia rozporu záujmov podľa 

ústavného zákona č. 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií 

verejných funkcionárov v znení ústavného zákona č. 545/2005 Z. z. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďalším bodom programu je bod číslo dvadsaťdeväť A/ 

Návrh na začatie konania vo veci verejného záujmu a tak ďalej na základe teda činnosti 

komisie na ochranu verejného záujmu. Návrh predkladá ako predkladateľ predseda tejto 

komisie, pán poslanec Machata. Nech sa páči, máte slovo. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia ja by som na 

začiatku rád poďakoval všetkým poslancom a poslankyniam za dobrú spoluprácu pri 

odovzdávaní oznámenia, príloh. Nebolo to jednoduché tento rok. Nevymysleli sme si to, 

bolo to dané zo strany štátu. Trochu nám chýbalo metodické vedenie, pretože sa menila 

vláda a dlho nebol nikto vlastne na čele parlamentného výboru, na koho by sme sa mohli 

obrátiť. To znamená dnes počas tohto rokovania parlament zvolil nového predsedu, čiže 

keď budú v budúcnosti nejaké otázky, máme tam možnosť osloviť ich. Napriek tomu 

ďakujem ešte raz všetkým, že sme to zvládli relatívne dobre. Jediná drobnosť, ktorá ma 

osobne veľmi mrzí, ale zákon, ústavný zákon mi nedáva, alebo teda komisii nedáva príliš 

veľa možností ako predložiť tento návrh na začatie konania. Keďže jeden z nás pán 

poslanec Mačuha do tridsiateho štvrtý nedoručil písomné oznámenie funkcií zamestnaní 

o činností a majetkových pomerov, ja skúsim v rýchlosti prečítať, alebo teda predniesť tie 

štyri body uznesenia. V bode A/ konštatujeme, že teda pán Mačuha nedoručil v lehote 

ustanovenej zákonom oznámenie funkcii, v bode B/ začíname toto konanie. V bode C/ 

žiadame pána poslanca Mačuhu aby sa vyjadril v lehote jeden mesiac od dnes a v bode D/ 

poverujem mňa, aby som pánovi Mačuhovi doručil písomné stanovisko, ku ktorému sa má 

vyjadriť. Ja len teda hovorím, ešte na záver teda poviem, že tá pokuta je v zmysle zákona 

najnižšia možná, o ktorej budeme rozhodovať nabudúce, teda jeden mesačný príjem 

poslaneckej činnosti miestneho zastupiteľstva za minulý rok. Ďakujem pekne. To je asi 
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všetko, čo by som k tomu povedal. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne pánu predsedovi komisie 

Machatovi. Vidím, že pán Mačuha už počíta v duchu a faktická poznámka nech sa páči. 

 

Mgr. Maroš Mačuha PhD., poslanec MZ: Ja len chcem povedať, že aby teda nedošlo k nejakému 

zdaniu, že to je nejaký môj zámer. Ja som v podstate to, že v súčasnosti ja som živnostník. 

Daňové priznanie vlastne máme odložené na neskôr, čiže ešte nemám hotové daňové 

priznanie. Čiže môžem urobiť majetkové priznanie bez toho aby som uviedol teda tú 

kolónku toho daňového priznania a teda mienim to zhruba do niekoľkých dní dodať. Už 

mám tie papiere pripravené. Takže naozaj sa ospravedlňujem hlavne preto, že som ti 

spôsobil tým toľko roboty, že si musel to sformulovať celú túto kauzu. Dobre? Takže 

považujte to za môj prísľub, že to dodám behom niekoľko dní. Dúfam, že ešte aj tento 

týždeň. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Teraz nie som si istý daňové priznanie tuším do októbra, 

alebo do novembra treba podať. Do konca novembra tak nezabudnite, pán poslanec. Pani 

viceprimátorka Štasselová s faktickou poznámkou ešte. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Teraz to ešte predĺžili, takže máte viac 

času o mesiac a pridajte k tomu aspoň ročné zúčtovanie. Ja mám teda veselú príhodu 

z minulého obdobia. Takže aspoň tie ročné zúčtovania dajte k tomu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, obávam sa, že keď aj pána poslanca máme radi, nemáme na výber v tomto 

prípade. Konanie bude treba začať. Takže poprosím návrhovú komisiu aby dala hlasovať. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať 

k bodu dvadsaťdeväť o návrhu tak ako bol predložený. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Takže k bodu dvadsaťdeväť A, dávame hlasovať o návrhu 

uznesenia ako ho pripravil pán predseda komisie Machata. Nech sa páči dámy a páni 

hlasujte. 

 

Hlasovanie: Ďakujem. Konštatujem, že návrh sme schválili počtom hlasov sedemnásť za, jeden 

proti, štyria sa zdržali, jeden nehlasoval z dvadsaťtri prítomných. 

hlasovanie č. 55 

za: 17   proti: 1  zdržali sa: 4  nehlasovali: 1 

- uznesenie č. 277/XV/2020 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Môžem sa ešte spýtať? A maximálna pokuta je aká? 

Trojnásobok mesačného platu poslanca. Okej. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: To platí, ak pán poslanec nedoručí tie nasledujúce 

dokumenty, ktoré by mal teda podľa ústavného zákona. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čiže, ak by ani po vyzvaní nedodal pán poslanec, tak 

pokuta sa môže až trojnásobne zvýšiť. Ďakujem veľmi pekne za informáciu. 
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Bod č. 30 

Kontrola plnenia uznesení 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslo tridsať je bod, kontrola plnenia uznesení. 

Poprosím pána prednostu ako predkladateľa, aby stručne materiál uviedol. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Ďakujem pekne pán starosta. Ctené miestne 

zastupiteľstvo, predkladám tento bod tak, ako je uvedené v tlači. Nech sa páči. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Kiež by to takéto rýchle bolo vždy. Ďakujem veľmi pekne 

pánu prednostovi. Otváram rozpravu k tomuto bodu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, 

končím možnosť prihlásiť. Pán poslanec Strapák nech sa páči. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Pán prednosta, neviem, či to bolo na 

poslednom zastupiteľstve, alebo predtým, sme schválili také uznesenie ohľadom kurtov na 

Trnávke. Ja sa chcem len spýtať, že teda či sme, viem, že boli nejaké problémy s tým 

prenajímateľom, že nejak to nechcel ukončiť ten vzťah zmluvný, tak že či viete aspoň 

povedať v rýchlosti, že či sme nejako sa posunuli, alebo nie? Že či je tam nejaká zmena? 

Ďakujem. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: V zmysle plnení uznesení, toto uznesenie 

bolo splnené. Dokonca na predchádzajúcom zastupiteľstve. Z rokovaní, ktoré sme mali 

vyplynulo, že budú rokovať ešte aktuálni majitelia nehnuteľností umiestnených na našich 

pozemkoch s magistrátom a od nás išla z úradu predžalobná výzva na doplatenie 

podlžností nájmu. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ja sa obávam, že hovoríte o dvoch rôznych veciach. Pán 

prednosta, že vy hovoríte o tenisových kurtoch, ten pozemok na Mlynských Nivách. Pán 

Strapák sa pýta na tenisové kurty na Trnávke v areáli Vietnamská. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Unavený som, nehnevajte sa, ja som od 

šiestej hore a išiel som spať o tretej. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ale nie sú teda mestská časť, tie sú zverené VPS a stará sa 

o ne naša VPS. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Tak, tie riešia. Mám k tomu odpoveď. VPS 

sa o to stará a v podstate. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Čiže predstavenstvo VPS. My sme oboznámili 

s uznesením zastupiteľstva a čakáme na odpoveď od predstavenstva VPS. 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Bola mi doručená. Akurát sme ju nestihli dať 

ešte. Bola doručená včera, predvčerom. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa nikto ďalší nehlási do 

rozpravy, končím možnosť prihlásiť sa do rozpravy a poprosím návrhovú komisiu 

o predložení návrhu dajte hlasovať. 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Pán starosta, dajte prosím hlasovať. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Prosím dajte hlasovať o uznesení ako bolo 
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predložené, čiže berie sa na vedomie. Nech sa páči teraz. 

 

Hlasovanie: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené počtom hlasov dvadsaťdva za 

z dvadsaťštyri prítomných, dvaja prítomní nehlasovali. 

hlasovanie č. 56 

za: 22   proti: 0  zdržali sa: 0  nehlasovali: 2 

- uznesenie č. 278/XV/2020 

 

 

 

Bod č. 31 

Interpelácie 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Bodom číslo tridsaťjeden je bod Interpelácie a otváram 

rozpravu k tomuto bodu. Ako prvý pán poslanec Matúšek, nech sa páči. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Interpelujem vážený pán starosta vás. Žiadam, aby 

pretrvávajúce problémy ohľadne výrubového konania na Palkovičovej 11 bolo ukončené 

neodkladne a bolo vydané rozhodnutie príslušným odborom Mestskej časti Bratislava - 

Ružinov. Všetky podklady relevantné majú k dispozícii veľmi dlho, tento proces sa mi 

nepáči. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Interpelovať môžete otázkou a my musíme 

zákonne postupovať, ale spýtam sa, lebo nemám informáciu o každom výrubovom konaní, 

že v akom štádiu je toto. V rozprave nasleduje pán predseda poslaneckého klubu Herceg. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem. Ja v interpelácii nadviažem na materiál, ktorý ma 

potešil, ktorý máme v informačných materiáloch a to je zabratie verejného priestoru, terasy 

a tak ďalej, že sa to zmapovalo. Ja mám také doplnenie za celý klub. Čiže interpelujeme 

pána starostu vo veci poskytnutia informácie o výbere daní za zaujatie verejného 

priestranstva, daň za užívanie verejného priestranstva. Konkrétne na Dulovom námestí 

počas podujatia Street food na Duláku. Keďže Dulovo námestie je explicitne vo VZN ako 

verejný priestor bez ohľadu na vlastníctvo pozemku v zmysle paragrafu 2b/ zákona 

o obecnom zriadení a aj nájmu ak bol vyrubený v štruktúre dátumy, doba zaujatia nájmu, 

počet dní, suma vyrubená, suma zaplatená. Takisto pre Park Andreja Hlinku počas 

podujatia Street food v Ružinove dvanásteho ôsmy a šestnásteho ôsmy v štruktúre výška 

nájomného a plateného Mestskej časti Bratislava - Ružinov v prípade, že sa nájom neplatil 

z akého titulu? Výška zaplatenej a vyrubenej dane za užívanie verejného priestranstva. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. Odpoviem vám hneď. V obidvoch prípadoch 

nula, v prípade Dulovho námestia preto, lebo ide o súkromný pozemok a my nemôžeme 

vyrubovať daň za súkromný pozemok a mimochodom musím aj povedať, že celé Dulovo 

námestie ako verejný priestor je čierna stavba mestskej časti nachádzajúca sa na 

súkromnom pozemku a nie som si istý, či chceme naozaj otvárať túto tému ďalej 

a v prípade Parku Andreja Hlinku išlo o dve akcie, kde Street food na základe pripomienok 

občanov z Dulovho námestia a z okolia náš miestny úrad požiadal organizátora na základe 

požiadavky občanov aby presunuli svoju akciu do Parku Andreja Hlinku. Pôvodne 

nechceli, urobili to na základe našej žiadosti aby sme vyšli v ústrety obyvateľom a ja som 

využil svoje právo ako starosta, ktoré využívam aj v prípade mnohých iných akcií, iných 

organizátorov a poskytol som záštitu, na základe ktorej boli tieto podujatia oslobodené od 

tejto dane. Ďakujem veľmi pekne. Ďalej v rozprave pani poslankyňa Ďurajková. 
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Ing. Monika Ďurajková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo pán starosta. Ja by som chcela 

interpelovať vás ako starostu mestskej časti ohľadne pozemku na Ružomberskej, ktorá je 

teda momentálne v správe mestskej časti zverená magistrátom. Sú to konkrétne parcely, ale 

asi viete o akom pozemku a chcem sa teda spýtať na aktuálny majetkový stav. Viem, že 

tam boli nejaké reštitúcie na plán účelu využitia pozemkov. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Majetkový stav musím preveriť, 

to neviem teraz spamäti. Nasleduje pán poslanec Bolgáč. 

 

Ing. František Bolgáč, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som chcel interpelovať vás, pán 

starosta, za obidva naše kluby. Chceli by sme sa informovať a požiadať o informáciu. 

Akým spôsobom bola zmluva o dielo na stavebné úpravy telocvične z WND Company 

s.r.o. za sedemdesiattritisíc štyristojeden bez DPH súťažená? Kde, ako dlho bola výzva 

otvorená, kedy, ktoré firmy boli oslovené? Link na dokument na predmetnú súťaž 

zverejnenie cenových ponúk. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: To je otázka na pána prednostu. Môžem sa spýtať, ktorej 

telocvične sa to týka? 

 

Mgr. Pavol Balžanka, prednosta miestneho úradu: Pán poslanec, keď to zistíte, tak mi to dajte 

písomne a dám vám písomne odpoveď. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A všeobecne takéto otázky sú viackrát. Možno by som 

chcel povedať, niektoré verejné obstarávania sa robia cez nášho externého partnera, ktorý 

využíva špeciálny elektronický aukčný systém na obstarávania a keď si to hodíte do 

Google, tak tam nájdete všetko vrátane všetkých zápisníc a podobne. Čiže niektoré veci nie 

sú na našej webovej stránke, lebo ide cez ten aukčný systém. Predpokladám, že toto bude 

presne ten prípad, ale odpovieme. Ďakujem veľmi pekne. Nasleduje pán Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som interpeloval vás, pán starosta. Teraz 

prečítam ten text. Žiadam o vytvorenie štatistiky za prvé, o počte zapísaných detí do 

prvého ročníka základných a materských škôl v zriaďovacej pôsobnosti Bratislava - 

Ružinov, teda Mestskej časti Bratislava - Ružinov za A/ počet zapísaných detí do prvého 

ročníka, počet plánovaných tried prvého ročníka, počet zapísaných detí s trvalým pobytom 

v Ružinove, mimo školského obvodu, počet detí zo školského obvodu pre základné školy 

sa počet detí z iných obcí, pardon som preskočil riadok, v prípade materských škôl 

v štruktúre počet zapísaných detí, počet plánovaných prijatých detí, počet zapísaných detí 

s trvalým pobytom v Ružinove a detí s trvalým pobytom mimo Ružinova. A za 2/ 

vytvorenie štatistiky o počte prijatých detí do prvého ročníka základných a materských 

škôl. Opäť v zriaďovacej pôsobnosti Mestskej časti Bratislava - Ružinov v štruktúre za A/ 

počet prijatých detí do prvého ročníka, počet prijatých s trvalým pobytom v Ružinove, 

mimo školského obvodu. Počet detí zo školského obvodu, počet detí z iných obcí pre 

základné školy a pre materské školy v štruktúre počet prijatých detí s trvalým pobytom 

v Ružinove, počet prijatých detí s trvalým pobytom mimo Ružinova, počet prijatých detí, 

ktoré mali k prvému deviaty kalendárneho roka dovŕšili tri roky pre teda materské školy. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Toto je inak štandardná štatistika, 

ktorú aj v tom materiáli myslím, že na november, ktorý pravidelne predkladáme, by sme 

mali uviesť a ktorú bežne robíme. Ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, končím bod 

Interpelácie. 
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Bod č. 32 

Rôzne 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Posledným bodom nášho programu je bod číslo tridsaťdva 

Rôzne. Nech sa páči, otváram rozpravu k bodu Rôzne. Ako prvý pán poslanec Machata, 

nech sa páči. 

 

Mgr. et Mgr. Marek Machata, poslanec MZ: Ja by som chcel ešte jednu vetu dopovedať pánovi 

poslancovi Mačuhovi, že Maroš, samozrejme, nikto z nás to neberie tak, že to bol zámer. 

Myslím, že ani ja ani komisia. Takže ešte som chcel aby to zaznelo, že to si určite 

nemyslíme. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďalší v rozprave pán poslanec 

Bodnár. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Pán starosta určite potvrdí, že sme sa 

bavili asi tak zhruba pred rokom a pol o Štrkovci, že čo by tam mohlo byť a proste takéto 

veci aj s pánom prednostom sme sa o tom rozprávali na vylepšenie, skrášlenie Štrkovca 

a s tebou pán starosta sme sa bavili o tom, že bolo by dobré tú bežeckú dráhu akože nejak 

upraviť. Spolu sme sa rozprávali o tom, že jednu stranu by bolo dobré posunúť tie 

obrubníky, pretože tá bežecká dráha je strašne úzka a takisto dosypať antukou. Ty si 

spomínal, že áno, že bolo by to fajn, môžeme na to využiť VPS, že by vlastne sme ušetrili 

na financiách pre iné firmy, že by sa vlastne vyšlo ústrety tým bežcom, ktorí pravidelne 

chodia na Štrkovec behať. Ja som si ale našiel jednu zmluvu, ktorá sa o dosypávaní antuky 

na bežeckej dráhe, našiel, bolo to naposledy v roku 2014 a stálo to vtedy nejakých 

osemtisícdvesto eur bez DPH. Čiže nechcem dávať uznesenie, teraz to beriem tak akože 

ústretový krok, že dobre nedám uznesenie, ale či sa plánuje v ďalšom rozpočte aj s touto 

položkou. Teda chcem vedieť také chlapské slovo, že áno plánuje sa, alebo dobre dám to 

a keď nie, tak dám uznesenie. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Odpoveď je, že áno aj antuku pravidelne dosýpa RŠK, 

ktorý sa stará o tento a rozfúka to takmer za najbližšie dva tri dni, aby sme boli úprimní. 

Preto aktuálne zodpovedné odbory pripravujú plán premeny tejto bežeckej dráhy na 

tartanovú dráhu a má to na starosti pán vicestarosta Gašaj, ktorý už má nejaké predbežné 

kalkulácie hotové a my čakáme práve budúci týždeň by sme mali mať sfinalizované nejaké 

rozpočtové požiadavky útvaru, že koľko nám zostane peňazí v rozpočte. Tie náklady aj 

s nejakým podsvietením sa pohybujú zhruba do nejakých stopäťdesiattisíc eur. Otázka je 

ako to urobiť, pretože my rekonštrukciu zvládame, ale nie sú naše pozemky. To znamená 

ak by to muselo ísť na stavebné povolenie, tak nemáme šancu to zrealizovať. To je ako 

keby najväčší problém. A to je chlapská odpoveď a áno, chceli by sme urobiť tartanovú 

dráhu okolo Štrkovca spôsobom, akým bola urobená tartanová bežecká dráha na ZŠ 

Drieňová. Čiže to nie je priamo tartan, ktorý sa tam kladie, ale je to nástrek, taký špeciálny 

nástrek a je odolnejší, pretože napríklad tartan aký je v areáli netradičných športov. Prešla 

sa nám tam jedna mamička v štekloch kočíkom a narobila doňho dierky. Toto by malo 

vydržať také niečo, keďže je to verejne prístupné. A dá sa to ľahko obnovovať tým 

nástrekom. Takže to je priama odpoveď. 

 

Mgr. Kamil Bodnár, poslanec MZ: Dobre, tak to beriem za slovo, že bude to nejakým spôsobom. 

Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: A áno, pán vicestarosta mi práve hovorí, my sme už aj 

podali dokonca priamo do Bruselu je taká výzva. Európska komisia vyhlásila projekt na 
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zaplatenie práve tejto tartanovej dráhy okolo Štrkovca. Zatiaľ nemáme odpoveď. Nasleduje 

pani poslankyňa Pilková. 

 

Silvia Pilková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Málokedy, keď niečo potrebujem 

vyriešiť, tak to riešim takto na zastupiteľstve, pretože pre mňa je oveľa jednoduchšie 

niekomu z vás napísať, alebo mu rovno zavolať a doteraz som nikdy nemala problém nič 

vybaviť, keď som potrebovala. Toto sú však dve otázky, ktoré sa ma pýtali moji spolu 

susedia na Trnávke a jedna z nich je, že mali ste vzácnu návštevu pána ministra dopravy 

a boli ste sa aj pozrieť na železnicu na Ostredkoch s tým, že bude že vraj vybudovaná 

protihluková bariéra na strane Ostredkov a verím, že teraz aj pozerajú preto sa to pýtam, že 

či by nebolo možné spraviť aj niečo na strane Trnávky, pretože ten vlak a letisko ono to 

tam dosť rezonuje a tým, že bude ak sa náhodou aj podarí tá protihluková bariéra postaviť 

na strane Ostredkov, tak na Trnávku to bude dosť zle pôsobiť. To je jedna moja otázka. 

Druhá otázka je viem, že sa niečo chystá, už sme sa o tom bavili aj s pánom starostom 

a vicestarostami v parku na Vietnamskej a keď by ste boli takí zlatí povedať, že čo 

približne sa tam asi bude diať, aby si to aj susedia mohli vypočuť, že čo sa chystá? Ak teda 

môžete povedať aspoň všeobecne zatiaľ. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: S faktickou poznámkou pán poslanec Strapák. 

 

Ing. Peter Strapák, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som len doplnil, to je úplne rovnaká otázka. Tá 

prvá otázka, ktorá tu zaznela s tou protihlukovou stenou. Ja som ju aj poslal na váš email, 

pán starosta. Preto som sa chcel spýtať, lebo som nedostal odpoveď, lebo som si prečítal 

presne ten príspevok u vás na Facebooku, že ste sa stretli s ministrom dopravy a tak a tam 

bolo napísané presne teda dúfam, že to budem citovať, že po dĺžke Ostredkov. Ale 

Ostredky, teda tá trať ako vlastne ide na Nové Mesto ona zabáča troška a už to nie sú asi 

Ostredky a tam Trnávka ešte na druhej strane, kde je, že ja som tam aj vyjadril takú otázku, 

že ak teda to neplatilo aj pre Trnávku, tak minimálne v tomto bode by sa to oplatilo robiť. 

Čiže naozaj sa pripájam k tomu návrhu, že skúste. Keď ste to teda neurobili, keď áno tak 

vás chválim za to, ale keď nie, tak skúste to doplniť ešte do toho. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ja sa v prvom rade 

ospravedlňujem, lebo ušiel som aj pri tom predchádzajúcom príspevku. Ja by som sa nemal 

zapájať do rozpravy, ale chcem sa spýtať. Ak chcete, odpoviem vám na tieto vaše otázky, 

ak chcete mať odpoveď že hneď, ale nechcem to robiť, aby ste ma obviňovali, že 

porušujem rokovací poriadok. Tak odovzdávam vedenie schôdze pánu vicestarostovi 

a dovolím si teda zareagovať. My sme mali stretnutie s pánom ministrom dopravy, ktorý 

prišiel priamo na náš úrad. Riešili sme hlavne problematiku TIOP Ružinov, aj sme sa boli 

na mieste pozrieť. To je vlaková zastávka, ktorá má vyrásť na mieste ako je konečná 

autobusov 39 na parkovisku pri Súhvezdnej. Vzhľadom na dlhoročné požiadavky 

obyvateľov som vzniesol požiadavku, aby projekt TIOP-u bol doplnený aj o protihlukovú 

stenu a vzhľadom na to, že poznám, je dezinformácia, že len na strane Ostredkov. Ono to 

bolo povedané, že popri Ostredkoch, lebo tak tomu ľudia rozumejú. Čiže tá protihluková 

stena samozrejme musí byť z obidvoch strán trate. To je úplne logické a máme aj 

predbežnú odpoveď. Predbežná odpoveď zatiaľ nás úplne neuspokojuje. Tá odpoveď znie, 

že určite popri stanici protihluková stena sa s ňou v projekte ráta, to ale vychádza aj 

z nejakých noriem, keďže vlak keď brzdí a rozbieha sa tak hučí. A zatiaľ teda sa snažíme 

vysvetliť, keďže železnice sa rozhodli ten projekt prepracovať z hľadiska nástupíšť, že by 

sme chceli aby ju postavili v čo najväčšej dĺžke. Nevidím optimisticky, že by povedali, že 

našli sme peniaze po celej dĺžke úplne, ale tá naša predstava teda je, že minimálne od 

železničného priecestia Ivánska ceste po koniec sídliska. To je také minimum, ktoré by 

sme radi získali. Tam ďalej, keďže je to aj na násype vysokom protihluková stena musí 
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mať niekoľko metrov odstupy, tam je to naozaj aj technicky veľmi komplikované niečo 

také vymyslieť. Tomu zase rozumieme, to chápeme. A otázka, že v parku na Vietnamskej 

sa niečo chystá, ja neviem. Areál, dovoľte mi teraz neodpovedať, tam akože áno chystáme 

využitie toho areálu základnej školy, ktorý je trestuhodné, že toľko chátra. Určite aj ďalším 

krokom bude verejné diskusie aj s obyvateľmi a zapojenie obyvateľov s tým, že nechceme 

ale ísť s bielym papierom. To znamená s urbanistami sme pripravili návrh, ktorý vám ako 

poslancom prvým budeme prezentovať budúci týždeň na tom stretnutí v utorok poobede, 

na ktorý ste pozvaní, aby ste to videli ako úplne prví zo všetkých predtým než s tým 

pôjdeme na verejnú diskusiu. Takže dovoľte mi nepredbiehať teraz. Ako prvých chceme 

počuť vás poslancov, ste volení zástupcovia a následne potom pôjdeme za obyvateľmi, 

budeme robiť verejné diskusie, pripomienkovanie. Možno by som ešte dodal, že s týmto 

súvisela aj návšteva ministra školstva u nás na úrade pred dvoma týždňami, ktorý 

vyslovene tiež prišiel k nám. Ja si to tak veľmi vážim, lebo mnohí starostovia sa dobíjajú 

k ministrom. My v Ružinove sme takí, že ministri chodia za nami k nám na úrad a to je asi 

skvelá vizitka našej práce aj tým, že spolu s poslancami, ktorí majú tie kontakty sme jeden 

tím a vieme potiahnuť za jeden povraz. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem pán starosta. Ďalší prihlásený je 

pán poslanec Herceg, nech sa páči. 

 

Mgr. Peter Herceg, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja si dovolím tento čas využiť, keďže na 

začiatku na to nebol priestor a teda aj diskusia aj o komisii územného plánovania 

a životného prostredia bola divoká. Niekedy by som povedal, že až trošku za hranou, keď 

sa tu vyťahovali veci o niekom, kto tu nie je na rokovaní. Ja by som to chcel ukončiť 

pozitívne. Ja by som chcel takto na diaľku poďakovať Katke Šimončičovej za to, čo pre 

mestskú časť celé tie roky robí nielen ako poslankyňa, ale teda aj ako človek, ktorý žije tou 

ochranou prírody. Všetci ju poznáte, viete aká je oduševnená. Nikto z vás možno aj kto je 

na opačnej strane politického spektra nemôže spochybňovať jej zanietenie pre vec a preto 

by som chcel poďakovať za jej činnosť v miestnej rade, v ktorej vlastne našou voľbou 

ukončila činnosť za to, akú energiu a zanietenie dokáže dať aj do odborných tém a je to pre 

mňa príklad oduševneného poslanca, ktorému ide fakt o vec. Čiže rád by som jej aj touto 

formou poďakoval za to, čo pre Ružinov robí. Ďakujeme Katka. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Ďalší v diskusii 

prihlásený pán poslanec Mačuha. 

 

Mgr. Maroš Mačuha PhD., poslanec MZ: Dobrý deň. Ja by som chcel zareagovať na pána 

Hercega, ktorý vzniesol vlastne tie pripomienky k organizovaniu podujatí, ktoré 

organizujem ja ako je Street food na Duláku a Street food v Ružinove. Pán starosta 

odpovedal správne to, čo povedal. Mestská časť bola vždy partnerom týchto podujatí a na 

základe toho vlastne jediný vklad od mesta bolo to, že boli sme oslobodení od tých 

poplatkov. To sa týka hlavne teda Parku Andreja Hlinku, ale musím povedať jednu vec, 

aby nevznikol nejaký dojem, čo som videl na Facebooku, že to má nejakú spojitosť akože 

s tým, že momentálne som poslanec. Ja robím podujatia už asi pätnásť rokov. Robil som 

v rôznych mestských častiach. Na Devíne sme robili Ríbezľový Devín asi štyri ročníky. 

Robili sme v spolupráci s magistrátom na Tyršovom nábreží Október Fest a tak ďalej. 

Tých podujatí fakt sú desiatky a vlastne najmenší vklad čo môže mestská časť, alebo mesto 

podporiť je to, že vlastne oslobodí takéto podujatie od poplatkov. Takže netreba za tým 

hľadať nič nekalé. Ja viem, že na Facebooku sa písali všelijaké hlúposti, ale jednoducho 

toto je naozaj podpora podujatí, ktoré majú vysokú pridanú hodnotu. Majú veľmi dobrý 

rating, čo sa týka aj občanov, takže sú veľmi dobre prijímané. Ja si myslím, že keď 

napríklad vy, alebo ty konkrétne Peter si urobíš nejaký projekt a budeš chcieť zorganizovať 
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nejaké podujatie, oslovíš mestskú časť, ktorá to vyhodnotí ako pozitívne, tak viem si 

predstaviť, že samozrejme tiež podporí to touto formou. Takže naozaj, že netreba za tým 

hľadať žiadne nejaké kšefty, alebo podobne. Je to naozaj podpora podujatia tak, ako sa 

bežne robí hocikde inde. Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem. Poslednou prihlásenou v diskusii 

pani poslankyňa Barancová, tak nie. 

 

PaedDr. Mária Barancová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja mám také dva postrehy, 

alebo dva podnety. Prvý podnet, dostávam teda od starších občanov také určité sťažnosti 

na tých elektrokolobežkárov, ktorí chodia po chodníkoch a títo starší občania sa už obávajú 

chodiť aj po chodníkoch. Viem, že sa chystajú nejaké nové legislatívne zmeny, avšak 

možno by sme to mohli aj my nejakým spôsobom vyriešiť. Poprosiť, nejakú výzvu. Pán 

starosta určite, ty si mimoriadne kreatívny, že by sme teda našli nejaký ten spôsob aby sme 

dočasne nejako týchto elektrokolobežkárov poprosili, aby teda vzhľadom teda aj na vek 

občanov, aby sa správali na chodníkoch tak, ako to vyžaduje vyhláška. A druhý návrh 

mám, že chcela by som poprosiť všetkých troch predsedov poslaneckých klubov aj 

s pánom starostom, že by zvážili posun tohto miestneho zastupiteľstva. Máme desať hodín, 

máme tu aj mamičky, ktoré majú malé detičky a ktoré keď si líhajú, určite im chýbajú. 

Potom tu máme občanov, teda máme poslancov, ktorí pracujú od rána a je desať hodín. 

Zajtra idú znova. Potom tu máme zamestnancov a teda, že by zvážili tento posun, lebo 

myslím si, že neviem, či teda budú zastupiteľstvá až takéhoto rozsahu, lebo sme aj na 

miestnej rade, aj v iných komisiách, v ktorých sme viackrát a sa prerokovávajú tie 

materiály a znova teda sú tu tieto body tie isté, takže chcela by som poprosiť, či by ste 

zvážili teda aj skorší termín miestneho zastupiteľstva. Ďakujem. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem. S faktickou poznámkou, pardon. 

 

Ing. arch. Lucia Štasselová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Marika, ja som chcela upozorniť, 

že na stránke mesta už máme pod heslom zdieľaná mobilita, máme pravidlá pre operátorov 

zdieľanej mobility, čiže od nich treba vyžadovať aj to, čo v tých pravidlách je a tiež tam je 

podkladový materiál na zóny so zákazom parkovania. Zóny zníženej rýchlosti aj pre 

kolobežky. Takže to je taký prvý krok, ktorý je už na stránke mesta. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Tak snáď už naozaj 

posledný dnes prihlásený pán poslanec Matúšek, nech sa páči. 

 

Mgr. Jozef Matúšek, poslanec MZ: Ja sa omlúvam, že som sa v poslednej chvíli prihlásil, ale 

chcem poprosiť pána starostu, keby zvážil a prerokoval na úrade v súvislosti s výkonom 

štátneho odborného dozoru piateho októbra 2020 o trinástej hodine na Palkovičovej kvôli 

pozemným komunikáciám a kvôli aj teda otvorenému parkovisku. Dočítal som sa, že je 

tam možnosť aj účastníka tohto procesu dlhodobého. Ja vás prosím, keby ste zvážili, či by 

tam nemohol byť ako účastníkom pán poslanec Čechvala a ak nie, prosím zvážte. 

Ďakujem. A k Monike Ďurajkovej veľmi jednoduché a krátke ak môžem vysvetliť. 

Štrkovecké jazero, pani poslankyňa, vy ste ešte veľmi mladučká, zbierate skúsenosti. 

Musím vám povedať, že okolie Štrkoveckého jazera je územie, ktoré je plánované na 

kultúru, šport a relax. Ak si myslíte, že tú sumu, ktorú sme zaplatili, aby sme sa zbavili 

rizika je zlá investícia do budúcna, tak ak by sme to neodsúhlasili, ja si neviem predstaviť, 

keby som tam chodil naďalej ak budem žiť. Ja chodím ráno okolo jazera a teraz by tam 

vyrástla nejaká budova polyfunkcia, tak toto sme kúpili príliš veľmi lacno. Toto je na 

vysvetlenie, prečo ste vy sa snažili dosiahnuť nižšiu cenu a vôbec, aby ste bojovali o to, ale 

to riziko tam hrozilo. Ďakujem pekne za pozornosť. 
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Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem pán poslanec Matúšek. V diskusii 

nie je nikto prihlásený. Uzatváram bod Rôzne a pýtam sa návrhovej komisie či dostali 

v bode rôzne predložené nejaké uznesenia? 

 

Ing. Marcela Kulifajová, predsedníčka návrhovej komisie: Nie, nedostali sme žiadne. Dostali, 

všetko sa odovzdávalo v interpelácii, nie v Rôzne sme nedostali žiadne uznesenia. 

 

Ing. Martin Patoprstý, zástupca starostu Ružinova: Ďakujem. Tým pádom končím bod Rôzne 

a odovzdávam slovo pánovi starostovi naspäť. 

 

Ing. Martin Chren, starosta Ružinova: Ďakujem veľmi pekne. Dámy poslankyne, páni poslanci, 

kolegyne z nášho úradu a zamestnanci Ružinovskej televízie, ktorí ste tu s nami zostali až 

do teraz. Ak vydržíme ešte minútu, môžeme sa už aj vyzliecť, pretože bude po desiatej 

a Ružinovská televízia by mohla vysielať aj trošku ostrejší program. Chcem vám 

poďakovať veľmi pekne za účasť na dnešnom rokovaní, za konštruktívny prístup 

k dnešnému rokovaniu a poslednou povinnosťou, ktorá nám v tejto chvíli zostáva, je 

prezenčné hlasovanie, aby aj vaši voliči mohli vidieť, že kto z nás tu zostal až do úplného 

konca. Takže nech sa páči, prezentujte sa teraz a želám vám pekný zvyšok večera a pekný 

týždeň a najbližšie miestne zastupiteľstvo sa bude konať tretieho novembra 

 

 

Záverečná prezentácia: 23 
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